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فروش گوسفند در 
پیست موتورسواری بم 

برق کشاورزان صرفه جو برق کشاورزان صرفه جو 
رایگان می شودرایگان می شود

مدیر دفتر مدیریت مصرف برق شمال استان کرمان از رایگان شدن برق 
کشاورزان صرفه جو در برنامه های کاهش پیک بار تابستان امسال خبر داد

 یک کارشناس حیات  وحش:

غذارسانی به 
سگ های ولگرد 
»حیوان آزاری« 

است

مرگیک
دامپزشکبراثر
تبکریمهکنگو

درانار

پیست جدید موتور سواری بم به محل فروش 
گوســفند و دفع زباله تبدیل شده و پیست 
قبلی نیز مشکل مالکیت پیدا کرده است که 
اعضای هیأت موتورسواری و اتوومبیل رانی 

بم ناچار به خروج از آن شده اند.
ســکینه خدیش/ مراسم جشن چهاردهمین 

ســالروز تاســیس هیات موتورســواری و 
اتومبیل رانی بم به محلی برای بیان مشکلات 
و افق های پیش روی این رشته در این منطقه 

نیز تبدیل شد.
 این مراسم در حالی برگزار شد که متولیان 
این هیات در بــم می گویند پیســت جدید 

موتور ســواری که در نزدیکی بهشت زهرای 
این شــهر احداث کرده اند اینــک به محل 
فروش گوســفند و نیز دفع زباله تبدیل شده 
است؛ این مســئولان می گویند پیست قبلی 

مشــکل مالکیت پیدا کرده و ناچار به 
خروج از آن شده اند.

اجرای طرح دارویار 
در رفسنجان آغاز شد

آیدکس۲۰۲۲بهایستگاهپایانیرسید
مراسم اختتامیه همایش سرمایه گذاری و توسعه کرمان آیدکس ۲۰۲۲ برگزار شد 

زمین موزه صنایع دستی 
کرمان به سازمانی 
 دولتی واگذار شد

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان گفت: طرح 
دارویار با هــدف اصلاح یارانه دارو، تامین پایــدار دارو و بهبود 

دسترسی مردم به دارو به اجرا گذاشته شده است. 
مهسا حسنی پور در حاشیه بازدید از چند داروخانه شبانه روزی 
در سطح شهر رفسنجان اظهار کرد: طرح »دارویار« از۲۳ تیرماه 
به اجرا گذاشته شده است و هدف از این طرح اصلاح یارانه دارو، 

تامین پایدار دارو و بهبود دسترسی مردم به دارو است.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان کرمان 
تصریح کرد: زمینی برای اجرای موزه در شــهر کرمان در نظر گرفته شده 
بود که متاســفانه بدون هماهنگی با این اداره کل این زمین به دســتگاه 
دولتی دیگر واگذار شــد.  فریــدون فعالی در پنل تخصصی گردشــگری 
همایش فرصت های ســرمایه گذاری این اســتان بدون نام بــردن از آن 

دســتگاه دولتی و چرایی این رخــداد انتقاد کرد: این اســتان با 
 توجه به داشــته های صنایع دســتی از وجود موزه بی بهره است.

 مدیر کل بیمه سلامت:

بدون پرداخت 
وجه، بیمه شوید

امــروزه یکــی از 
معضــلات زندگی 

شــهری افزایش جمعیت سگ های ولگرد 
در شهرها و معابر است که علاوه بر مسائل 
محیط  زیستی، سلامت شــهروندان را نیز 
به خطر انداخته اســت؛ به گونــه ای که در 
بعضی موارد شــاهد مرگ کــودکان بر اثر 
حمله سگ ها بوده ایم این در حالی ست که 
برخی افراد با غذارسانی به آن ها باعث تکثیر 
جمعیت سگ ها می شــوند. به گفته یک 
کارشناس ارشد تنوع  زیســتی غذارسانی 
 به ســگ های ولگرد »حیوان آزاری« است.

صفحه 3 را 
بخوانید

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 
 شورای اسلامی:

مسیر جدیدی برای 
دور زدن تحریم ها 

پیدا کرده ایم

 مدیرکل آموزش و پرورش استان:

مدارس طی سال 
 تحصیلی جدید در 

 کرمان حضوری است

براهیمــی  پورا
نماینــده مردم 

کرمان و راور در مجلس از مذاکرات فشرده 
با رییس کل بانک مرکزی، وزیر اقتصاد و 
معاونان نخست وزیر روسیه در سفر به این 
کشــور خبر داد. محمدرضا پورابراهیمی 
در اختتامیــه همایــش فرصت هــای 
سرمایه گذاری استان کرمان که در دانشگاه 
تحصیلات تکمیلی کرمان برگزار شد، گفت: 
خبرهای خوبی برای مراودات بانکی بین 
۲ کشور داریم و رئیس جمهور روسیه در 

آینده نزدیک به ایران سفر می کند.

صفحه 2 را 
بخوانید
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معاون رئیس جمهور:  تمام سفرهای استانی در سال اول فعالیت دولت انجام خواهد شد

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: دولت در کمتر از یک سال 
به همه استان های کشور سفر کرده و تنها سه استان مرکزی، 
همدان و کرمان باقی مانده و در یک سال همه سفرها به پایان 

خواهد رسید.
معاون رئیس جمهور:  تمام سفرهای استانی در سال اول 

فعالیت دولت انجام خواهد شد

به گزارش خبرگزاری فارس ، سید محمد حسینی، معاون 
پارلمانی رئیس جمهور امروز در سفر به بادرود در آستان 
مقدس آقا علی عباس حضور یافت و در جمع زائران با 
گرامیداشت ایام دهه امامت و ولایت اظهار کرد: طبق اعلام 
ستاد بین المللی غدیر امسال دهه امامت و ولایت و عید غدیر 
در ۱۴۰ کشور دنیا برگزار می شود که این موضوع باعث 

افتخار است.
وی افزود:مردم این منطقه از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی 
همواره حامی اصلی انقلاب و ولایت فقیه بوده و همواره بر این 

عقیده خود استوارند.
معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: علیرغم وجود  مشکلات 
اقتصادی در کشور در مدت کمتر از یک سال، شاهد تحول 
و پویایی در کشور هستیم و دولت اراده ویژه ای برای حل 

مشکلات دارد.
حسینی گفت: دولت در کمتر از یک سال به همه استان های 
کشور سفر کرده و تنها سه استان مرکزی، همدان و کرمان 

باقی مانده و در یک سال همه سفرها به پایان خواهد رسید.
معاون پارلمانی رئیس جمهور بیان کرد: در این سفرها 
مصوبات خوبی برای رفع مشکل مردم تصویب شده و در سفر 
دیروز آقای رئیسی به کرمانشاه، ۲۰۰ مصوبه به تصویب رسید 

که در راستای حل مشکلات مردم است.
وی ادامه داد:مصوبات سفر  رئیس جمهور در هر استانی  برای 
حمایت از تولید و فعال شدن کارخانه ها انجام گرفته  و رفته 

رفته شرایط اقتصادی کشور بهتر خواهد شد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور در مورد سفر استانی اصفهان 
هم گفت: معاون اجرایی رئیس جمهور مسؤول پیگیری 
مصوبات سفر است و ما هم در دولت و نمایندگان مجلس نیز 

پیگیر مصوبات هستیم. 
وی گفت: همه مصوبات اجرایی خواهد شد و بنا نیست 
مصوبات روی کاغذ بیاید و پشت تریبون اعلام و به فراموشی 
سپرده شود و مطمئن باشید همه مصوبات اجرایی خواهد 

شد.

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه  تیــر   ۲5 شــنبه        ۱۲7۴ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای

شماره 116/ب/4- 1401 م
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : احیا و بهسازی چاه های آب شرب جنوب و شرق استان کرمان را با 

برآورد : 13.487.8۰1.6۰۰ ریال همراه با ارزیابی ساده با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 674.4۰۰.۰۰۰ ریال از محل اعتبارات عمرانی 
و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره ۲۰۰1۰۰5963۰۰۰17۰ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 14۰1.۰4.۲5 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:۰۰ روز یکشنبه تاریخ 14۰1.۰5.۰1 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه تاریخ 14۰1.۰5.11 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:۰۰ تاریخ 14۰1.۰5.11 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت ۰9:45 روز چهارشنبه تاریخ 14۰1.۰5.1۲ 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار ۲۲ بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: ۰34-333۲۲۲۲8۲ 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - ۰۲1 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

آب ارمغان آبادانی، آبادانی را بیشتر کنیم

م  
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ت 
نوب

آگهی فراخوان شماره 13-1401/پ 
اداره كل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان كرمان در اجرای آیین نامه اجرایی بند ج ماده 1۲ قانون برگزاری مناقصات 

در نظر دارد اجرای پروژه  به شرح ذیل را از طریق مناقصه عمومی فشرده یک مرحله ای، به پیمانکاران متقاضی دارای گواهینامه 
معتبر واگذار نماید. لذا از واجدین شرایط دعوت می-شود به سامانه ستاد ایران جهت دریافت اسناد و شرکت در مناقصه مراجعه 
نمایند. حضور شرکت هایی که سهامداران آن دارای سهام یا عضو هیات مدیره مشترک با شرکت های دیگر می باشند ممنوع است.

ردیف 1 و 3 ارزیابی ساده و مابقی ردیف ها ارزیابی کیفی می باشد.

"امور قرار دادها"

مبالغ – میلیون ریال و  مابقی اعتبارات سال های آینده

پروژهردیف
برآورد 
اولیه

شماره طرحاعتبارمصوب سال مالی 1400
مبلغ ضمانت نامه فرایند 

ارجاع کار

1
حصار و محوطه مدرسه شهید امانی  

سیرجان
4.0001801027006400 میلیون ریال اسناد7.803

2
حصار و محوطه مدارس غلامرضا آرش و 

شهید بهشتی سیرجان
8.0001801027006850 میلیون ریال اسناد سرجمع16.671

3
حصار و محوطه مدارس زرین خط و 

جهانشاهی سیرجان
8.3081801027006650میلیون ریال اسناد سرجمع 12.225

4
 L.S.F احداث مدارس 1 و 2 کلاسه با سازه

جیرفت
60.822

اعتبار مصوب 87.000 میلیون ریال 
سرجمع )نقد(

18010270133.050

5
 L.S.F احداث مدارس 1 و 2 کلاسه با سازه

شهرستان های بافت،بم،ریگان
29.065

اعتبار مصوب 29.720 سرجمع 
)نقد(

18010270131.500

6
استاندارد سازی سیستم های سرمایشی و 

گرمایشی مدارس نرماشیر
21.304

778.000 میلیون ریال بصورت سر 
جمع )نقد(

18010270021.100

شــماره ســفارش:۴۱8۵۶                              شناســه آگهی : .... 

وم 
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آگهی مزایده )اجاره(
مدیریت آموزش و پرورش شهرستان کهنوج در نظر دارد:

 1( نخلستان هنرستان کشاورزی در عرصه ای به مساحت 58۰۰۰ مترمربع مشتمل بر 75۰ نفر خرمای مضافتی و کلوته با سن تقریبی 15 تا ۲6 سال 
۲( زمین های زراعی هنرستان کشاورزی در سه قطعه 7،3و8 هکتاری با سیستم آبیاری غرقابی به آدرس کهنوج کهورنارنجک هنرستان کشاورزی 

با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )setadiran.ir( به صورت الکترونیکی به اجاره برساند.

آموزش و پرورش شهرستان کهنوج

آمــوزش و پرورش کهنــوج

زمان انتشار در سایت: 14۰1/4/۲5 ساعت: 8 صبح
مهلت دریافت اسناد مزایده: 14۰1/4/۲8

تاریخ بازدید: 14۰1/۰4/۲5
زمان بازگشایی: 14۰1/4/31 ساعت 1۰ صبح

اعلام برنده: 14۰1/5/1
ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:

1- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده شامل:

دریافت اسناد مزایده )در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین 
شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت، بازگشایی پاکت ها، 
اعلام برنده، واریز وجه مزایده در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر 

می باشد.
۲- شایسته است قبل از ارائه پیشنهاد از موضوع مزایده بازدید به عمل 

آورید. 

3- علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و 
دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل 

نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه : ۰۲1-41934

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استان ها، در سایت سامانه 
)www.setadiran.ir( بخش ثبت نام /پروفایل مزایده گر، موجود می باشد 

4- هزینه نشر آگهی و کارشناسی بر عهده برنده مزایده می باشد.
5- آموزش و پرورش در رد و پذیرش پیشنهادات مختار می باشد.
6- به پیشنهادات مبهم، مشروط، مخدوش، فاقد ضمانت نامه و 

پیشنهاداتی که خارج از مهلت قانونی ارائه شوند ترتیب اثر داده نخواهد 
شد.

7- ارایه تضمین معتبر مطابق با اسناد مزایده الزامی می باشد.
8- شماره تماس اداره آموزش پرورش کهنوج واحد حقوقی 

۰9133498۰31

مدیر کل بیمه ســلامت گفــت: با بیمه 
رایگان سلامت تا 7۰ درصد هزینه های 
دارویی، 7۰ درصد هزینه های سرپایی و 
۹۰ درصد هزینه های بستری بر عهده بیمه 

سلامت قرار دارد.

به گزارش تجــارت معدن و فولاد، قاســمی 
رئیس مرکــز پژوهش اتــاق ایــران در این 
مراسم گفت: این همایش تلاشی بود تا بخش 
خصوصی نقش خود را در توسعه ملی به ویژه 

در بخش استانی ارتقا دهد.

 برهمین اســاس تلاش  شد ســنگ بنایی در 
اســتان کرمان گذاشته شــود تا قبل از ارائه 
برنامه ها توســط دولت بخش خصوصی نظر 

خود را اعلام کند. 
ز  در چنــد مــاه گذشــته مجموعــه ای ا

مطالعات انجام شــد و در پنل ها ســعی شد 
تا راه حل های مبتنی بر بازار بدســت آوریم. 
پس از جمع بندی در اتاق کرمــان بنا داریم 

تا دبیرخانه ای در این راســتا تشکیل 
دهیم.
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مرگ یک دامپزشک بر اثر تب 
کریمه کنگو در انار

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان گفت:یک دامپزشک بر 
اثر ابتلا به بیماری تب کریمه کنگو در شهرستان انار جان خود را 
از دست داد. محمدی شــاهرخی در خصوص مرگ یک نفر بر اثر 
ابتلا به بیماری تب کریمه کنگو افزود: یک دامپزشک بر اثر ابتلا 
به بیماری تب کریمه کنگو، روز ســه شنبه ۲۱ تیر ۱۴۰۱ ساعت 
۲۳ به بیمارستان مراجعه و در بیمارستان بستری شد. او می گوید: 
متاسفانه این فرد بعد از چند ساعت، روز چهارشنبه ۲۲ تیر ۱۴۰۱ 

جان خود را از دست داد.
 سرپرست دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان بیان کرپ: طی مرگ 
یک مورد قطعی بیماری تب کریمه کنگو، آخرین وضعیت بیماری 
تب کریمه کنگو در منطقه تحت پوشــش دانشگاه علوم پزشکی 

رفسنجان مورد بررسی قرار گرفت.
به گفته او تب کریمه کنگو یا همان تــب خون ریزی دهنده یک 
بیماری ویروسی اســت که در اثر تماس با گوشت یا حیوان آلوده 
و گزش نوعی کنه منتقل می شود و بین انسان و حیوان مشترک 

است که با فرا رسیدن فصل گرما شیوع پیدا می کند. 
محمدی شــاهرخی توضیح داد: مردم در صورت مشاهده علائم 

بیماری در اسرع وقت به مراکز درمانی مراجعه کنند. 
به گفته او شــهروندان لازم است به منظور حفظ ایمنی و سلامت 
خود برای جلوگیری از ابتلا به این بیماری، گوشت خام خریداری 
شده را به مدت ۲۴ ســاعت در یخچال نگهداری و در نهایت پس 
از گذشت زمان لازم، گوشت را با دســتکش قطعه بندی و آماده 

مصرف کنند. 
به گفته سرپرست دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان برخی از علائم 
این بیماری، طبق گزارش های ثبت شده، شامل: سردرد، تب بالا، 
کمردرد شدید، درد مفاصل و عضلات، دل درد، اسهال، استفراغ، 

قرمزی چشم و خونریزی است.

برق کشاورزان صرفه جو 
رایگان می شود

مدیر دفتر مدیریت مصرف برق شمال اســتان کرمان از رایگان شدن 
برق کشاورزان صرفه جو در برنامه های کاهش پیک بار تابستان امسال 

خبر داد.
حمید علیزاده مدیر دفتر مدیریت مصرف برق شــمال استان کرمان 
اظهارداشت: برق مشترکان کشاورزی همکار در برنامه های کاهش پیک 

بار تابستان امسال رایگان می شود.
او ادامه داد: آن دسته از کشاورزانی که از ساعت ۱۱ تا ۱8 در بازه زمانی ۱5 
خرداد تا ۱5 شهریور در ساعات اوج بار، به مدت 5 ساعت اقدام به خاموش 
کردن پمپ چاه های کشــاورزی خود کنند، عــلاوه بر این که هزینه 
برق مصرفی آن ها در ۱۹ ساعت باقی مانده شبانه روز به صورت رایگان 
محاسبه خواهد شد، مشــمول دریافت پاداش های تشویقی بر اساس 

دستورالعمل های وزارت نیرو خواهند شد.
علیزاده، از همکاری و مشارکت مشترکان کشاورزی در طرح های کاهش 
پیک بار و مدیریت مصرف توزیع برق شهرستان کرمان در تابستان ۱۴۰۰ 

تشکر و بر تداوم این همکاری ها در پیک بار تابستان تأکید کرد.
حجت الاسلام اسماعیل زاده امام جمعه باغین نیز در نشست همکاری 
مدیریت پیک بار که با حضور مدیر دفتر مدیریت مصرف، دبیر فرهنگی، 
رئیس اداره برق باغین و جمعی از کشاورزان این منطقه در محل مصلای 
صاحب الزمان باغین برگزار شد با تقدیر از خدمات رسانی صنعت برق و 
تامین برق پایدار بر حمایت و همکاری همه جانبه با دولت برای تسریع در 

اصلاح و بهسازی وضعیت موجود تاکید کرد.
او می گوید: برنامه های مدیریت مصرف باید عملیاتی و قابل اجرا باشد 
و طرح و برنامه های مدیریت مصرف آب و برق در راستای تامین رفاه و 

آسایش خانواده ها خواهد بود.
حجت الاسلام اسماعیل زاده، همچنین با تقدیر از تلاش وزارت نیرو در 
دولت سیزدهم، افزود: وزارت نیرو وزارتخانه حیاتی بوده و نقش ویژه ای 
را در توسعه کشور ایفا کرده اســت که البته در دولت قبل کاستی ها و 
چالش های زیادی از جمله نبود ساخت نیروگاه وجود داشت که امیدواریم 
دولت جدید در راستای تسریع خدمات رسانی به ملت و تکمیل طرح های 

نیمه تمام در بخش آب و برق اقدامات موثری انجام دهد.

مراسـم جشـن چهاردهمین سـالروز تاسـیس 
هیـات موتورسـواری و اتومبیل رانـی بـم بـه 
محلی بـرای بیـان مشـکلات و افق هـای پیش 
روی این رشـته در ایـن منطقه نیز تبدیل شـد.
 این مراسـم در حالـی برگزار شـد کـه متولیان 
ایـن هیـات در بـم می گوینـد پیسـت جدیـد 
موتور سـواری کـه در نزدیکـی بهشـت زهرای 
ایـن شـهر احـداث کرده انـد اینـک بـه محـل 
فروش گوسـفند و نیـز دفـع زباله تبدیل شـده 
اسـت؛ ایـن مسـئولان می گویند پیسـت قبلی 
مشـکل مالکیـت پیـدا کـرده و ناچار بـه خروج 

از آن شـده اند.
بـم بـا دارا بـودن ارگ جهانـی بـه عنـوان 
بزرگتریـن شـهر خشـتی دنیـا، ۲ قنـات ثبـت 
جهانـی و ورودی به کویر جهانی لـوت موقعیت 
منحصر بـه فـردی در حـوزه گردشـگری دارد.
امـا ایـن در حالـی اسـت کـه دبیـر هیـات 
موتورسـواری و اتومبیل رانـی اسـتان کرمـان 
نیـز می گویـد کـه بـا همـکاری فدراسـیون از 
سـرمایه گذاران بخـش خصوصی بـرای احداث 
پیسـت و سـایر بخش هـا حمایـت می کننـد.
مراسـم  حاشـیه  در  ایرانمنـش  مهـدی 
هیـات  تاسـیس  سـالروز  چهاردهمیـن 
موتورسـواری و اتومبیل رانـی شهرسـتان بـم 
افـزود:در صورت حضـور سـرمایه گذاران هیات 
اسـتان مکاتبـات لازم را بـرای واگـذاری زمین 
بـا اداره راه و شهرسـازی و همچنیـن هماهنگی 
برای دریافت تسـهیلات با اداره ورزش و جوانان 

اسـتان انجـام خواهـد داد.
ایرانمنـش اظهارداشـت: در زمینـه طراحـی و 
استانداردسـازی پیسـت ها نیـز هیـات اسـتان 
و فدراسـیون کمـک می کننـد تـا این اتفـاق به 

نتیجـه مطلوب برسـد.
۱۰ شهرستان استان

موتورسواری هیات ندارند
ایـن مسـئول بـا بیـان اینکـه از ۲۳شهرسـتان 
اسـتان کرمـان ۱۳ شهرسـتان حکـم هیـات 
اسـتانی و هیـات موتورسـواری و اتومبیل رانـی 
فعـال دارنـد افـزود: هیـات شهرسـتان بـم از 
بهتریـن هیات هـای اسـتان کرمـان اسـت کـه 
بعـد از ۱۴ سـال بخصـوص در رشـته آفـرود به 
دلیـل موقعیـت جغرافیایی و وضعیـت فیزیکی 

توانسـته در ایـن رشـته رکوردهـای خوبـی را 
ثبـت کنـد.

او اظهارامیدواری کـرد کـه ایـن هیـات در بـم 
در بقیـه رشـته های اتومبیل رانی ماننـد درگ، 
اسـلالوم و موتورکـراس نیـز فعالیت بیشـتری 
داشـته باشـد تا بتوانـد شـاخص های اسـتان را 

نیـز بالاتـر ببرند.
پیسـت های  وضعیـت  دربـاره  ایرانمنـش 
اتومبیل رانـی بیان کـرد: ایـن پیسـت ها در دنیا 
بـه مجموعه موتور اسـپرت معروف هسـتند که 
نیـاز بـه سـرمایه گذاری سـنگینی دارنـد زیـرا 
حداقـل 8۰ تـا ۱۰۰ هکتار زمیـن نیاز اسـت تا 
پیسـت های مختلفـی در یـک مجموعـه وجود 

داشـته باشد.
بـه گفتـه او نیـاز نیسـت یـک شهرسـتان 
تمـام پیسـت ها را داشـته باشـد امـا مـی توان 
پیسـت های رئیس، درک، موتور کراس، سـوپر 
کراس و انـدرو را ایجاد کـرد زیرا بـه هزینه های 

کمتـری نیـاز دارد.
پیست های اتومبیل رانی به کاهش 

تصادفات می انجامد
در ادامـه رییـس هیـات موتورسـواری و 
اتومبیل رانـی بـم نیز گفت:بـا احداث و توسـعه 
بیشتر پیسـت های اتومبیل رانی و موتورسواری 
ضمـن اینکـه انـرژی و هیجـان جوانـان در این 
گونه مکان هـا بهینـه مصـرف و تخلیـه خواهد 
شـد،آموزش صحیـح و اصولـی نیـز می تواند به 
کاهـش تصادفـات و داغـدار شـدن خانواده هـا 

بینجامـد.
یوسـف سـجادی بیـان کرد:بـا توجـه بـه 
موجـود  زیرسـاخت های  و  ظرفیت هـا 
پیسـت  بزرگ تریـن  و  طولانی تریـن 
اتومبیل رانـی بـا موانـع طبیعـی ایـران در ایـن 
شهرسـتان افتتـاح شـد و هیـات توانسـت کار 

خـود را شـروع کنـد.
به گفتـه او ایـن هیات در بم سـال ۹۱ تاسـیس 
شده و توانسـته مقام های کشـوری کسب کند.
رییـس هیـات موتورسـواری و اتومبیل رانی بم 
اظهارداشـت: هفت مسـابقه قهرمانی کشور در 
بم و بـرای اولین بار دو مسـابقه کشـوری هم در 
مسـیر کاملا شـنی یـا رمل برگزار شـده اسـت.
سـجادی ادامه داد:این هیات بیش از ۱۲ رشـته 
فعـال در بخش موتـور و اتومبیل رانـی می تواند 
داشـته باشـد که در ابتدا بـا رشـته های آفرود و 

موتور کـراس کار خود را شـروع کرد.

رشـته های  می توانیـم  اظهارداشـت:  او 
اتومبیل رانـی ماننـد اسـلالوم، ریـس، دریفت، 
درک و غیـره در سـطح شـهر داشـته باشـیم.
رییـس هیـات موتورسـواری و اتومبیل رانی بم 
تاکیدکرد: زیباتریـن حالتـی کـه رخ داده اینکه 
کویری که در سـال های قبـل به عنـوان مکانی 
غیرقابل دسـترس از آن نام برده می شـد اکنون 
با کمـک هیـات اتومبیل رانی بم قابل دسـترس 
شده و آرزوی هر گردشـگر و کویرنورد بازدید از 
کویر و تپه های یلان اسـت؛ در واقـع یک تهدید 

به فرصت تبدیل شـده اسـت.
سـجادی تصریح کرد: از زمانی که این هیات راه 
اندازی شـده کمتر شـاهد صحنه های دلخراش 
ناشـی از حرکات نمایشـی هسـتیم زیرا جوانان 
به دلیـل علاقه بـه این کار دوسـت دارنـد دیده 
شـوند و بهتر اسـت به صورت همایش و مسابقه 
بتوانند خودروهایشان و خودشـان را در معرض 

نمایش قـرار دهند. 
او عنوان کـرد: ایـن هیـات کمیتـه دارد امـا 
زیرسـاخت لازم بـرای اجـرای مسـابقات را 
نـدارد در صورتـی کـه بـا آسـفالت یـک محـل 
به انـدازه صد متـر در صد متـر می توانیـم تمام 

مسـابقات مان را اجـرا کنیـم .
پیست یا محل فروش گوسفند

او درباره پیسـت موتورسـواری کـه در کوه های 
کپوتـی قـرار داشـت نیـز گفـت: ایـن مـکان با 

مشـکل مالکیت مواجه شـده و اجازه تمرین در 
آن به مـا داده نمی شـود به همین دلیل پیسـت 
دوم در کنار بهشـت زهرا ورودی جاده دارستان 

افتتاح شـد.
سـجادی افـزود: در ایـن مـکان بیـش از 75۰ 
کمپرسـی شـن توسـط بخش خصوصی تخلیه 
شـد تا بچه های موتورسـوار مـا بتوانند پیسـت 
مخصوص به خود را داشـته باشـند اما متاسفانه 
اکنون به حالت اولیه برگشـته و در این پیسـت 
گوسـفند می فروشـند یا زباله ریخته می شـود.
رییـس هیـات موتورسـواری و اتومبیل رانی بم 
اضافه کرد: در پیسـت موتورسـواری دو مسابقه 
کشوری و یک مسـابقه انتخابی قهرمانی کشور 
برگزار شـد و صالـح برخـوردار نیز انتخاب شـد 
که توانسـت مقام دوم را در مسـابقات کشـوری 

کسـب کند .
به گفتـه او بـرای بانوان نیـز در این هیـات چند 
مسـابقه شـهری برگـزار شـده و علاقـه مندان 
زیادی هـم مراجعـه کردند امـا به دلیل شـیوع 
ویـروس کرونـا دیگـر مسـابقه ای برگـزار نشـد 
و نتوانسـتیم از ایـن ظرفیـت بخوبـی اسـتفاده 

کنیـم.
سـجادی افـزود: بـا عملکرد خـوب ایـن هیات 
رییـس کمیتـه دو دیفرانسـیل اسـتان و رئیس 
تورینـگ و سـافاری اسـتان از شهرسـتان بـم 

انتخـاب شـده اسـت.

مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان کرمان تصریح کرد: زمینی 
برای اجرای موزه در شهر کرمان در نظر گرفته شده 
بود که متاسفانه بدون هماهنگی با این اداره کل این 

زمین به دستگاه دولتی دیگر واگذار شد.
 فریــدون فعالی در پنل تخصصی گردشــگری 
همایش فرصت های ســرمایه گذاری این استان 
بدون نام بردن از آن دستگاه دولتی و چرایی این 
رخداد انتقاد کرد: این استان با توجه به داشته های 

صنایع دستی از وجود موزه بی بهره است.
او با بیان اینکه زنجیره ارزش رشته های مختلف 
صنایع دستی کرمان معیوب است اظهارداشت: 
این استان باید با توجه به داشتن ۶ شهر ملی و یک 
شهر جهانی صنایع دستی به جایگاه واقعی خود در 

این زمینه برسد.
اشاره فعالی به ثبت جهانی شهرستان سیرجان 
و روستای دارستان آن به عنوان خاستگاه گلیم 
شــیریکی پیچ اســت که در کنار هفت اثر ثبت 
جهانی دیگر طبیعی و تاریخی )سه قنات، کویر 
لوت در منطقه شهداد، روستای صخره ای میمند، 

باغ جهانی شاهزاده و ارگ بم( موقعیت منحصر به 
فردی را پیدا کرده است.

اسفندماه ســال ۱۴۰۰ نیز بنا به تصمیم کمیته 
انتخاب شهرها و روستاهای ملی صنایع دستی، 
شهربابک در رشته فیروزه ، راور در رشته قالی و 
قلعه گنج نیز به عنوان شهر حصیربافی انتخاب 
شدند. همچنین شهر کرمان به علت تنوع انواع 
صنایع دستی به عنوان شهر ملی صنایع دستی 
به تایید کمیته انتخاب شهرها و روستاهای ملی 
صنایع دستی رسید. شهر راین )شهرستان کرمان( 
نیز به صورت مشــروط و با فرصت ۶ ماهه برای 
تکمیل مســتندات لازم در رشته چاقوسازی به 

عنوان شهر ملی صنایع دستی مشخص شد.
مدیرکل میراث فرهنگی کرمان در ادامه سخنان 
خود بر ضرورت سرمایه گذاری بخش خصوصی در 
حوزه گردشگری این استان تاکید اما اعلام کرده 
که این اداره کل فاقد ظرفیت لازم برای به سرانجام 

رساندن این موضوع به تنهایی است.
او افزود: برای حمایت همه جانبه از سرمایه گذران 
باید تمامــی دســتگاه های مرتبط بــا صنعت 

گردشگری همکاری و مشــارکت لازم را با این 
اداره کل داشته باشند زیرا میراث فرهنگی با توجه 
به چالش های درونی و بیرونی به تنهایی نمی تواند 

این مهم را به انجام رساند.
فعالــی گفت: بــرای تکمیــل زنجیــره ارزش 
صنایع دستی کرمان نیازمند سرمایه گذار علاقه 
مند هستیم و در این زمینه حمایت های لازم از 

آنها انجام خواهد شد.
مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان کرمان با بیان اینکه بسته های 
متنوع تاریخی برای سرمایه گذاری از کاروانسرا تا 
خانه های تاریخی تهیه شده  که آماده واگذاری به 
خصوصی است ادامه داد: تعدادی از بناهای مذکور 
در مالکیت این اداره کل نیســتند که با مشارکت 
دستگاه های مرتبط آنها را هم واگذار خواهیم کرد.
او بیان کرد: سرمایه گذاران علاقه مند را با کمک 
تســهیلگران حمایت و هدایت و تا مرحله بانک 
راهنمایی خواهیم کرد که امیدواریم بانک ها هم با 

آنها همکاری لازم را داشته باشند.
مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 

صنایع دستی استان کرمان به جاذبه های تاریخی، 
فرهنگی و گردشگری استان کرمان و ثبت جهانی 
هفت اثر آن اشاره کرد و گفت:  با توجه به این همه 
ظرفیت متاسفانه استان کرمان مقصد گردشگری 
نیست که امیدواریم با تهیه سند جامع گردشگری 
چالش های پیش رو را به مزیت تبدیل کنیم و به 
اهداف کلان در زمینه توسعه همه جانبه صنعت 

گردشگری استان کرمان برسیم.
او با بیان اینکه صنعت گردشگری جزو محورهای 
توسعه کشورهای مختلف دنیا قرار گرفته است 
گفت: اینک گردشگری به صنعت خودروسازی 
تنه می زند و اقتصاد کشورها را  تحت تاثیر خود 

قرار داده است.
فعالی با اشاره به اینکه باید در بازارهای گردشگری 
حضور پیدا و با فرصت های گردشگری که داریم 
ســایر کشــورها را به رقابت دعوت کنیم ادامه 
داد: اســتان کرمان ظرفیت رقابت با بسیاری از 
کشورهای مختلف دنیا را دارد که با برنامه ریزی 
مناسب و ایجاد ریرساخت های مناسب گردشگری 

می تواند به این هدف نزدیک شود

 فروش گوسفند در پیست موتورسواری بم 
پیست جدید موتور سواری بم به محل فروش گوسفند و دفع زباله تبدیل شده و پیست قبلی نیز مشکل مالکیت 

پیدا کرده است که اعضای هیأت موتورسواری و اتوومبیل رانی بم ناچار به خروج از آن شده اند.

زمین موزه صنایع دستی کرمان به سازمانی دولتی واگذار شد

گزارش
سکینه خدیش

آیدکس 2۰22 به ایستگاه 
پایانی رسید

مراسم اختتامیه همایش سرمایه گذاری و توسعه 
کرمان آیدکس ۲۰۲۲ برگزار شد 

به گزارش تجارت معدن و فولاد، قاسمی رئیس مرکز پژوهش 
اتاق ایران در این مراسم گفت: این همایش تلاشی بود تا بخش 
خصوصی نقش خود را در توسعه ملی به ویژه در بخش استانی 
ارتقا دهد. برهمین اســاس تلاش  شد ســنگ بنایی در استان 
کرمان گذاشته شود تا قبل از ارائه برنامه ها توسط دولت بخش 
خصوصی نظر خود را اعلام کند. در چند ماه گذشته مجموعه ای 
از مطالعات انجام شد و در پنل ها سعی شد تا راه حل های مبتنی 
بر بازار بدست آوریم. پس از جمع بندی در اتاق کرمان بنا داریم 
تا دبیرخانه ای در این راستا تشکیل دهیم. دکتر پورابراهیمی، 
نماینــده مجلس و دبیر کمیســیون اقتصــادی مجلس دیگر 
ســخنران این برنامه هم گفت: از زحمــات و تلاش های اتاق 
بازرگانی کرمان برای اجرای این برنامه و همچنین مدیرانی که 
در این راه زحمت کشیدند تقدیر و قدردانی می کنم. امیدوارم 
این نشست ما را در رسیدن به آرمان های انقلاب اسلامی کمک 
کند. در مجموعه گل گهر امروز ۲۴ میلیون تن کنسانتره تولید 
می کنیم و ما هم اکنون ۶ تا 7 میلیون تن فولاد تولید می کنیم 
به طوری که هم اکنون قطب تولید فولاد در کشــور هستیم و 
توانسه ایم ۱5۰ هزار مترمکعب از آب خلیج فارس را به استان 
کرمان انتقال دهیــم. تمام این کارهای انجام شــده در بخش 
صنعت و معدن اســت ما تنها و در بخش مس ۱7 میلیارد تن 
ذخایر مس برای فعالیت های تولیــدی داریم. وی اضافه کرد: 
کل تولید در شــرکت ملی مــس ما ۲5۰ هزار تــن مس کاتد 
اســت که باید تلاش های بیشــتری صورت پذیرد. وی تصریح 
کرد: برخی اقدامات ما به وقوع پیوسته و در برخی بخش ها نیز 
دارای عقب ماندگی هســتیم و این همایــش می تواند به ما در 
جهت رسیدن به اهدافمان کمک کند. وی تاکید کرد: سود 7۰ 
میلیاردی شرکت مس در مدت سه سال ۲۰ برابر شده است و 
این اتفاق خوبی است و خوشبختانه جمهوری اسلامی ایران با 
وجود تمامی مشکلات رتبه ۱5 و ۱۶ ام رشد تولید علم در دنیا 

را به خود اختصاص داده است. 

مدیر کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی گفت: طی چند ماه اخیر بیش از هزار نفر عضو صندوق 
اعتباری هنر شدند که عضویت صنف خبرنگاران محدود است و از 

8۰ هزار عضو، 5 هزار نفر خبرنگار هستند.
 ایمان شمسایی افزود: در دولت سیزدهم، سیاست هایی داریم که 
رفتار ما براساس همین سیاست است و سیاست دولت در حوزه رسانه 
بر این است که هم صنف و هم کار حرفه ای و محتوا مهم است و نباید 

هیچ کدام را فدای دیگری کرد.
به گفته مدیر کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی سبد حمایتی وزارت ارشاد محدود است و  با این حال 
در سال، روزی یک میلیارد تومان از رسانه ها حمایت می کنیم که 
در این بین رسانه ها و خبرگزاری های دولتی از این حمایت محروم 
بوده اند.  او عنوان کرد: پارسال در مجموع، ۱۹۶ میلیارد تومان آگهی 
دولتی و ۱۶۰ میلیارد تومان یارانه برای خرید تضمینی از نشریات 

برای نهاد کتابخانه ها اختصاص یافت.
به گفته شمسایی تعرفه های آگهی های دولتی در امانت ما است نه در 

اختیار ما و برای افزایش این تعرفه ها تلاش می کنیم.
او درباره نحوه کسب مجوز ها و تدوین آیین نامه ای جدید برای صدور 
مجوز ها با رویکرد تخصصی، گفت: در حال تدوین بسته حمایتی 
از رسانه ها هستیم. همچنین نگاه ما مانند تمام دنیا به رسانه های 
استانی و محلی است و به این سمت حرکت می کنیم و این کار 

تکلیف ما است.
مدیر کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی می گوید: بر تخصص گرایی تاکید داریم و جریان سازی 
رسانه ها، اقدامات تولیدی آن ها و محتوای رسانه ها مهم است و اگر 
رسانه ها این گونه باشند حمایت خواهند شد؛ بنابراین نشریات و 

رسانه ها را از لحاظ محتوایی مورد بررسی قرار خواهند گرفت.
به گفته او کسانی که اصحاب واقعی رسانه هستند هم در مناطق 
محروم و  هم در حوزه های تخصصی و صنفی حمایت می شوند و  
عضویت در صندوق اعتباری هنر، یکی دیگر از موضوعات مورد توجه 
است که در چند ماه اخیر بیش از یک هزار نفر عضو صندوق شدند. 
صنف خبرنگاران محدود است و از 8۰ هزار عضو صندوق اعتباری 

هنر، 5 هزار نفر خبرنگار هستند.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان با اشاره به اینکه 
تبلور مدیریت جامعه بشری در عید مبعث و غدیر است گفت: 
۲ عید بزرگ که مدیریت جامعه را به مردم گوشزد می کند اعیاد 

مبعث و عید است. 
حجت الاسلام حسن علیدادی سلیمانی در خطبه های نماز جمعه 
این هفته کرمان ضمن تبریک ایام دهه امامت و ولایت و فرا رسیدن 
عید غدیر افزود: در غدیر انتخاب رهبری حزب خدا اتفاق می افتد آن 

هم رهبری که فقط و فقط هدف و آرمانش جلب رضایت خداست.
او با اشاره به اینکه در عید مبعث رسالت و در عید غدیر امامت و ولایت 
مطرح است تصریح کرد: در عید غدیر رهبر معظم انقلاب اسلامی 
دغدغه ای دارند و آن این است که این عید که برای کامل کردن 
دین می آید خدایی نکرده باعث تفرقه نشود و همگان باید مواظب 

این مهم باشیم. 
امام جمعه کرمان اظهارداشت: جامعه اسلامی در رابطه با امامت هیچ 
اختلافی با هم ندارند و همه مسلمانان این مهم را قبول دارند اما یک 
اختلاف اعتقادی در جایگاه امام وجود دارد و گروهی این مهم را از 

اصول دین و گروهی دیگر از فروع دین می دانند. 
او با اشاره به اینکه غدیر جشن نصب امامی است که خودش در راه 
اجرای عدالت شربت شهادت نوشید افزود: پیام رهبر معظم انقلاب 
به حجاج سه محور اساسی وحدت، معنویت و مقاومت برای ۲ محور 

اول را داشت. 
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی با اشاره به مناسبت های هفته 
پیش رو گفت: این هفته آغاز هفته بهزیستی بوده و خدمت کسانی 
که در این مجموعه برای زندگی بهتر خواهران و برادران ایمانیشان 

تلاش می کنند، عبادت است.
او با اشاره به در پیش رو بودن هفته تامین اجتماعی توضیح داد: 
امیدوارم مسئولان تامین اجتماعی هر چه زودتر حقوق بازنشستگان 
و مطالبه آنان را بررسی و خبر خوشی را به بازنشستگان کشور اعلام 
کنند.  امام جمعه کرمان با اشاره به مناسبت دیگر این هفته تصریح 
کرد: سالروز تاسیس شورای نگهبان در این هفته است این شورا ۲ 
وظیفه مهم و اساسی که اولین ناظر بر قوانین مجلس برای رعایت 

اسلامیت و دومی حفاظت از قانون اساسی کشور است را دارد.

امام جمعه جیرفت خواستار یک پارچه سازی 
نظارت بر انتخابات های شورای شهر مانند 
انتخابات مجلس شــورای اسلامی توسط 

شورای نگهبان شد. 
 حجت الاسلام میثم تارم در خطبه های نماز 
جمعه جیرفت ضمن تبریک اعیاد خجسته 
دهه امامت و ولایت و میــلاد امام هادی)ع( 
عنوان کرد: نظارت بر انتخابات یک پارچه و 
تمام نظارت ها به شورای نگهبان واگذار شود 
زیرا سال ها تجربه فعالیت در این زمینه را دارد.

امام جمعه جیرفت به تشکیل سالروز شورای نگهبان اشاره و تصریح کرد: دشمنان بیشترین 
حملات را از بدو تاسیس این نهاد تاکنون داشته اند لذا این نشان از جایگاه مهم شورای نگهبان 
است.  او تاکید کرد: در انتخابات اگر نظارت دقیق شورای نگهبان نباشد،حق مردم ضایع می شود.  
خطیب جمعه جیرفت ضمن تبریک عید سعید غدیر اضافه کرد: این واقعه در قرآن تاکید و در 
کتب شیعه و اهل سنت نوشته شده و حادثه غدیر مورد اجماع فرقه های مختلف بوده ولی آنچه 

در آن اختلاف دارند در مورد سخنان پیامبر )ص( است.
او با بیان اینکه غدیر عامل وحدت است،افزود: پیامبر در منطقه غدیر خم همه را برای معرفی 

جانشین خود جمع کرد.
حجت الاسلام تارم ادامه داد: پیامبر در غدیر از مردم پرسید که من بر شما ولایت دارم و همه 

جواب بله دادند لذا بعد فرمودند حضرت علی جانشین من است.
او با بیان اینکه غدیر نشانه کمال و جامعیت اسلام است، توضیح داد: با غدیر دین اسلام کامل 

شد و این دین کامل تا صیانت پاسخگوی ضروریات مورد نیاز بشر است.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
رفســنجان گفت: طرح دارویــار با هدف 
اصلاح یارانه دارو، تامین پایدار دارو و بهبود 
دسترســی مردم به دارو به اجرا گذاشته 

شده است.
مهسا حســنی پور در حاشــیه بازدید از 
چند داروخانه شبانه روزی در سطح شهر 
رفسنجان اظهار کرد: طرح »دارویار« از۲۳ 
تیرماه به اجرا گذاشته شده است و هدف 

از این طرح اصلاح یارانه دارو، تامین پایدار دارو و بهبود دسترسی مردم به دارو است.
او افزود: در این طرح فرانشیز پرداختی از جیب مردم افزایش پیدا نمی کند و ۳۶۶ قلم 
داروهای بیماران قلبی و دیابتی و ۱۰۰ قلم داروهای پر مصرف تحت پوشش بیمه قرار 

می گیرد.
او تصریح کرد: هدف از این طرح بهره مندی همه دهک های درآمدی از یارانه دارو ، برقراری 
پوشش بیمه ای برای تمام افراد ایرانی و همچنین کنترل قاچاق دارو و حمایت از بیماران 

خاص و صعب العلاج و رفع کمبودهای دارویی این بیماران است.
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان ادامه داد: جلسه فوری نیز با حضور 
معاون غذا و دارو، مدیر و کارشناسان اداره نظارت بر دارو و مواد تحت کنترل در محل 
معاونت غذا و دارو پیرامون طرح دارویار تشکیل شد. حسنی پور گفت: در همین راستا 
همراه با ریاست اداره بیمه سلامت شهرستان و کارشناسان معاونت غذا و دارو از روند 
اجرای طرح دارویار بازدید و در خصوص چگونگی انجام آن و چالش ها با داروسازان گفتگو 

و بحث صورت گرفت.

شهردار کوهبنان گفت: طی چند ماه گذشته، 
بیش از 7 میلیارد تومــان برای لکه گیری و 
آسفالت معابر شــهر کوهبنان هزینه شده 
است. احمد محمدی خاطرنشان کرد: اقتصاد 
مقاومتی و مدیریت جهادی مورد نظر مقام 
معظم رهبری)مدظله العالی( را ســرلوحه 

کار های خویش در امور شهری قرار داده ایم.
او می گویــد: به منظور کاهــش هزینه ها، 
افزایــش درآمد ها، صــدور خدمات فنی و 

مهندسی و  بهبود منابع انسانی اقداماتی در شهرداری کوهبنان آغاز شده است. 
شهردار کوهبنان تصریح کرد: ابتدا وضعیت شهر کوهبنان و شهرداری آسیب شناسی شد. 

به گفته او راه اندازی کارخانه آسفالت، آسفالت بیش از ۲۰ هزار متر مربع طی چند روز گذشته، 
زیرسازی و آسفالت گذر مارکوپولو، بهسازی و زیباســازی پارک مقبره آخوند در چند فاز 
جداگانه،ارتقای درجه شهرداری کوهبنان، زیرسازی معابر، نورپردازی و روشنایی پارک ها، 

جدول گذاری معابر و... از مهم ترین اقدامات شهرداری طی چند ماه گذشته است.
محمدی بیان کرد: مشــارکت و همیاری تک تک مردم برای خدمات شهرداری، خصوصا 
پرداخت یک سوم هزینه های مربوط به آســفالت، باعث تقویت نهضت آسفالت در شهر 

کوهبنان خواهد بود.
او عنوان کرد: تاکنون بیش از 7 میلیارد تومان برای لکه گیری و آسفالت معابر شهر کوهبنان 

هزینه شده است.
شهردار کوهبنان می گوید: شهرداری کوهبنان را از بودجه های ملی و استانی حذف کردند؛ 

اما با مدیریت جهادی برای خدمت رسانی گام بر خواهیم داشت.

امام جمعه جیرفت: نظارت بر انتخابات شورای 
شهر توسط شورای نگهبان انجام شود

هزینه میلیاردی برای آسفالت اجرای طرح دارویار در رفسنجان آغاز شد
معابر کوهبنان

مدیر کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی:

عضویت خبرنگاران در صندوق 
اعتباری هنر، محدود است

امام جمعه کرمان: تبلور 
مدیریت جامعه بشری در عید 

مبعث و غدیر است

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

عضو انجمن صنایع فرآورده های لبنی خاطر 
نشان کرد: سال گذشــته ۲۰ تا ۲5 درصد از 
جذب شیر لبنی در غالب گروه های مختلف 
محصول صادر می شد و پیش بینی می شود 
۴۰ درصد از شیر تولید شــده در سال جاری 
میل به خارج شدن از کشور را دارد و کشورهای 
مانند روسیه، قزاقستان، گرجستان، ارمنستان 

خواهان شیر خام ما هستند.
اســماعیل خاتمی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، با تائید کاهش مصرف لبنیات، 
گفت: قیمت لبنیــات بعد از اصــلاح نظام 
یارانه ای افزایش ۱۰۰ درصدی را تجربه کرد 
چگونه می توان انتظار داشت با صعودی شدن 

قیمت ها، سرانه مصرف ریزش نکند.
وی با بیان اینکه کمترین افت خرید در گروه 
پنیر اتفاق افتاد، تصریح کرد: در فرهنگ مصرف 
خوراک پنیر جای خود را پیدا کرده است و در 
وعده های غذایی صبحانه، ناهار و شام جای 
خود را پیدا کرده است. کاهش خرید پنیر کمتر 
از ۱۰ درصد بوده است این در حالیست که در 
سایر گروه های لبنی کاهش مصرف ۱5 تا ۲۰ 

درصدی بوده است.
این فعال اقتصادی ادامه داد: مصرف چربی های 
لبنی مانند کره و خامه، نوشیدنی ها لبنی مانند 
شیر و دوغ و ماست افت جدی کرده است؛ از 
آنجایی که قیمت دوغ از نوشابه پیشی گرفته 
است از این رو مردم ترجیح می دهند به جای 

دوغ نوشابه خریداری کنند.
خاتمی با اشاره به تشدید و تسریع شدن مسیر 
خروج شیر خام از کشــور، اذعان کرد: سال 
گذشــته ۲۰ تا ۲5 درصد از جذب شیر لبنی 
در غالب گروه های مختلــف محصول صادر 
می شد و پیش بینی می شود ۴۰ درصد از شیر 
تولید شده در سال جاری میل به خارج شدن 
از کشور را دارد و کشــورهای مانند روسیه، 
قزاقستان، گرجستان، ارمنستان خواهان شیر 
خام ما هستند. وی با بیان اینکه جنگ روسیه 
و اوکراین میل روسیه به واردات شیر از ایران 
را تشدید کرده است، افزود: کشش مصرف و 
قدرت خرید در بازار داخلی کاهش پیدا کرده 
است اما از سوی دیگر صادرات توجیه اقتصادی 
دارد و واحدهای لبنی در غالب چربی ها و شیر 

خشک صادرات را آغاز می کنند.

2۰ درصد از مطالبات 
گندم کاران پرداخت 

نشده است
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: افزایش 
قیمت نهاده های دامی باعث شد حجمی از 
گندم تولیدشده برای مصارف خوراک دام 

مصرف شود.
عطاالله هاشمی در گفت وگو با ایلنا، میزان 
خرید تضمینی گندم را حدود ۴ میلیون 
و ۹۰۰ هزار تن دانســت و افــزود: خرید 
گندم در سال جاری 5۰۰ هزار تن بیشتر 
از سال گذشته است؛ این در حالیست که 
پیش بینی تولید 8.5 تا ۹ میلیون تن برآورد 

شده است.
وی با بیان اینکه دولت مطالبات گندمکاران 
را با تاخیر پرداخت کرد، خاطر نشان کرد: 
هزینه خریــد ۴ میلیــون و ۹۰۰ هزار تن 
گندم 57 هزار میلیارد تومان شده که دولت 
حدود ۴۴ هزار میلیارد تومان را پرداخت 

کرده است.
به گفته هاشــمی؛ ۲۰ درصد از مطالبات 
گندمکاران از سوی دولت پرداخت نشده 
است. رئیس بنیاد ملی گندمکاران نمره ۱5 
را به خرید تضمینی گندم در سال جاری 
داد و افزود: قــرار بود که حداکثر مطالبات 
گندمکاران در عــرض یک هفته پرداخت 
شود اما متاسفانه این مهم رخ نداد از این رو 

دولت در پرداخت ها بدقول شد.
هاشمی برآورد خرید گندم در سال جاری 
را حدود ۶.5 میلیون تن دانســت و خاطر 
نشان کرد: پیش بینی می شود اگر مطالبات 
گندمکاران به موقع پرداخت شود انگیزه 
کشــاورزان برای فروش گنــدم به دولت 
افزایش پیدا می کند در نتیجه می توان از 

۶ میلیون تن بیشتر خریداری کند.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا دلال ها 
برای خرید گندم از کشاورزان ورود کردند؟ 
گفت: در روزهای گذشته تاخیر در پرداخت 
مطالبات گندمکاران باعث شد که دلال ها 
ورود کنند اما دولت در هفته  گذشته جدیت 
بیشتری در پرداخت ها به خرج داد در نتیجه 
نقش دلال ها در خرید گندم کم رنگ تر شد.

هاشمی با بیان اینکه آمار رسمی از حجم 
گندم خریداری شــده از ســوی دلال ها 
وجود ندارد، تصریح کرد: دلال ها کمتر از 
نرخ دولتی گندم را از کشاورزان خریداری 
نمی کنند؛ خواسته بنیاد ملی گندمکاران 
این است که واسطه گران سامان دهی شوند 
به این معنا که درنهایت خریدشــان را به 
دولت بفروشــند؛ چرا که دولت به ازای هر 
کیلو گندمی که نمی تواند خریداری کند 
باید وارد کند که این مسئله در نهایت به نفع 

دولت تمام نمی شود.

نماینده مردم تهران در مجلس گفت: ما قائل به 
اقتصاد دستوری نیستیم و قطعاً اقتصاد دستوری 
غلط است، اما اقتصاد و بازار ولنگار و بدون کنترل 
را هم قبول نداریم. به گزارش موج، رضا تقی 
پور، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی درباره میزان تاثیر ارز ترجیحی 
بر سفره و معیشت مردم گفت: نمی توان گفت 
ارز ترجیحی مطلقا بر سفره و معیشت مردم تاثیر 
گذار نبود. اما به دلیل عدم وجود کنترل کامل بر 
ارز ترجیحی این مسئله باعث ایجاد رانت شده 
بود.  نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: از همان ابتدا مشخص بود 
که ارز ۴۲۰۰ تومانی که به ارز جهانگیری معروف 
است، پیامدهای منفی خواهد داشت، اما دولت 
قبل  با نگاه لیبرالیستی و کاملًا غرب گرایانه 
خود باعث شد معضلات اقتصادی جدی و 
جبران ناپذیر برای کشور به وجود آید. رئیس 
کمیته صنعت مجلس توضیح داد: درصد زیادی 
از هزینه ای که دولت بابت پرداخت ارز ترجیحی 
می داد به هدف اصلی خود اصابت نمی کرد. 
به  دلیل وجود همین مشکلات تمام اعضای 
دولت و مجلس به این نتیجه رسیدند که باید 
ارز ترجیحی حذف و شیوه پرداخت یارانه 

تغییر کند. 
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: دولت سابق نظارت خوبی بر 
بازار نداشت و از فناوری اطلاعات برای مدیریت 
اقتصادی کشور استفاده نمی کرد. برای مثال، 
زمانی که از این دولت سوال می کردیم ۱8 
میلیارد دلار ارز ترجیحی در سال ۹۹ چگونه 

خرج شد، آنان هیچ پاسخی نداشتند و مشخص 
بود ارز ترجیحی را بدون حساب و کتاب به 
یکسری افراد داده اند. عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس افزود: هدف از حذف ارز ترجیحی این 
بود که دروازه های فساد ارز ترجیحی بسته شود. 

وابستگی کشور به ارز ۴2۰۰ تومانی 
یک فاجعه است 

نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس ادامه داد: البته مسئله 
دیگری که جمعی خیلی به آن تاکید دارند، 
یکپارچه سازی داده ها و اطلاعات در سطح 
است. به هر صورت پایه اصلی هدفمندی سازی 
یا مردمی سازی یارانه ها، اطلاعات است. باید 
ابتدا اطلاعات کلی، جامع و معتبر از مردم در 
دست باشد تا بتوان این هدف را عملیاتی کرد. 
این مسئله در اغلب کشورهایی که اقتصاد 
آزاد دارند وجود دارد.   نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: وابستگی 

کشور به ارز ۴۲۰۰ تومانی یک فاجعه است 
و دولت فعلی که به دنبال اصلاح نظام ارزی 
و یارانه ای کشور است، حتماً باید از فناوری 
اطلاعات و کلان داده ها به خوبی استفاده کنند. 
اگر ما به دنبال آن هستیم که در عرصه اقتصادی 
اصلاحات اساسی انجام دهیم، حتماً باید از 
فناوری اطلاعات هم به خوبی بهره گیریم. این 
نماینده مجلس یازدهم اعلام کرد که باید 
هدفمند سازی یارانه ها درست انجام شود. 
به عنوان مثال در کشور سوئد اگر فردی توان 
پرداخت شهریه دانشگاه فرزندش را نداشته 
باشد 85 درصد شهریه را دولت پرداخت می 

کند، این شیوه درست پرداخت یارانه است.
تقی پور افزود: با ارز ۴۲۰۰ تومانی هر کسی 
هر مقدار که ارز می خواست دریافت می کرد و 
افراد هر مقدار که می خواستند از کالاهای یارانه 
ای استفاده می کردند. در واقع در کنار عدم 
کنترل اشخاص بر استفاده از ارز ترجیحی شاهد 
استفاده های نادرست از این نوع یارانه نیز بودیم.

یکی از تکالیف قانونی وزارت نیرو، حفاظت از منابع 
آب، اجازه بهره برداری از منابع آب و نظارت بر آن 
است و در همین راستان قانون گذار، تکالیفی را برای 
وضع تعرفه خدمات و آب بها و وصول آن توسط 
وزارت نیرو پیش بینی کرده که این به معنی استفاده 
از آب به عنوان یک منبع درآمد از سوی وزارت نیرو 
نیست و تمام دریافتی های وزارت نیرو بر پایه اصول 

قانونی است.
قاسم زاده - سخنگوی صنعت آب - در گفت وگو 
با ایسنا، با بیان اینکه اختیارات و مسئولیت های 
دولت و وزارت نیرو در راستای اصل ۴5 قانون 
اساسی و مواد ۱ و ۲۱ قانون توزیع عادلانه آب ناظر 
بر موضوعاتی است که به معنای مالکیت آب نیست 
و بیشتر مدیریت و حفاظت منابع آبی مدنظر است، 
اظهار کرد: وزارت نیرو کارگزار دولت در همین 

موضوع است.
وی ادامه داد: استحصال و تأمین و توزیع آب در 
هر بخشی از مصرف، از جمله شرب و کشاورزی، 
فرایندی هزینه بر است و قیمت تمام شده آب در 
طرح های مختلف توسعه منابع آب برآورد می گردد 
اما آب بهای وصولی پایین تر از قمیت تمام شده 
آب است بطوریکه در بخش شرب کمتر از ۲۰ 
درصد قیمت تمام شده آب از مشترکانی که زیر 
الگوی مصرف هستند، اخذ می شود و برای بالای 
الگوی مصرفی، تعرفه افزایش می یابد. در بخش 
کشاورزی نیز اخذ آب بها از چاه های کشاورزی 
دارای معافیت است و آب بهای پیش بینی شده در 
قانون بودجه ی دو سال اخیر برای برداشت از چاه ها 
نیز، رقم بسیار نازلی است که با ارزش اقتصادی 
آب قابل مقایسه نیست. سخنگوی صنعت آب با 

اشاره به ارزش اقتصادی آب، اظهار کرد: این مساله 
فراتر از قیمت تمام شده است، چه بسا قیمت 
تمام شده آب شرب در شهری مثل تهران ۳5۰۰ 
تومان برای هر مترمکعب باشد اما ارزش اقتصادی 
محاسبه شده برای آب خام بر اساس ارزیابی هزینه 
فرصت ها خیلی بالاتر از قیمت تمام شده  باشد. 
لذا وزارت نیرو مکلف است در چارچوب قوانین و 
آیین نامه ها و بر اساس تعرفه های مصوب آب را 
استحصال و به مصرف کنندگان قانونی در بخش های 
مختلف مصرف تحویل کند. قاسم زاده با بیان اینکه 
صنعت کمتر از دو درصد از مصارف آب کشور را به 
خود اختصاص داده که برای آن هم تعرفه مصوب 
مشخصی وجود دارد، گفت: به دلیل اینکه آب یک 
کالای انحصاری بوده قیمت آن منطبق بر تعرفه های 
قانونی مصوب است و اینگونه نیست که وزارت نیرو 

بخواهد قیمت های سلیقه ای را مطرح کند.
وی درباره نحوه مدیریت منابع آبی نیز با بیان اینکه 
در حال حاضر تامین آب در حوزه کشاورزی بر عهده 

شرکت های آب منطقه ای و در حوزه شرب بر عهده 
شرکت های آب و فاضلاب است، گفت: مدیریت 
آب در دنیا بعنوان یک فرآیند چند وجهی و درهم 
تنیده شناخته می شود و باید به صورت هدفمند و 
با مشارکت کنشگران مختلف مدیریت شود؛ لذا در 
چارچوب اصول حکمرانی آب، اهداف و سیاست های 
عمومی مرتبط با بخش آب تنظیم و فرآیندهای 
دستیابی به آنها طرح ریزی می شود که در ساختار 
مدیریتی حوضه های آبریز کشور نیز ظرفیت های 
لازم برای تبیین و ترسیم اهداف و فرآیندها توسط 
ذی نفعان و ذیمدخلان پیش بینی شده است و 
سازوکار لازم استخراج شده و در مرحله تصویب 
و ابلاغ است . گفتنی است؛ مشاور اتاق اصناف 
کشاورزی در گفت وگویی با ایسنا، عنوان کرده بود 
سالهاست که آب به شکل کالا دیده شده نه منابع 
تجدیدپذیر و با اقدامات انجام شده در این سال ها 
می توان گفت که وزارت نیرو به جای مدیریت آب، 

آب فروشی می کند.

سخنگوی صنعت آب: 

کمتر از ۲0درصد قیمت تمام شده آب از مشترکان 
گرفته می شود

عضو کمیسیون کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

اقتصاد و بازار ولنگار و بدون کنترل 
را قبول نداریم

گمرک ایران از رشد ۲۹ درصدی تجارت غیرنفتی ایران با اعضای سازمان 
همکاری های شانگ های در بهار امسال خبر داد.  به گزارش ایسنا، سید 
روح اله لطیفی- سخنگوی گمرک ایران- در خصوص تجارت غیر نفتی 
ایران با کشورهای عضو سازمان همکاری  شانگهای توضیحاتی ارائه کرد. بر 
اساس این گزارش، در بهار امسال ۱۲ میلیون و ۳۴۰ هزار تن کالا به ارزش ۹ 
میلیارد و 85۶ میلیون و ۴87هزار و ۶۶7 دلار بین ایران و ۱۱ کشور سازمان 
همکاری های شانگهای تبادل شد که نسبت به بهار سال ۱۴۰۰ با رشد ۲۹ 
درصدی همراه بوده است. از این تجارت، ۱۰ میلیون و ۲۱۳ هزار تن کالا به 
ارزش پنج میلیارد و 5۱۳ میلیون و 878 هزار و ۶5 دلار مربوط به کالاهای 
صادراتی ایران به اعضای شانگ های است که نسبت به بهار سال قبل  ۲۰ 
درصد افزایش داشته و دو میلیون و  ۱۶7هزار تن کالا نیز  به ارزش چهار 
میلیارد و  ۳۴۲میلیون و ۶۰۹ هزار و  ۶۰۲دلار هم از این  ۱۱کشور وارد شده 
که با رشد ۴۱ درصدی همراه بوده است. در رابطه با میزان صادرات کالاهای 
ایرانی به اعضای سازمان شانگ های نیز چین با خرید  چهار میلیارد و ۲۱۴ 
میلیون و  ۴7۴ هزار و ۳۲7 دلار، هند با ۴۲۴ میلیون و ۴۱7 هزار و ۴۱8 دلار، 
افغانستان با ۳۶7 میلیون و ۳۴۲ هزار و 5۴۶ دلار، پاکستان با ۲7۹ میلیون 
و ۳7۹ هزار و شش دلار، روسیه با ۱۱۴ میلیون و 7۲7 هزار و ۶5۱ دلار و 
ازبکستان با ۴۶ میلیون و ۳5۰ هزار و ۱۳۳ دلار، پنج مقصد اول کالاهای 
صادراتی ایران در بین اعضای سازمان همکاری های شانگ های بودند. 
همچنین قزاقستان با خرید ۳۳.7 میلیون دلار، تاجیکستان با ۲۲.۱ میلیون 
دلار، قرقیزستان با 7.۳ میلیون دلار، بلاروس با ۴.۱ میلیون دلار و مغولستان 
با ۱۰۱ هزار دلار مقاصد بعدی صادراتی کالاهای ایرانی به اعضای سازمان 
شانگهای گزارش شده  اند. در مورد  میزان واردات از کشورهای سازمان 
همکاری شانگ های نیز چین با سه میلیارد و ۱۳۱میلیون دلار، هند با 5۱۲ 
میلیون دلار، روسیه با ۳۹۴ میلیون دلار، پاکستان با ۱۹۶ میلیون دلار، 
قزاقستان با ۶۶ میلیون دلار، تاجیکستان با ۲۲.۱ میلیون دلار، ازبکستان با 
۱۴.7 میلیون دلار، افغانستان ۴.۴ میلیون دلار، بلاروس با ۱.5میلیون دلار، 
قرقیزستان با ۱.۲ میلیون دلار و مغولستان با ۳۱7 هزار دلار به ترتیب در 
بین اعضای )اصلی و ناظر( سازمان همکاری شانگهای به فروش کالا به ایران 

در فصل بهار پرداختند.

 افزایش 2۹ درصدی تجارت 
غیرنفتی ایران با شانگ های

تشدید خروج شیر خام از کشور

کاهش ۱۵ تا 2۰ درصدی 
مصرف لبنیات

وج
: م

س
عک

سنا
: ای

س
عک

فروش اوراق بدهی دولتی در ۲ ماهه نخست امسال نسبت به 
مدت مشابه سال ۱۴۰۰ کاهش ۹۲ درصدی داشته است.

به گزارش نود اقتصادی براساس آمارهای منتشر شده از سوی 
بانک مرکزی ایران، مجموع فروش اوراق اسلامی منتشر شده از 
سوی دولت و شهرداری ها در دوماهه نخست امسال ۶/8 هزار 
میلیارد تومان بوده که نسبت به ۱۴ هزار میلیارد تومان اوراق به 
فروش رفته در ۲ماهه نخست سال ۱۴۰۰ کاهش 5/۳8 درصدی 

داشته است.
طبق این آمار، فروش اوراق بدهی دولتی در ۲ ماهه نخست 
امسال نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۰ کاهش ۹۲ درصدی 

داشته است.

کاهش ۹2 درصدی فروش اوراق دولتی 
در سال ۱۴۰۱

در هفتـه سـوم تیرمـاه رکـورد پایین  تریـن ارزش 
معاملات خـرد روزانه در سـال ۱۴۰۱ به ثبت رسـیده 
اسـت کـه می توانـد یـک رکـورد منفـی بـرای بـازار 

سـرمایه تلقـی شـود.
به گزارش فـارس، بـازار سـرمایه در حالی هفته سـوم 
تیرمـاه را پشـت سـر گذاشـت کـه شـاید مهمتریـن 
اتفاق ایـن هفته شکسـته شـدن حمایت شـاخص در 
مـرز کانـال ۱.5 میلیـون واحـدی بـوده اسـت. البته با 
توجه بـه بـازه حمایتـی از شـاخص کل که بیـن اعداد 
یک میلیـون و ۴8۰ هـزار تا یـک میلیـون و 5۰۰ هزار 
واحـد بـوده اسـت، برخـی معتقدند برگشـت بـازار در 
روز آخـر معاملات ایـن هفته، نشـان از واکنـش به این 

حمایـت دارد.
برخی از تحلیلگران تکنیکالی معتقدند بازگشـت بازار 
سـرمایه در روز چهارشـنبه آنقـدر محکـم و بـا قدرت 
نبوده اسـت که بتوان واکنش به بازه حمایتی را بسـیار 

جدی تصـور کرد.
با این وجـود بررسـی دو مولفـه جریان پـول حقیقی و 
ارزش معامـلات خرد، نشـان می دهد رکـود عمیقی بر 
بازار سـهام کشـور وجود دارد. به عبـارت دیگر، نگاهی 
به دو مولفـه ارزش معامـلات خرد و همچنیـن جریان 
پـول حقیقی، نشـان مـی  دهد رکـود شـکل گرفته در 

معاملات در این هفته تشـدید شـده اسـت.
ایـن مسـاله در حالـی اسـت که تشـدید ریسـک  های 
سیسـتماتیک در بازار سـهام طی هفته های گذشـته، 
بازگشـت پرقـدرت بازار بـه رونـد صعودی و شکسـت 
مقاومـت یـک میلیـون و ۶۰۰ هـزار واحـدی را دور از 

انتظار نشـان مـی  دهد.
 رشد تک سهم ها 

در روزهای آینده بورس
مجتبی دانشی، کارشـناس بازار سـرمایه در گفت و گو 
با خبرنـگار اقتصـادی خبرگزاری فـارس، دربـاره روند 
بورس طـی هفته های گذشـته، گفـت: اغلـب فعالان 
و تحلیلگران بـازار بر این موضـوع اتفاق نظـر دارند که 
بسیاری از سـهم  های بازار در قیمت های مناسبی قرار 
دانـد. اما بـالا رفتن میـزان ریسـک  در بـورس، در کنار 
سـایر عوامل منجر شـده کـه بسـیاری از سـهامداران 

جنبه احتیاط را در نظر داشـته باشـند.
۵ عامل خروج پول حقیقی

 از بازار بورس
وی ادامـه داد: موضوعـات بیـن المللـی، نوسـان در 
بازارهای نفت و فلزات اساسـی، سیاسـت  هـای آمریکا 
در خصوص نرخ بهره، تشـدید قیمت گذاری دستوری 

و بازدهی سـایر بازارهای موازی از جمله عواملی اسـت 
که این روزها باعث خـروج پول حقیقی از بورس شـده 
اسـت که همیـن عوامـل نیـز منجر بـه شـکل گیری 
رکود در معاملات شـده اسـت. سیاسـت های دولت در 
خصوص نرخ بهره و همچنین تشـدید قیمـت گذاری 

دسـتوری از دیگـر ابهام هـای بازار به شـمار مـی رود.
این کارشـناس بـازار سـرمایه تصریـح کرد: امـا با همه 
ایـن عواملـی که گفتـه شـد، ریزش شـدید بـورس در 
هفته های آینـده کمترین احتمـال وقـوع را دارد و در 
نقطه مقابل هـم افزایـش قابـل توجه بـازار نیـز دور از 
انتظار اسـت. آنچـه که بـه نظر مـی  رسـد ادامـه روند 
خنثی و رشـد تک سـهم  هـا، محتمـل  ترین سـناریو 

بـرای بـازار در شـرایط کنونی اسـت.
 واکنش شاخص کل بورس

 به بازه حمایتی
شاخص کل بورس در سـه روز از هفته گذشته با افت و 
در یک روز نیز با رشـد همراه شـد. این شـاخص در روز 
شـنبه با کاهش چهـار هـزار و ۹۱ واحدی روبه رو شـد 
و در روز دوشـنبه بـا افت ۱۰ هـزار و ۹۱5 و در روز سـه 
شـنبه با نزول چهـار هـزار ۶۳ واحـدی همراه شـد. اما 
شـاخص کل در روز چهارشـنبه با رشـد ۶ هزار و 5۱7 
به حمایـت موجـود واکنـش نشـان داد. شـاخص کل 
در هفته سـوم تیرماه بـا افـت ۱۲ هـزار و 55۲ واحدی 
نسـبت به آخرین روز هفته پیـش از آن در سـطح یک 
میلیون و ۴۹۰ هـزار و 5۱ واحدی قـرار گرفت. بازدهی 

این شـاخص منفـی ۰.8 درصد بوده اسـت.
کاهش 3 برابری شاخص کل هموزن

اما وضعیت شـاخص کل هموزن در هفته سـوم تیرماه 
کمـی بدتر بـوده اسـت. ایـن شـاخص در روز شـنبه با 
کاهـش دو هـزار و ۶8۹ واحـدی، روز دو شـنبه با افت 
۶ هـزار و ۲7۲ واحـدی و روز سـه شـنبه نیـز بـا نزول 
چهـار هـزار و 85 واحدی کـه داشـت به اسـتقبال روز 
چهارشـنبه رفت. اما در ایـن روز شـاخص کل هموزن 
بـا رشـد هـزار و 5۳8 واحـدی کـه داشـت توانسـت 
بخشـی از افت ایـن هفته را جبـران کند. شـاخص کل 
هـم وزن در پایان هفتـه ۱۱ هـزار و5۰7 واحدی کمتر 
از هفته پیش از آن ایسـتاد و در سـطح ۴۰7 هزار و ۱۲ 
واحـدی قرار گرفـت تا بازدهـی منفـی ۲.75 درصدی 

را تجربـه کند.
 کاهش ارزش معاملات خرد

میانگیـن ارزش کل معاملات بورس در هفته گذشـته 
با رشـد ۳۰ درصدی نسـبت بـه هفته گذشـته به عدد 
۴8 هـزار و ۲5۳ میلیـارد تومـان رسـیده اسـت. البته 

رشـد معاملات در هفته سوم تیرماه به مسـاله افزایش 
قابل توجه معامـلات اوراق بدهی در بازار سـرمایه بازار 
می گـردد. امـا میانگیـن ارزش معاملات خـرد در این 
هفته با کاهـش ۱۴ درصـدی به عـدد دو هـزار و 8۳۹ 
میلیارد تومان رسـید که کمترین عدد در سـال ۱۴۰۱ 

محسـوب می شـود. بازار سـرمایه در وضعیت فعلی با 
موضوع افـت معاملات خـرد و خـروج پـول حقیقی از 
بورس مواجه اسـت که ایـن دو موضوع می تواند رشـد 
بـازار سـهام در روزها و هفتـه های آینـده را بـا چالش 

جدی مواجـه کند.

رشد تک سهم ها در روزهای آینده
۵ عامل خروج پول حقیقی از بورس

صنایع لبنی در نامــه به معــاون اول رئیس جمهور به ۴ پیش شــرط برای 
اختصاص نیمی از تولیدات کارخانه به ۴ قلم کالای لبنی خبر دادند.

در این نامه آمده است:
۱-سفارش فروشگاه ها به صورت کتبی با قید تناژ و تعداد روز در هفته به هر 

یک از کارخانجات لبنی اعلان گردد.
۲- فروش و تحویل ســه قلم کالای اساسی لبنی) شــیر نایلونی ۹۰۰ گرمی ۱.5 درصد چربی ۱5۰ 
هزار ریال، شیر بطری پاستوریزه یک لیتری ۱.5 درصد چربی ۱8۰ هزار ریال، ماست پاستوریزه۲.5 
کیلویی ۱.5 درصد چربی ۴۹8 هزار ریال، پنیر UF ۴۰۰ گرمی نستبا چرب ۳7 هزار ریال( بر اساس 

سفارش کتبی فروشگاه ها قطعی بوده و مرجوعی پذیرفته نمی شود.
۳- فروش و تحویل کالا نقدی بوده و به هیچ وجه سفارش با پرداخت مدت دار پذیرفته نمی شود. این 

امر به منظور بهبود در شرایط پرداخت به گاوداری ها ضروری است.
۴- تقاضا می کند نشســتی با اتاق اصناف، مدیران فروشگاه های زنجیره ای و سازمان حمایت جهاد 

هماهنگی برگزار تا در اجرا مشکلات  ناشی از  عدم هماهنگی به شکست طرح منتهی نگردد.

 شروط صنایع لبنی برای اختصاص نیمی 
از تولیدات کارخانه ها به ۴ قلم کالای لبنی

ایران خودرو اعلام کــرد که هیچ گونــه تعهد معوقــی در رابطه با 
خودروهای ســورن پلاس ندارد و در حال حاضر خودروها در حال 

واگذاری است.
ایران خودرو  در رابطه با وضعیت تحویل خودروهای ســورن پلاس 

اعلام کرد که تعدادی سورن پلاس در انتهای سال گذشته با مدل ۱۴۰۰ به تولید رسیده 
و با توجه به اینکه امکان تغییر مدل وجود نداشته در بخشنامه فروش ویژه  در سال ۱۴۰۱ 

و با اطلاع رسانی به متقاضیان در خصوص مدل خودروها عرضه شده است. 
در حال حاضر نیز خودروها در حال واگذاری است و هیچ گونه تعهد معوقی در این خصوص 

وجود ندارد. 
به گزارش فارس، در رابطه با شــماره گذاری این خودروها نیز پیش از این ســرهنگ علی 
محمدی رئیس مرکز شــماره گذاری پلیس راهور انتظامی کشور به خبرنگار فارس اعلام 
کرد که سواری سمند سورن پلاس دارای مجوز شــماره گذاری است و هیچ مانعی جهت 

تخصیص پلاک در این دسته از خودروها وجود ندارد.

ایران خودرو: تعهد معوق برای تحویل 
خودروهای سورن پلاس نداریم

فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران یک درصد 
جمعیت دنیا را دارد اما ذخایر کشف شده فعلی مس ایران 7رصد 

ذخایر کل دنیاست.
زیر صمت عنوان کرد: در حوزه تجهیزات معدنی می توان کار های 

بسیار بزرگی انجام داد. به عنوان مثال ایران در حوزه معدنی هم ذخایر معدنی بسیار و هم 
شرکت های معدنی توانمندی دارد.

فاطمی امین با بیان اینکه برنامه گسترده ای برای افزایش اکتشاف و استخراج مس داریم 
و این موضوع یعنی نیازمند به دامپتراک معدنی هســتیم، ادامــه داد: بلاروس در حوزه 
دامپتراک ظرفیت بسیار بالایی دارد، لذا پیشنهاد ما این است که چند شرکت ایرانی با چند 
شرکت تولیدکننده دامپتراک بلاروس را به هم متصل کنیم. بنابراین اگر دو کشور وارد 
تولیدات مشترک شویم می توانیم علاوه بر بازار ایران، نسبت به بازار های دیگر جهان نیز 
حساب کنیم. همکارانم قبل از سفر به بلاروس که حدود ۲۰ روز آینده انجام خواهد شد، 

کار هایی را انجام خواهند داد تا زمینه های همکاری دو کشور را احصا کنند

وزیر صمت:

۷درصد ذخایر کشف شده مس دنیا برای فملی

لبنیات
صنعتخودرو

کاغذ اقتصادی
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رییس سازمان حفاظت محیط زیست:
ستاد احیای دریاچه ارومیه بسته 

طراحی شده را اجرا کند
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت گفت: ســتاد احیای 
دریاچه ارومیه مکلف است بســته نرم افزاری برای احیای این 
دریاچه را اجرایی کند.علی ســلاجقه در گفت و گو با ایســنا 
درباره انتقادات برخی نمایندگان مجلس شــورای اسلامی به 
عملکرد ستاد احیای دریاچه ارومیه اظهار کرد: هنوز در ستاد 
احیای دریاچه ارومیه همان تیم قبلی هستند و مدیریت ستاد 
به سازمان محیط زیست واگذار نشده و همان افرادی هستند 
که از قبــل کار را ادامه می دهند. ما مکلف هســتیم به عنوان 
دســتگاه حاکمیتی کار خودمان را انجام دهیــم، نماینده ما 
طبق روال در جلسات شرکت می کند.رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیســت افزود: اگر بســته نرم افزاری زودتــر عملیاتی 
می شد و کارهای سخت افزاری و هزینه کردها در زمینه ساخت 
سد، تونل و ... انجام نمی شد، شــرایط  بهتری رقم می خورد و 
نتایج ملموس و هزینه ها بســیار کمتر می شد.سلاجقه درباره 
موضوعات بسته دوم گفت: کاملا یک بســته نرم افزاری است 
و بیشــتر جنبه مدیریتی مطرح است و مســائلی چون کاهش 
مصارف آب در بخش های مختلف به ویژه کشاورزی و استفاده 
مجدد از آب  را در بر می گیرد.وی درباره زمان اجرای این بسته 
اظهار کرد: ستاد احیای دریاچه ارومیه مکلف است این کار را 
انجام دهد و دســتگاه های اجرایی مثل وزارتخانه های جهاد 
کشاورزی و نیرو مکلف هســتند به نقش اصلی خود بپردازند.

سلاجقه همچنین درباره انتقاداتی که به لایروبی خلیج گرگان 
مطرح اســت، گفت:  کاملا کار، کارشناســی است. مهندسان 
مشاور اعم از دانشــگاهیان، اساتید دانشــگاهی و استان های 
شــمالی آنچه تایید کردند و خروجی مشــخص شده در قالب 

نشست شورای مدیریت میانکاله عملیاتی می شود.

معاون درمان سازمان تامین اجتماعی اعلام کرد
روند تسویه مطالبات مراکز درمانی 

طرف قرارداد
معاون درمان ســازمان تامین اجتماعی پیرامون آخرین وضعیت 
تســویه مطالبات مراکز درمانی طرف قــرارداد اظهار کرد: عقب 
افتادگی هایی در ایــن زمینه داریم. در پرداخت اســناد کاغذی 
مراکز دانشگاهی و غیردانشگاهی از آبان سال گذشته به این سو، 
بدهی و معوقه به مراکز داریم، اما پرداخت نسخ الکترونیک به روز 
و تا اردیبهشت تسویه شده اســت.مهدی اسلامی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره میزان آمادگی مراکز درمانی تامین اجتماعی برای 
پذیرش بیماران کرونایی با توجه به افزایش آمار مبتلایان طی چند 
روز اخیر اظهار کرد: این آمادگی وجود دارد، البته افزایش اندکی 
در میزان مراجعه حضوری و به ندرت بستری را در بیمارستان ها 

شاهد بوده ایم.
وی افزود: هرچند میــزان این افزایش، اندک اســت، اما به طور 
واضح در مراکز درمانی کشــور و تامین اجتماعی مشــهود است.

معاون درمان سازمان تامین اجتماعی با اشاره به افتتاح ۱۹ پروژه 
درمانی جدید در کشــور در هفته تامین اجتماعی گفت: اقدامات 
خوبی صورت گرفته  و در همین مدت، مراکزی در مناطق محروم 
افتتاح شده است. علاوه براین روی نوع اداره درمان مراکز مطالعه 
می کنیم و درصددیم بیمارستان های هیئت مدیره ای تقویت شده 
و با قدرت بیشتری در خدمت ستاد درمان و خدمات رسانی بهتر 
به مردم باشند.اســلامی درباره یکسان سازی کدینگ دارویی در 
نسخه نویسی الکترونیک نیز گفت: نسخه نویسی و نسخه پیچی فعلا 
بر اساس ژنریک دارویی انجام می شود تا تغییر کدینگ با هماهنگی 
بیمه گرهای پایه از جمله تامین اجتماعی، بیمه سلامت و تامین 
اجتماعی نیروهای مسلح و به طور همزمان انجام شود. مطالعات 

فشرده ای در این خصوص در حال انجام است.

امروزه یکی از معضلات زندگی شـهری افزایش 
جمعیـت سـگ های ولگـرد در شـهرها و معابر 
اسـت که عـلاوه بـر مسـائل محیـط  زیسـتی، 
سـلامت شـهروندان را نیـز بـه خطـر انداختـه 
اسـت؛ به گونـه ای کـه در بعضـی مـوارد شـاهد 
مرگ کـودکان بـر اثـر حملـه سـگ ها بوده ایم 
این در حالیسـت که برخی افراد با غذارسانی به 
آن هـا باعث تکثیر جمعیت سـگ ها می شـوند. 
به گفتـه یـک کارشـناس ارشـد تنوع  زیسـتی 
غذارسـانی به سـگ های ولگرد »حیوان آزاری« 

اسـت.
مهدی نبی یـان در گفت وگو با ایسـنا به معضل 
افزایش جمعیـت سـگ های ولگرد در سراسـر 
کشـور یعنی در مسـیرهای جاده ای، روسـتاها، 
حاشـیه شـهرها و بعضـا داخـل شـهرها اشـاره 
کـرد و توضیـح داد: معمـولا کانون هـای تجمع 
سـگ های ولگـرد مناطق مشـخصی هسـتند. 
برخی کانون هـا در اطـراف مراکز دفع پسـماند 
هسـتند که بـه علت دسترسـی بـه غـذا، تعداد 
سـگ های ولگـرد در آن مکان افزایـش می یابد. 
برخی دیگـر اطراف جاده هـا، پارک ها، حاشـیه 
شـهرها و روسـتاهایی هسـتند که غذارسان ها، 
حامیـان سـگ ها و گربه هـای ولگـرد به صورت 
غیرقانونـی اقـدام بـه غذارسـانی در آن مناطق 
می کننـد. ایـن مراکز نیـز بـه علت غذارسـانی 
سـازمان یافته و مسـتمر باعث تجمع جمعیت 

سـگ ها در یـک کانون مشـخص می شـود.
این پژوهشـگر حیات  وحش غذارسـانی به یک 
گونه حیـوان را اولویـت خاص قائل شـدن برای 
آن حیـوان نسـبت بـه حیوانـات دیگر دانسـت 
کـه باعـث افزایـش جمعیـت آن گونـه خـاص 

می شـود.
وی افزود: بر فـرض عقیم بودن تمامی سـگ ها 
و عدم زاد و ولد آن ها، غذارسـانی بـه آن ها باعث 
افزایـش طـول عمرشـان و همچنیـن موجـب 
تشـدید رقابت هـای غذایـی و قلمرویـی بیـن 
آن ها شـده که منجر به پرخاشـگری می شـود.
نبی یـان بـا بیـان اینکـه غذارسـانی بـه عـادت 
سـگ ها و گربه هـا بـرای تامیـن خوراکشـان 
می شـود و گفـت: در این صـورت ایـن حیوانات 
به هر عابـر پیـاده ای که حتی پلاسـتیک خرید 
در دسـت دارد، بـه گمـان غذارسـان بـودن بـه 
او هجـوم می آورنـد. تـرس شـهروند از هجـوم 

حیـوان باعـث واکنـش نشـان دادن آن هـا و در 
نهایـت حملـه بـه شـهروند می شـود.

این کارشـناس ارشد تنوع  زیسـتی خطر حمله 
سـگ های سـیر که عـادت بـه غذارسـانی پیدا 
کرده اند را نیز خاطرنشـان و اظهارکرد: احتمال 
حمله توسـط سـگ سـیر حتی انتقال بیماری 
یا آلودگی توسـط مدفوع پخش شـده این سگ 

نیز وجـود دارد.
نبی یـان به طور کلـی غذارسـانی به هر شـکلی 
را نوعی حیوان آزاری دانسـت و در این راسـتا به 
طرح چند سـوال پرداخت و گفت: آیـا به لباس 
پوشاندن به سگ و اسـتفاده از آن در برنامه های 
تلویزیونـی و تبلیغـات کسـی معتـرض خواهد 
شـد؟ آیا اگر صاحب سـگی موها یا ناخن سـگ 
را کوتـاه کند، کسـی معتـرض خواهد شـد؟ به 
دلیل اهلـی بـودن این حیوان اسـت که کسـی 
اعتراض نمی کند. در عیـن حال  اگـر این اتفاق 
بـرای ببـر، شـیر یـا شـامپانزه ای بیفتـد همـه 
آن را مصـداق حیـوان آزاری می داننـد چراکـه 
حیوان هـای وحشـی هسـتند و مـا حـق جـدا 

کـردن آن هـا از زیستگاه شـان را نداریم.
نبی یـان بـه مراکـز پـرورش ماهـی قرمـز برای 
مصارف زینتـی یا اسـتفاده از سـگ  و اسـب  در 
سـیرک ها اشـاره کـرد و گفـت: هیـچ فـردی 
معترض بـه رژه های سـوارکاری نیسـت چراکه 
اسب، حیوانی اهلی است اما اسـتفاده از گورخر 
که حیوانی وحشـی اسـت به جای اسـب منجر 
به اعتراضات بی شـماری خواهد شـد. اسـتفاده 
از دلفین هـا در دلفیناریـوم نیز به همین شـکل 

اعتراضاتـی را بـه همراه  داشـت.
این کارشناس ارشد تنوع  زیسـتی در این راستا 
اضافه کـرد: مگـر می شـود در پارک های شـهر 
تهـران گوسـفند و گاو رهـا کنیـم؟ آیـا کسـی 
معترض نخواهد شـد و بـا شـهرداری مکاتباتی 
برای مقابله با حضور گاو و گوسـفند در پارک ها 
انجـام نخواهـد داد؟ حضـور سـگ های ولگـرد 
در شـهرها هم مانند رهاسـازی گاو و گوسـفند 
اسـت. همان طـور کـه اقداماتـی در جهـت 
حـذف و مدیریت کنتـرل جمعیـت موش های 
فاضلاب انجام می دهیم یا به مبـارزه بیولوژیک 
و شـیمیایی بـا حشـرات شـهری می رویـم، در 
مورد سـگ های ولگرد نیز لازم اسـت سیاسـت 
درسـتی را اتخاذ کنیم و با غذارسـانی و حمایت 
نادرسـت باعث افزایش جمعیت آن ها نشـویم.

آمار و ارقام چه می گویند؟
ایـن کارشـناس ارشـد تنـوع  زیسـتی بـه بیان 

آمـاری از سـگ  گزیدگـی در سـال ۱۴۰۰ 
پرداخت و گفت: تنها در سـال گذشـته نزدیک 
به ۲5۰ هزار نفر در کشـور دچار سـگ  گزیدگی 
شـده اند که از ایـن تعـداد ۲5 هزار مـورد حمله 
سـگ های ولگـرد قـرار گرفته انـد. ایـن ۲5۰ 
هـزار نفـر مجبـور بـه تزریـق داروی ضدهاری 
نیز شـده اند این در حالیسـت که در کمتر از ۱۰ 
سـال گذشـته تنهـا حـدود ۱۰5 هزار گـزارش 
درسـامانه های وزارت بهداشـت و درمـان ثبـت 
شده اسـت؛ بـه عبارتـی در مـدت ۱۰ سـال این 

آمـار ۱۰ برابر شـده  اسـت.
نبی یـان اضافه کـرد: در مجمـوع روزانـه حدود 
7۰۰ نفر توسـط سـگ های صاحـب دار و ولگرد 
مـورد گـزش قـرار می گیرنـد کـه از ایـن تعداد 
بیش از ۶5 نفر توسـط سـگ های ولگرد صورت 

می گیـرد.
ایـن کارشـناس ارشـد تنـوع  زیسـتی دربـاره 
هزینـه روزانـه وزارت بهداشـت بـرای تامیـن 
واکسـن های ضدهـاری توضیـح داد: وزارت 
بهداشـت روزانـه نزدیـک بـه یـک میلیـارد و 
5۰۰ میلیـون تومـان خـرج تامیـن و تزریـق 
واکسـن ضدهـاری بـه 7۰۰ نفـری کـه مـورد 
گزش قـرار می گیرنـد را می کند. هر فـردی که 
مورد گـزش قرار گیـرد بیـن دو تـا دو میلیون و 
۱۰۰ هـزار تومان یارانه توسـط دولت بـه وزارت 
بهداشـت بابت تزریق داروی ضدهاری پرداخت 
می شـود کـه ایـن هزینه هـا از جیـب ملـت و از 

طریـق یارانه هـا پرداخـت می شـود.
وی افـزود: ایـن هزینه هـا تنهـا بـرای واکسـن 
ضدهـاری و جـدای از هزینه هـای جراحـی ، 
تزریـق واکسـن کـزاز و مراقبـت هـای بعـد از 

گـزش اسـت.
ایـن پژوهشـگر حیات وحـش بـه نظـر برخـی 
حامیان حیوانات مبنی بر اینکه اگر غذارسـانی 
و حمایـت از سـگ های ولگـرد صـورت نگیرد، 
احتمـال حملـه افزایـش می بایـد، اشـاره و 
اظهارکـرد: طـی ۱۰ سـال گذشـته تعـداد 
بی شـماری پناهـگاه و حامی حیوانـات با حجم 
بیشتری غذارسانی را انجام می دهند، در نتیجه 
بنابر گفته حامیـان باید شـاهد کاهش حمله ها 
باشـیم ولـی ایـن اتفـاق نیفتـاده و بـا افزایـش 
غذارسـانی، تعـداد سـگ ها و حمله هـا افزایش 

بیشـتر شـده است.
نبی یـان بـه آمـار کشته شـدگان سـال ۱۴۰۰ 
توسـط سـگ ها اشـاره کـرد و گفـت: در سـال 
۱۴۰۰ بیش از 5۰ انسـان در کشور توسط سگ 

ها کشـته شـده اند که ۳5 کشـته کـودکان زیر 
۱۰ سـال بوده انـد.

چه کسی پاسخ گو خواهد بود؟
ایـن کارشـناس حیـات  وحـش بـا طـرح 
پرسـش هایی ادامه داد که چه کسـی پاسـخگو 
کشته شـدن انسـان ها توسـط سـگ ها خواهد 
بـود؟ در کجای دنیا مـردم پسـماندهای غذایی 
را بـرای سـگ ها بـه مناطـق حاشیه نشـینی 
می برنـد کـه سـاکنان دسـت بـه گریبـان فقر 
هسـتند؟ در کجـای دنیـا بـا چنیـن جمعیـت 
سـگ های ولگـرد روبـه رو هسـتیم و  گروه های 
غیرقانونـی بـا اسـتدلال های نادرسـت مانـع 
اقدامـات دسـتگاه های اجرایـی بـرای مدیریت 

جمعیـت سـگ های ولگـرد می شـوند؟
نبی یـان بـا انتقـاد از مصاحبه رسـانه ها بـا افراد 
غیرصاحب نظـر در این حیطه باعنـوان »حامی 
حیوانـات«، گفـت: مگـر می تـوان فـردی کـه 
دارای تحصیـلات غیـر مرتبـط بـا حفاظـت از 
حیات وحش اسـت و دسـت بـه اقداماتی تحت 
عنوان حامـی حیوانـات می زنـد را صاحب نظر 
دانسـت و به رسـمیت شـناخت؟ ایـن موضوع 
نشـان دهنده نفـوذ ایـن افـراد در دسـتگاه های 
مختلـف از شـهرداری تـا رسـانه ها اسـت کـه 
توانسـته اند بـه صـورت شـبکه ای یارگیـری 
کنند و اقدامات غلـط، خلاف قانون و بهداشـت 
عمومـی جامعـه را بـه  گونـه ای پیش برنـد که 
حتی برخی دسـتگاه های اجرایی نیز از برخورد 

با ایـن اقدامـات غیرقانونـی تـرس دارند.
نبی یـان بعضـا عکاسـی از طبیعـت یـک پارک 
را نیازمند مجـوز شـهرداری و نیـروی انتظامی 
دانسـت و افـزود: بـا توجه بـه چنین شـرایطی 
چگونه بـدون هیچ منـع و برخورد قضایـی افراد 
پسـماند غذایی خود را بـرای سـگ ها در پارک 
می ریزند؟ عکس گرفتن بدون مجـوز از درخت 
در پـارک تخلـف بزرگ تـری اسـت یـا پخـش 

کـردن پسـماند غـذای گندیـده در پارک؟
وی خاطرنشـان کـرد: در حال  حاضر بسـیاری 
از پارک هـا مملـو از مدفـوع سـگ و گربه اسـت 
و به علـت افزایـش جمعیـت سـگ های ولگرد 
نیز هیـچ دونده و دوچرخه سـواری حتـی مردم 
عـادی قابلیـت اسـتفاده از فضـای پارک هـا را 

ندارنـد.
افزایـش جمعیـت  تاکیـد کـرد:  نبی یـان 
سـگ های ولگـرد هم بـرای انسـان و هـم برای 

حیات وحـش هیـچ تاثیـر مثبتـی نـدارد.

حدود دو دهه از زمان تدوین تا تصویب »قانون 
حمایت از معلولان« می گذرد، قانونی که هر چند 
به نظر می رسد نتوانسته به تمامی خواسته های 
این قشر جامه عمل بپوشــاند اما روزنه امیدی 
اســت برای آنها تا تقاضاها و خواهش هایشان 
برای دریافت آنچه حقوق انسانی آنهاست را به 
"مطالبه ای بر حق" تغییر دهد اما در این میان 

نیازمند اصلاحاتی هم است.
به گزارش ایســنا، قدمت تدویــن قانون جامع 
حمایت از حقوق معلولان در راستای دستیابی 
به اهداف افراد دارای معلولیت و رفع مشکلات 
این قشر به ســال  ۱۳8۳ باز می گردد؛ قانونی 
که کارشناســان این حــوزه معتقدند که »اگر 
چه نقطه ضعف قانــون جامع حمایت از حقوق 
معلولان، ماده ۱۶ آن بــود که به نحوی موجب 
عدم ضمانت اجرایی آن می شد اما با این وجود، 
تصویب این قانون نقطه عطفی در تحولات حوزه 
افراد معلول بود و علاوه بر آن که ما را جزو چهل 
و چند کشور پیشــرو دارای قانون مستقل در 
حوزه معلولان قرار می داد، به عنوان اولین سند 

اختصاصی قانونی در زمینــه حقوق معلولان، 
کرامت اجتماعی شهروندان دارای معلولیت را 

ارتقاء می بخشید.
اما از آنجایی که این قانون نتوانسته بود به خوبی 
به نیازهــای افــراد دارای معلولیت جامه عمل 
بپوشــاند، مورد اصلاح قرار گرفت به طوری که 
۲ ســال پیــش، در همین زمینــه علی همت 
محمودنژاد، مدیرعامــل انجمن دفاع از حقوق 
معلــولان در خصوص قانون جامــع حمایت از 
حقوق معلولان که برای اولین بار در اردیبهشت 
ماه سال ۱۳8۳ توسط مجلس شورای اسلامی 
به تصویب رسیده بود، به ایسنا گفته بود که »از 
آنجایی که آن قانون مشــکلات زیادی داشت و 
نقطه نظرات گروه های افراد دارای معلولیت را 
برآورد نمی کرد، معلولان در قالب سازمان های 
مردم نهاد و فعالان مدنی و با همکاری سازمان 
بهزیستی و وزارت رفاه، قانون جامع دیگری را با 
حدود ۶۰ ماده واحده تنظیم کردند. در آن زمان 
انتظار می رفت که مجلس قانون را تصویب کند، 
اما وزارت رفاه در اشــتباهی که معلولان هم از 

آن ناراضی بودند، قانون را به دو قسمت تقسیم 
کرد؛ بخشــی به صورت »مصوبه« که توســط 
هیات وزیران به تصویب رســید و بخشی نیز به 
عنوان »لایحه« که از طریــق دولت به مجلس 

ارسال شد.«
در نهایت پس از گذشت بیش از یک دهه از زمان 
تصویب قانون جامع حمایت از حقوق معلولان 
که در راستای حمایت از جامعه معلولان نوشته 
شــده بود، مجدد مورد بازنگری قــرار گرفت و 
در نهایت ســال ۹7 »قانــون حمایت از حقوق 
معلولان« به تصویب رســید؛ قانونی با ۳۴ ماده 
و ۲۹ تبصره. قانون حمایــت از حقوق معلولان 
که در بیســتم اسفندماه ســال ۱۳۹۶ توسط 
مجلس شورای اســلامی تصویب و پس از طی 
مراحل قانونی برای اجرا بــه رئیس جمهوری 
ابلاغ شد،  به موضوعاتی همچون مناسب  سازی، 
دسترس  پذیری و تردد و تحرک معلولان، ارائه 
خدمات بهداشتی، درمانی و توانبخشی، حمایت 
از معلولان در راستای ایجاد فرصت های اشتغال 
و... پرداخته است. با این وجود اما بعد از گذشت 

دو سال از اجرایی شــدن این قانون و همزمان 
با روز جهانی افــراد دارای معلولیت در آذرماه 
سال ۱۳۹۹، علی همت محمودنژاد، مدیرعامل 
انجمن دفاع از حقوق معلولان به ایسنا گفته بود: 
»تاکنون بخش اعظم قانــون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت اجرا نشده است و خدماتی 
هم که در حال حاضر در ســازمان بهزیستی و 
ذیل خدمــت به معلولان ارائه می شــود همان 
خدماتی اســت که در گذشته به صورت روتین 
ارائه می شد. قانون حمایت از حقوق معلولان از 
سطح کمیت خدمات به معلولان متفاوت است، 
اما می بینیــم که کمیت خدمــات به معلولان 
چندان چشمگیر نیست و این خدمات متناسب 
با تورم به معلولان ارائه نمی شــود و نتوانســته 
مشکلات افراد دارای معلولیت را برطرف کند؛ 
علی رغم تمــام فعالیت هایی که در ســازمان 
بهزیستی صورت می گیرد تا به معلولان خدمات 
شایسته ای ارائه شود، اما کمیت این خدمات به 
آن اندازه ای نیســت که مشــکلات این قشر را 

برطرف کند.«

یک کارشناس حیات  وحش:

غذارسانی به سگ های ولگرد »حیوان آزاری« است

قانونی که "تقاضای لطف" را به "مطالبه حق" تغییر داد

گزارش
ایسنا

نحوه پوشش بیمه ای »فاقدین بیمه« 
و »اتباع خارجی« در طرح دارویاری

رئیس سازمان غذا و دارو با تاکید بر اینکه زیرساخت های لازم برای 
اجرای طرح »دارویاری« دیده شده است و با حمایت سازمان برنامه 
و بودجه و همکاری بیمه ها اجرایی می شود، گفت: تمامی ابعاد این 
طرح برای انتقال یارانه دارو به مردم و عــدم افزایش پرداختی از 

جیب بیماران از طریق بیمه ها دیده شده است.
دکتر بهرام دارایی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه تا پیش از 
این مبنای پوشش بیمه ای داروها کمترین قیمت دارو بوده است، 
گفت: در این صورت اگر بیمار از هر شــرکت دیگری دارو را تهیه 
می کرد، باید مابه التفــاوت نرخ دارو را پرداخــت می کرد، اما در 
محاسبات جدید مقرر شد که مبنا به جای کمترین قیمت، روی 
دارویی باشــد که بیش از 5۰ درصد از نیاز بازار را تامین می کند. 
بنابراین بر مبنای این محاسبه نیز پرداختی از جیب بیمار کاهش 

می یابد.
تمام داروهای فهرست دارویی کشور تحت پوشش 

بیمه قرار می گیرند
وی افزود: فهرســت دارویی کشــور مشخص اســت و هر قلم از 
داروهایی که داخل این فهرست است به رسمیت شناخته می شود. 
باید توجه کرد که مواردی خارج از این فهرســت هستند و  اینکه 
بعضا گزارش و اظهار می شــود که دارو گران شده است، به اقلام 
خارج از این فهرســت برمی گــردد که اغلب شــامل مکمل ها و 
فرآورده های طبیعی و گیاهی بوده که این اقلام مشمول این طرح 

نیستند، ضمن اینکه افزایش قیمت نیز نخواهند داشت.
مردم نگران پوشش بیمه نباشند

وی با اشاره به اینکه مبلغ ۶ هزار میلیارد تومان برای تحت پوشش 
قرار دادن افراد فاقد بیمه در قانون بودجه ۱۴۰۱ تصویب شــده 
است، تصریح کرد: سه دهک اول جامعه بالغ بر ۶ میلیون نفر بدون 
مراجعه حضوری و به صورت رایگان توسط سازمان بیمه سلامت 
تحت پوشش قرار گرفته اند، افراد سایر دهک ها می توانند جهت 
برقراری پوشــش بیمه به دفاتر پیشــخوان دولت مراجعه کنند 
بنابراین مردم نگران پوشش بیمه نباشــند. اتباع خارجی نیز در 
طرح دارویاری دیده شدند و اتباع خارجی که مجوز اقامت دارند، 
می توانند جهت برقراری پوشــش بیمه به دفاتر پیشخوان دولت 
مراجعه کنند. اتباع غیر مجاز نیز با ثبت مشخصات خود و با تایید 
وزارت کشور می توانند از بیمه برخوردار شوند، بیمه روی تخت و 
بیمه در مواقع اورژانسی نیز جهت افراد فاقد بیمه یا مجهول الهویه 

برقرار است.

پیش ثبت نام پایه های اول، هفتم و دهم مدارس 
شاهد در مقاطع تحصیلی مختلف به صورت 
اینترنتی از ۱۱ خردادماه آغاز شده و همچنان 

ادامه دارد.
به گزارش ایسنا، اداره کل امور شاهد و ایثارگران وزارت 
آموزش و پرورش از والدین خواسته است که در انتخاب 
مدرسه مورد نظر جهت پیش ثبت نام دقت لازم را اعمال 
دارند، زیرا در غیر این صورت احتمال رد شدن تقاضای ثبت 
نام توسط مدرسه انتخاب شده وجود دارد. بدیهی است پس 
از اتمام مهلت مقرر، دانش آموزانی که امتیاز لازم را کسب 
کرده  باشند با اطلاع رسانی که از طریق مدرسه صورت خواهد 
گرفت، برای ارائه مدارک و تکمیل مراحل ثبت نام به مدرسه 
مراجعه خواهند کرد. در درگاه اینترنتی اعلام شده برای ثبت 
نام نیز تاکید شده است که کلیه مراحل پیش ثبت نام و اعلام 
نتایج تنها از طریق این سامانه است و مراجعه به سایت های 
دیگر مرجع قانونی نیست. همچنین با توجه به محدودیت 
ظرفیت ثبت نام مدارس شاهد خواسته شده بنا به ضرورت 
در آموزشگاهای دیگر غیر از شاهد نیز ثبت نام انجام دهید. 
طبق اعلام وزارت آموزش و پرورش، بازه زمانی پیش ثبت نام 

مدارس شاهد در سراسر کشور به این ترتیب است:
- پایه اول ابتدایی: از ۱۱ تا سوم تیرماه که هم اکنون به پایان 

رسیده است.
- پایه هفتم )دوره اول متوسطه(: از ۲۱خرداد ماه لغایت 

چهاردهم تیر ماه که هم اکنون به پایان رسیده است.
- پایه دهم )دوره دوم متوسطه(: وزارت آموزش و پرورش 
طی اطلاعیه ای از تغییر زمان پیش ثبت نام پایه دهم مدارس 
شاهد در سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ نیز خبر داده و علت 
آن را آماده نبودن نتایج هدایت تحصیلی دانش آموزان پایه 
نهم ذکر و ثبت نام را به زمان دیگری موکول کرده است.بر 
این اساس،  پس از اعلام بازه زمانی ثبت نام برای پایه دهم، 
متقاضیان ورود به این پایه می توانند با ورود به درگاه اینترنتی 
  https://pada.medu.ir/#/home به نشانی

نسبت به ثبت نام اقدام کنند.

رییس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت 
با اشاره به آخرین آمار از مبتلایان شناسایی شده سرخک در کشور، 

برنامه های وزارت بهداشت برای کنترل این بیماری را تشریح کرد.
دکتر محسن زهرایی در گفت وگو با ایسنا، گفت: هشدارهایی که در 
مورد سرخک داده شد، سبب شد تا موارد جدید شناسایی سرخک 
طی یک ماه گذشته کاهش یابد؛ به شکلی که در یک هفته گذشته 

فقط یک مورد جدید سرخک در کشور شناسایی شده است.
او با اشاره به اینکه بخش زیادی از این موفقیت به دو اقدام مرتبط 
است، بیان کرد: بخش اول افزایش پوشش واکسیناسیون کودکان و 
افزایش آگاهی والدین بود تا کاری کنیم تاخیری در تزریق واکسن 
سرخک در سنین ۱۲ و ۱8 ماهگی رخ ندهد و بخش دوم نیز برنامه 
واکسیناسیون سنین 7 ماه تا ۳۰ سال برای اتباع غیرایرانی ساکن در 

کشور است که به خوبی اجرا شده است.
واکسیناسیون سرخک برای ۶3۰ هزار نفر از اتباع

او درباره جزئیات برنامه واکسیناسیون اتباع 7 ماهه تا ۳۰ ساله در 
کشور، بیان کرد: تاکنون حدود ۶۳۰ هزار نفر از جمعیت اتباع در 
استان های مختلف علیه این بیماری واکسینه شدند. این افراد گروه 
پرخطری از جهت ابتلا به سرخک بودند که خوشبختانه این اقدامات 

توانست میزان بروز سرخک را کاهش دهد.
شناسایی ۱۷۶ مبتلا به سرخک 

در کشور طی ۵ ماه گذشته
زهرایی توضیح داد: از اوایل سال جاری میلادی تاکنون حدود 7۲8۰ 
مورد مشکوک به سرخک بررسی شدند که از این تعداد 555۴ نفر 
ایرانی، ۱۶87 مورد اتباع افغان، ۱5 نفر پاکستانی و حدود ۱۰ نفر از 
سایر ملیت ها  بودند. با بررسی این موارد مشکوک مشخص شد از 
تعداد یاد شده ۱7۶ نفر مبتلا به سرخک بودند که ۹5 نفر اتباع افغان، 
7۶ نفر ایرانی و 5 نفر پاکستانی بودند که خوشبختانه از آمار ذکر شده 
هیچ موردی از مرگ و میر بر اثر ابتلا به سرخک در کشور نداشته ایم.

واکسیناسیون؛ عامل ایجاد مصونیت در برابر سرخک
او تاکید کرد: غفلت در واکسیناسیون کودکان سبب می شود 
بیمای هایی مانند سرخک یا فلج اطفال، سلامت کودکان ما را تهدید 
کند؛ زیرا این بیماری ها درست در همسایگی ما وجود دارند و چیزی 
که ما و بچه هایمان را از این بیماری ها مصون کرده است، پوشش 

واکسیناسیون بالای کودکان است.

دبیــر کمیته اجتماعی انتظامی ســتاد 
مقابله با کرونا گفت: اگر ۶ ماه از دز دوم 
گذشته باید دز یادآور بزنند و دز سوم یا 
چهارم مطرح نیســت و ملاک گذشت 

همین ۶ ماه است.
به گزارش ایسنا، حسین قاسمی در برنامه 
ای رادیویی گفت: پس از گذشت دو ماه 
و چند روز از فروکش کردن روند ابتلا و 
بستری، در چند روز اخیر شاهد افزایش 

بیماران سرپایی و بستری هستیم. این وضعیت بر اســاس آخرین سویه امیکرون 
می باشد و زیر ســویه های این ویروس نمایان شده که قدرت ســرایت و ابتلای آن 
بیشتر است. در گذشته یک بیمار ۱۰ نفر را آلوده می کرد ولی امروز این عدد به ۱8 

رسیده است.
وی واکسیناسیون را الزامی دانست و افزود: واکســن باعث می شود شدت بیماری 
کاهش یابد و نکته دیگر استفاده از ماسک، فاصله اجتماعی و عدم حضور در تجمعات 

است.
وی ادامه داد: تنها در خصوص فضای باز در شــهرهای غیر قرمز و نارنجی استفاده 
نکردن از ماسک مطرح شد ولی در شهرهای زرد و آبی در جلسات و محوطه های سر 

بسته باید از ماسک استفاده  کرد.
دبیر کمیته اجتماعی انتظامی ستاد مقابله با کرونا تاکید کرد: اگر ۶ ماه از تزریق قبلی ، 
گذشته باشد باید دز یادآور بزنند و دز سوم یا چهارم مطرح نیست و ملاک گذشت 

همین ۶ ماه است.

معاون اداره کل درمان غیرمستقیم سازمان 
تأمین اجتماعی از تشــکیل پرونده بیش 
از ۱۰ هزار زوج نابارور در این سازمان خبر 
داد و گفت: سازمان های بیمه گر استثنائاً 
تعرفه های غیردولتی درمان ناباروری را هم 

پرداخت می کنند.
به گزارش ایسنا، دکتر فرهاد خدایی با بیان 
اینکه درمان ناباروری تا سال گذشته در تعهد 
سازمان های بیمه گر نبود، درباره طرح بیمه 

زوجین نابارور اظهار کرد: بر اساس مصوبه هیئت وزیران خدمات درمان ناباروری از دوم 
شهریور ماه سال گذشته در تعهد سازمان های بیمه گر قرار گرفت.

وی با اشاره به تشکیل پرونده بیش از ۱۰ هزار زوج نابارور تا کنون در این سازمان، ادامه داد: 
این زوجین خدمات خود را از مراکز طرف قرارداد با مراکز خصوصی غیر طرف قرارداد دریافت 
کردند، مدارک خود را به سازمان تحویل دادند و بر اساس تعرفه هایی که برای این کار مصوب 

شده، هزینه های آن ها بازپرداخت شده است.
وی که در برنامه ای رادیویی صحبت می کرد، این را هم گفت که تعهد سازمان های بیمه گر 
همواره تعرفه های دولتی بوده است اما سازمان های بیمه گر در این یک مورد یعنی درمان 

ناباروری استثنائاً تعرفه های غیردولتی را هم پرداخت می کنند.
معاون اداره کل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی در این باره اضافه کرد: اگر بیمار 
به مرکز دولتی مراجعه کند بر اساس تعرفه دولتی محاسبه می شود و بیمار پولش را پرداخت 
می کند اما اگر به مراکز غیردولتی حتی غیرطرف قرارداد مراجعه کند بازپرداختی که از سوی 

سازمان های بیمه گر به او پرداخت می شود بر اساس تعرفه غیردولتی است.

مدیــر امــور اجرایــی معاینــه فنی 
خودروهای کشور با اشــاره به اینکه 
در ســال گذشــته ۱۲ میلیون و ۳7 
هزارو 5۳۰ خودرو ســبک در مراکز 
معاینه فنی پذیرش شــده اند افزود: 
77 درصد این خودروها موفق به اخذ 

گواهی معاینه فنی شدند.
عبدالله متولی در گفت و گو با ایسنا، 
در تشریح روند پذیرش خودروها در 

مراکز معاینه فنــی و موفقیت آنها در اخذ گواهــی معاینه فنی گفت: در حال 
حاضر در سراسر کشــور  ۶۶7 مرکز معاینه فنی خودروهای سبک با 85۶ خط 
آزمون در حال فعالیت هســتند که ۲۲  مرکز معاینه فنی با مجموع ۳۲ خط 
در سال گذشــته افتتاح شــد و کد فعالیت در سامانه ســیمفا دریافت کردند 
که این آمار در قیاس با سال ۱۳۹۹ با  رشــد ۳7 درصدی توسعه و راه اندازی 

همراه بوده است.
وی افزود: تعداد پذیرش خودروهای ســبک جهت اخذ گواهی معاینه فنی در 
سال گذشته ۱۲ میلیون و ۳7 هزارو 5۳۰ خودرو بوده است که 77 درصد این 
تعداد توانســتند گواهی معاینه فنی اخذ کنند. این آمار در سال ۱۳۹۹، ۱۱ 
میلیون و 58۴ هزارو ۴۱۴ خودرو بود    که 75 درصــد این تعداد موفق به اخذ 

گواهی معاینه شده بودند.
به گفته متولی، در بخش خودروهای دوگانه سوز نیز یک میلیون و ۴۳۰ هزار 

و ۴۳8 خودرو سال گذشته در مراکز معاینه فنی کشور پذیرش شد.

 دبیر کمیته اجتماعی انتظامی ستاد مقابله با کرونا تاکید کرد
لزوم تزریق دز یادآور واکسن کرونا
 پس از گذشت ۶ ماه از تزریق قبلی

تشکیل پرونده ۱۰ هزار زوج 
نابارور در تامین اجتماعی

مراجعه بیش از ۱2 میلیون خودرو به مراکز معاینه 
فنی کشور در سال گذشته و قبولی ۷۷ درصدی

 پیش ثبت نام مدارس شاهد
 به کجا رسید؟
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کیانوش عیاری پس از ۶ سال دوری از سینما، 
برای ساخت فیلم جدیدش فراخوان بازیگری 

داد.
به گزارش ایسنا، کیانوش عیاری که آخرین 
فیلم ساخته شــده اش با نام »کاناپه« از سال 
۱۳۹5 تاکنون همچنان توقیف است، قصد 
دارد یک فیلم سینمایی جدید با نام »رکِِر« به 

تهیه کنندگی رضا رخشان بسازد.
تابستان دو سال قبل خبرهایی درباره این فیلم 

عیاری با بازی رضا عطاران منتشر شده بود.
فیلمبرداری این فیلم که در مراحل پیش تولید 
به سر می برد، احتمالا به زودی آغاز خواهد شد 
و در همین راستا گروه سازنده ی »رکر« با انتشار 
فراخوانی از علاقه مندان و هنرجویان بازیگری 
سینما و تئاتر در بازه سنی ۱5 تا ۴۰ سال دعوت 
کرده اند تا عکس و ویدیویی کوتاه ارسال کنند.

عیاری در حالی چهاردهمین فیلم سینمایی 
خود را کلید می زند کــه طعم توقیف آثارش 
را بارها چشیده و به جز »کاناپه«، فیلم »خانه 
پدری« اش هم با مشکلات متعددی در اکران 
مواجه شد؛ به طوری که در سه مقطع گوناگون 
و از یک روز تا حدود یک ماه روی پره سینماها 
رفت و بعد دوباره توقیف شــد و حتی اجازه 
نمایش در شــبکه نمایش خانگی را هم پیدا 
نکرد. البته مشابه این قصه برای دیگر فیلم های 
این فیلمساز مثل »بودن یا نبودن«، »شبح 
کژدم«، »آن سوی آتش« و »آبادانی ها« نیز 

تکرار شده بود.
او در چهار سال گذشته مشغول ساخت سریالی 
با نام »87 متر« برای تلویزیون بود که از سال 
گذشته آماده پخش شــد ولی با وجود آنکه 
در مقاطعی، زمان پخش این ســریال اعلام 
شد هنوز مجوز رفتن روی آنتن سیما را پیدا 
نکرده و به نظر می رســد سرنوشت مشابهی 
همچون »سرزمین کهن«، ساخته یکی دیگر 
از کارگردان های سینما یعنی کمال تبریزی 

داشته باشد.
کیانــوش عیاری که تهیه کنندگی بیشــتر 
فیلم هایش را خودش برعهده داشــته، برای 
ساخت »رکر« با رضا رخشان همکاری می کند. 
رخشان که در فیلمبرداری و عکاسی سینما 
هم ســابقه دارد، پیش تر فیلم های کمدی 
»هزارپا« به کارگردانی ابوالحســن داودی و 
»ضد گلوله« به کارگردانی مصطفی کیایی را 

تهیه  کرده است.

رکورد مخاطب و فروش تئاتر محراب 
شکسته شد

سخت گیری در 
انتخاب آثار

مدیر مجموعه تئاتر محراب اعلام کرد آمار 
مخاطب و فروش این مجموعه طی ۳ ماه اول 
سال جاری از آمار سال های گذشته مجموعه 
بیشتر شده و این امر ناشی از سخت گیری در 

انتخاب کیفی آثار برای اجرا است.
مهــرداد کوروش نیا مدیــر مجموعه تئاتر 
محراب درباره وضعیت اجراهای عمومی این 
مجموعه تئاتری در سال جاری، به خبرنگار 
مهر گفت: ما در حال حاضر میزبان ۲ نمایش 
»خواب کشی« به کارگردانی صدف صفری و 
»رومئو و ژولیت« به نویسندگی باقر سروش 
و کارگردانی شهروز دل افکار هستیم که به 
ترتیب در سالن جمیله شیخی و سالن جعفر 

والی مجموعه اجرا می شوند.
وی با اشاره به اینکه با بازگشایی مجموعه تئاتر 
محراب بعد از سپری شدن دوران کرونایی 
روند فعالیت های مجموعه رو به رشد بوده، 
تأکید کرد: در حال حاضر چه به لحاظ آمار 
مخاطب و چه به لحاظ میزان فروش، رکورد 
مخاطب و فروش سالیانه مجموعه در مقایسه 
با سال های گذشته شکســته شد. تا کنون 
نمایش »رومئو و ژولیت« توانسته به فروشی 
معادل ۲۱۰ میلیون تومان دست پیدا کند 
در حالی که رکورد ســالیانه مجموعه تئاتر 
محراب در ســال های گذشته میانگین 7۰ 
میلیون تومان بوده ولی در سال جاری تنها 
یک نمایش بالاتر از فروش سالانه مجموعه 

فروش داشته است.
کوروش نیا یادآور شد: تلاش ما و کارشناسان 
مجموعه بر این اســت که آثار با کیفیت در 
تئاتر محراب روی صحنه بروند زیرا مجموعه 
محراب یک مرکز تخصصی دولتی تئاتر است 
و انتظار مخاطب این است که در این مجموعه 
تماشاگر آثار با کیفیت باشد. اگر سالن های 
مجموعه خالی بمانند بهتر از این است که آثار 
بی کیفیت روی صحنه بروند. سخت گیری در 
انتخاب آثار برای احیای کیفی مجموعه تئاتر 

محراب اعمال می شود.
مدیر مجموعه تئاتر محراب درباره وضعیت 
حمایت از اجراهای عمومی مجموعه در سال 
جاری، متذکر شد: طی مذاکرات شفاهی که 
با اداره کل هنرهای نمایشی در سال گذشته 
داشتیم حمایتی هر چند حداقلی از اجراهای 
مجموعه صورت می گرفت ولــی در چند 
ماه اخیر شــاهد این اتفاق از سوی اداره کل 
هنرهای نمایشی وزارت ارشاد نبودیم. مجدداً 
با اداره کل مذاکــره خواهیم کرد تا حمایت 
از اجراهای مجموعه تئاتــر محراب وجود 

داشته باشد.

احترام برومند، همسر داود رشیدی همزمان با سالروز تولد این 
هنرمند خبر می دهد که کتابی درباره داود رشیدی نوشته شده و 

به چاپ خواهد رسید.
این هنرمند پیشکسوت به ایسنا می گوید: خوشبختانه سال 
گذشته توانستیم به همت آقای منصور خلج که درباره دیگر 
هنرمندان هم آثاری را منتشر کرده اند، زندگینامه هنری آقای 

رشیدی را آماده کنیم.
او ادامه می دهد: این کتاب بیشتر بر فعالیتهای نمایشی آقای 
رشیدی تمرکز دارد اما مطالبی هم درباره سال های آغازین 

فعالیت ایشان در سینما و نیز زندگی خصوصی  شان دارد.
برومند درباره زمان انتشار این کتاب توضیح می دهد: کتاب آماده 
شده و قرار است به همت انجمن نمایش منتشر شود. خیلی علاقه 
مند بودیم این کتاب همزمان با سالروز تولد ایشان رونمایی شود 
ولی به دلیل تغییر و تحولات اداره کل هنرهای نمایشی و جا به 
جایی مدیران، طبیعتا انتشار این کتاب هم مدتی به تاخیر می افتد 
اما امیدواریم و پیگیریم که این کتاب همزمان با 5 شهریور ماه، 

سالروز درگذشت ایشان منتشر شود.
او که بعد از درگذشت داود رشیدی، نشان این هنرمند را به یاد او 
و در سالروز درگذشت این هنرمند به بعضی چهره های فرهنگی 
و هنری اهدا می کرد، درباره تداوم این برنامه نیز می گوید: در سه 
سال گذشته، کرونا، اجازه نداد که  این برنامه را برگزار کنیم و حالا 
هم مشکلات دیگری هست که بهتر دیدیم امسال هم این برنامه 
برگزار نشود. به هر حال کسانی که از دنیا می روند، اگر کار موثری 

انجام داده باشند، نامشان باقی می ماند.
برومند همچنین خشنود است که به همت موزه سینما بخشی از 
وسایل داود رشیدی در ویترینی که به نام این هنرمند نامگذاری 

شده، در معرض دید بازدیدکنندگان قرار می گیرد.
 داود رشیدی زاده ۲5 تیر ماه ۱۳۱۲ بود که روز پنجم شهریور 

۱۳۹5 درگذشت.

احترام برومند در تدارک چاپ 
کتابی درباره داود رشیدی

کیانوش عیاری 
فراخوان بازیگری داد

سریال تاریخی »نائله« جدیدترین سریال اوج است که قرار است طی 
یکی دو هفته آینده کلید بخورد.

به گزارش خبرنگار مهر، سریال تاریخی »نائله« به کارگردانی حسن 
آخوندپور و تهیه کنندگی سعید سعدی ساخته خواهد شد و در یکی دو 

هفته آینده کلید می خورد.
قصه این سریال به ماجرایی می پردازد که در بازه زمانی قبل از واقعه کربلا 
می پردازد. این قصه یک درام عاشقانه که در تاریخ دوران امام حسین )ع( 
و حضرت زینب )س( می گذرد که ماجراهای آن تا نزدیکی واقعه کربلا 
پیش می رود. احتمال دارد این سریال مثل »موقعیت مهدی« یک نسخه 

سینمایی و یک نسخه سریالی داشته باشد.

جدیدترین سریال اوج کلید می خورد
عاشقانه ای در زمان امام حسین)ع(

در چهارمین جمعه تابستانی سـال ۱۴۰۱، همزمان 
با عیـد غدیـر، نمایشـگاه هایی بـا موضـوع و و محور 
 »E=mc2« غدیر برگزار خواهند شـد و همچنین
و »بـازدم« از امیر موسـوی زاده در گالـری اعتماد به 

نمایـش درآمده اند.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، هرچنـد جمعه هـا روز 
تعطیـل محسـوب می شـود امـا بـرای هنرهـای 
تجسـمی روزی تعطیـل نیسـت چـرا کـه ایـن روز 
مصادف با آغاز و افتتاحیه بسـیاری از نمایشگاه های 
هنـری )هنرهـای تجسـمی( اسـت. هنرمنـدان 
تجسمی اعم از نقاشـان، مجسمه  سـازان، عکاسان، 
تصویرسـازان، گرافیسـت ها، خوشنویسـان و … 
تلاش هـا و فعالیت هـای روزهـا فعالیـت خـود را 
در قالـب یـک نمایشـگاه هنـری بـه منصـه ظهـور 
می گذارنـد. »آدینـه« روز نانوشـته آغازیـن بـر 
نمایشـگاه های هنـری اسـت و البتـه کـه بـه دلیل 
تعطیل بـودن اکثـر مشـاغل، فرصتی مغتنـم برای 
تماشـا از این آثار هنری برای اقشـار مـردم را فراهم 
می کند. علاوه بر ایـن فرصت هـای گالری گردی در 
روز جمعـه، در روزهـای هفتـه نیز این نمایشـگاه ها 
امکان بازدیـد دارند. همچنین دیگر نمایشـگاه های 
هنـری هسـتند کـه در روزهـای هفتـه افتتـاح 
می شـوند و امـکان بازدیـد دارنـد، از جملـه آنهـا 
می تـوان بـه نمایشـگاه های گالری هـای حـوزه 
هنری، خانـه هنرمندان ایـران، فرهنگسـتان هنر و 
مجموعه صبـا، بـرج آزادی، مـوزه هنرهـای معاصر 

تهـران و فلسـطین اشـاره کـرد.
نمایشـگاه »مینی مالیسـم و کانسـپچوال آرت« نیز 
که شـامل بخشـی از آثـار گنجینـه مـوزه هنرهای 
معاصـر تهـران اسـت و در آن بیـش از ۱۲۰ اثـر از 
۳۴ هنرمند بـه نمایـش درآمده اسـت، نیـز یکی از 
فرصت هـای منحصر بـه فـرد گالـری گـردی برای 
علاقمندان بـه هنـر معاصـر در پایتخت محسـوب 

می شـود.
در هفته ای که گذشـت، نخسـتین جلسـه شـورای 
سیاستگذاری دوازدهمین دوسـالانه ملی سرامیک 
بـا حضـور مدیـرکل هنرهـای تجسـمی و اعضـای 
شـورای سیاسـتگذاری این رویداد هنـری در مرکز 
هنرهای تجسـمی وزارت فرهنگ و ارشـاد اسلامی 

برگزار شـد و اعضـای این شـورا معرفی شـدند.
در ابتـدای هفته ای که گذشـت، نمایشـگاه گروهی 
آثـار تجسـمی هنرمنـدان حـوزه هنـری بـا عنوان 
»چـراغ راه« شـنبه ۱8 تیر مـاه با حضـور جمعی از 

مسـئولان وزارت فرهنگ کشـور سـوریه در گالری 
ابوالفضـل عالـی حـوزه هنـری افتتـاح شـد. در این 
نمایشـگاه ۴8 اثـر از ۱5 هنرمنـد در رشـته های 
نقاشی، خوشنویسـی و نگارگری به نمایش گذاشته 
خواهد شـد کـه هنرمندانـی همچون؛ امیرحسـین 
آقامیـری، علی اسـلامی مقدم؛ علیرضـا امین مقدم، 
حاج عبدالله حاجی سـید حسـن؛ حسـین حبیبی، 
اژدر زارع حسـین زادگان، ناصـر سـیفی، کامیـار 
صادقی، مینـا صدری، منصـوره عالیخانی، حسـین 
عصمتی، عبدالحمید قدیریان، کیومـرث قورچیان 
و حشـمت الله نـوروزی آثارشـان را بـه نمایـش 

گذاشـته اند.
روز ۲۱ تیرمـاه نیـز، محمدمهـدی اسـماعیلی 
وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی از نمایشـگاه آثـار 
خوشنویسـی جلیـل رسـولی چهـره مانـدگار 
خوشنویسـی بازدیـد و بـا این هنرمند پیشکسـوت 

بـه گفتگـو پرداخـت.
در هفته ای که پشـت سـر گذاشـتیم، نمایشـگاهی 
بـا عنـوان »نمایشـگاه عکـس حـج« بـه مناسـبت 
برگـزاری مناسـک حـج متشـکل از ۳۰ عکـس از 
مجموعـه عکس هـای احسـان مهدیان مدیـر دفتر 
انجمن سـینمای جوانـان ایـران اسـتان آذربایجان 
غربـی، بـا حضـور مهـدی آذرپنـدار مدیرعامـل 
انجمن سینمای جوانان ایران و سـیف الله صمدیان 
پیشکسـوت عکاسـی در نگارخانـه جـوان انجمـن 

سـینمای جوانـان ایـران برپا شـد.
پنجشـنبه ۲۳ تیرمـاه نیـز نمایشـگاهی غدیـری 
متشـکل از ۱۲ پـرده روایت شـده از غدیر بـا عنوان 
»بهشـت غدیـر« در قالـب هنـر ایرانـی در گالـری 
خوشـزاد نگارخانـه گنج پنهـان پنهان افتتاح شـد. 
در ایـن نمایشـگاه کـه به همـت مؤسسـه فرهنگی 
و هنـری سـرو امید برگـزار می شـود، آثـاری از زهرا 
ایـزدی پـور، مریـم گـودرزی، محمـد نکوییـان، 
امیـر محمـد سـرمدی، محمدعلـی نـادری و بهنام 
شـیرمحمدی به نمایـش در خواهد آمـد. کلیه این 
آثار مبتنـی بر یک فعالیت علمی بـا مدیریت حجت 
الاسـلام مهـدی معماریـان خلـق شـده و مدیریت 

هنـری آن بـر عهـده عادلـه سـلیمی بوده اسـت.
عنـوان  بـا  گروهـی  نمایشـگاه  همچنیـن 
»موزیکالی گرافـی« بـه سرپرسـتی بهمـن پناهـی 
در روز پنجشـنبه در گالـری صبا فرهنگسـتان هنر 
گشـایش یافـت. ایـن نمایشـگاه که تـا تاریـخ پنج 
مرداد ماه ادامه دارد، همه روزه از سـاعت ۱5 الی ۱۹ 

پذیـرای بازدیدکننـدگان اسـت.
در گزارش پیش رو تعدادی از نمایشـگاه های هنری 
کـه افتتاحیـه آنهـا در روز ۲۴ تیرماه ۱۴۰۱ اسـت، 

برمی شـمریم.
فرهنگسرای نیاوران

نمایشگاه آثار منتخب جمعی از هنرمندان شاخص 
هنرهای تجسـمی کشـور همراه بـا کارگاه نقاشـی، 
همزمان با دهـه امامـت و ولایت، جمعـه ۲۴ تیرماه 

سـاعت ۱7 در فرهنگسـرای نیاوران برگزار شد.
در ایـن نمایشـگاه، 58 اثـر از هنرمنـدان شـاخص 
رشـته های نقاشـی، کاریکاتـور، عکاسـی، طراحـی 
پوسـتر، خوشنویسـی، نگارگـری، مجسمه سـازی، 
تصویـر سـازی، سـفال و سـرامیک بـه نمایـش 
درمی آیـد که از جملـه ایـن هنرمندان می تـوان به: 
مسـعود نجابتی، محمد خزایی، مسـعود زنـده روح 
کرمانی، محمد صیاد، محمدرضا دوسـت محمدی، 
سـید حمیـد شـریفی آل هاشـم، مجیـد ناگهـی، 
کوروش پارسـانژاد، سـید محمدرضا میـری، پرویز 
حاصلـی، مینـا صـدری، مرتضـی اسـدی، صابـر 

شـیخ رضائی و… اشـاره کـرد.
آثـار حاضـر در ایـن نمایشـگاه متعلـق به مؤسسـه 
توسـعه هنرهـای تجسـمی معاصـر اسـت کـه در 
طول سـال های اخیر به سـفارش مؤسسـه، توسـط 
هنرمندان مختلـف عرصه هنرهای تجسـمی خلق 

شـده است.
گالری هدایت

نمایشـگاه نقاشـی های علـی فرامـرزی بـا عنـوان 
»هجوم ۲« عصـر جمعـه ۲۴ تیر در گالـری هدایت 
به نشـانی تهران، خیابان اسـتاد نجات الهـی )ویلا(، 
کوچـه ششـم، پـلاک ۱5 بـه نمایـش در آمـد. در 
»هجـوم ۲« آثـار طراحـی، نقاشـی و حجم هایـی با 
موضـوع گسـترش کویـر و تسـخیر حیات توسـط 
خشـکی ارائه شـده اسـت. مجموعـه ای از تابلوهای 
رنگـی و حجـم نقاشـی هایی کـه هجـوم کویـر بـه 
طبیعت و زندگی بشـری و درختانی که به خشـکی 

دچـار می شـوند را بازتـاب می دهنـد.
گالری نگر

نمایشـگاه انفـرادی طراحـی و حجـم پانتـه آ بیـات 
مختـاری بـا عنـوان »تـن زار« جمعـه ۲۴ تیـر در 
گالـری نگـر بـه نشـانی زیر پـل کریمخـان، بعـد از 
تقاطع ایرانشـهر، پلاک ۱5۴، زنـگ دوم، طبقه اول 

افتتـاح می شـود.

احمـد وکیلـی نقـاش، طـراح و مـدرس هنـر، در 
اسـتیتمنت ایـن نمایشـگاه نوشـته اسـت: »آثـار 
پانتـه آ تغزلـی اسـت؛ ایهـام دارد و درد مشـترکی را 
دنبال می کنـد، اما شـعار نمی دهـد و بـه روزمرگی 
نمی پـردازد. عدم قطعیـت در فرم، فضای آثـارش را 
به نوعـی رمانتیـک می کنـد. موقعیـت اشـیا و امور 
در آثـارش واجـد زمـان و مکان مشـخصی نیسـت 
و فیگورهایـش وجـوب جغرافیـا یا تیپ مشـخصی 
ندارنـد. در نتیجـه، ایـن فیگورهـا و فرم هـا روح 
سـمبلیک گرفته و وارد دنیای مثالی می شـوند و راه 
را برای اسـطوره ای شـدن باز می کنند. تعلیق دارند 
و جهانـی را معرفی می کنند که ناآشناسـت. طراوت 
این نگاه، که از مشـخصات هنر اسـت، جهانـی را در 
مقابل بیننده قرار می دهد که دال بـر واکاوی درونی 
اوسـت. به تمامی مخاطبین این نمایشگاه پیشنهاد 
می کنم، اول دفترها را ببینند، بعـد آثار حجمی و در 
آخـر کارهایـی که بـه نمایش در آمده اسـت. شـاید 

گفته هـای مـن راحت تـر درک شـود.«
گالری لاله

نمایشـگاه گروهی تصویرسـازی هنرمنـدان معاصر 
ایـران بـا عنـوان »تزکیـه« جمعـه ۲۴ تیرمـاه در 

نگارخانـه لالـه آغـاز بـه کار کرد.
در بیانیـه ایـن نمایشـگاه آمـده اسـت: »امـروزه، 
تصویر محیـط زندگـی انسـان را احاطه کـرده و در 
فعالیت هـای اجتماعی او نقـش اساسـی را بر عهده 
دارد. در این میان تصویرگران این نمایشـگاه سـعی 
کرده انـد بـا خلاقیـت و نـوآوری و بهره گیـری از 
شـیوه های نوین اجرایی و از حیـث تکنیک نیز غنی 
باشـند. رسـیدن به جامعه ای سـالم و بی آلایش که 
در آن فرم هـا و رنگ هـا بیـان کننـده آلام جامعـه 
و همچنیـن خطـوط بـرای بیـان احساسـات پـاک 
و ایجـاد روابـط عمیـق بیـن تک تـک افـراد جامعه 

اسـت.«
شـیما ادیب زاده، سـعید امکانی، رویا بیژنی، ماهنی 
تذهیبی، مـژگان حاجـی محمدی، محمـد مهدی 
حیدری، مصطفی خزایـی، مارال دهقانی، مهشـید 
راقمـی، ایلـگار رحیمی، مهرنـوش سـتوده، محمد 
علی سعیدی، سـید حسـام الدین طباطبایی، کمال 
طباطبایی، عاطفه فتوحی، آسـیه گونه زاده، سـحر 
الهـی، زهـرا مـداح، امیر مفتـون، اکبـر نیـکان پور، 
مرتضی یزدانـی آثارشـان را در »تزکیـه« به نمایش 

گذاشتند.

پای انیشتین با E=mc۲ به گالری اعتماد باز شد
غدیر به نیاوران رسید

مـوزه سـینمای ایـران در ادامـه انتشـار 
سلسـله نشسـت هـای تاریـخ شـفاهی 
دروز محمدعلـی  خـود همزمـان بـا زا
نجفـی نویسـنده و کارگـردان سـینما، 
سـریال  دربـاره  و  ا ز  ا گفتگویـی 

ا منتشـر کـرد. ران« ر »سـربدا
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر بـه نقـل 
از روابـط عمومـی مـوزه سـینما، مـوزه 
ر  نتشـا ا مـه  دا ا در  یـران  ا سـینمای 
تاریـخ شـفاهی  سلسـله نشسـت های 
خـود بـه مناسـبت زادروز محمدعلـی 
نجفـی فیلمنامـه نویـس و کارگـردان 
بخش هایـی از گفتگـوی تاریـخ شـفاهی 
ایـن هنرمنـد کـه مربوط بـه سـربداران 

اسـت را منتشـر کـرده اسـت.
محمدعلـی نجفـی دربـاره نقـش قاضی 
ران گفـت: کیهـان  شـارح در سـربدا
ر )مشـاور کارگـردان( بـازی  رهگـذا
مهـدی هاشـمی را در نمایـش »دایـره 
زنگـی قفقـاز« بـه کارگردانـی داریـوش 
فرهنـگ دیده بـود و ایـن نقـش را برای 
او در نظـر داشـت و بـرای نقـش شـیخ 
حسـن جـوری هـم سـعید نیـک پـور و 
پرویـز پورحسـینی را درنظـر داشـتند 

کـه هیـچ کـدام نشـد.
وی ادامـه داد: در مـورد قاضی شـارح با 
توجه بـه اینکـه این نقـش بسـیار جدی 
بود مهـدی هاشـمی را بـرای ایـن نقش 
مناسـب ندیـدم و تنهـا گزینـه ام علـی 
نصیریان بـود زیـرا چهره اش هـم مثبت 
و هـم منفی بـود کـه خوشـبختانه آقای 

نصیریـان هـم پذیرفـت.
بـرای نقـش  ینکـه  ا بیـان  بـا  نجفـی 
شـیخ حسـن جـوری هـم خیلی هـا را 
در نظـر داشـتیم و تسـت کـرده بودیـم، 
خاطرنشـان کـرد: حتـی علـی نصیریان 
بـرای این نقـش بیـژن امکانیـان را به ما 
پیشـنهاد داده بـود .من بازی هـای امین 
تـارخ را در تئاترهـای دانشـگاه تهـران 
دیـده بـودم بـه همیـن دلیـل از او برای 
نقـش محمدبیـک دعـوت کردیـم. یادم 
می آید مـن و تـارخ در اتاقی کـه مربوط 
به اکبـر عالمی بـود روبروی هم نشسـته 
بودیـم در بیـرون از اتـاق اتفاقـی افتاد و 
به خاطر سـر و صـدا امین تارخ برگشـت 
و پنجـره را نگاه کـرد. بعـد از اینکه کمی 
باهـم صحبـت کردیم بـه او گفتـم اجازه 
بدهیـد من کمی فکـر کنم و بـرای نقش 
محمدبیـک به شـما خبـر می دهـم. بعد 

از اینکـه او رفـت کیهـان رهگـذر را صدا 
کـردم و بـه او گفتـم تـارخ بـرای نقـش 
شـیخ حسـن بسـیار مناسـب اسـت. او 
تعجـب کـرد و بـه مـن گفـت ایـن یـک 
جـوان خوشـتیپ امـروزی اسـت و برای 
نقـش شـیخ حسـن مناسـب نیسـت. به 
او گفتـم پـس یـک کاری انجـام دهیـم 
انتخـاب نقـش شـیخ ها برعهـده مـن و 

بقیـه را تـو انتخـاب کن.
وی خطـاب بـه فریـدون جیرانـی کـه 
بـا او گفتگـو می کـرد، گفـت: همانطـور 
نیـد سـینما تصویـر اسـت و  کـه می دا
حالت هـای صـورت در آن بسـیار مهـم 
نتخـاب فیـروز بهجـت   اسـت. دلیـل ا
محمـدی بـرای نقـش طغـای صـدای 
خـاص و صـورت او بـود ضمـن اینکـه 
عبـاس  ترهـای  تئا در  و  ا نقش هـای 
لبتـه  نمـرد را هـم دیـده بـودم. ا جوا
ایـن نکتـه را هـم بایـد یـادآور شـوم که 
انتخـاب اول مـن بـرای نقـش طغـای، 
بیـژن  وقتـی  بـود.  مطیـع  محمـد 
محتشـم) گریمور( بـه من گفـت بهجت 
محمدی ترُک اسـت و بـه درد این نقش 
نمی خورد در پاسـخ بـه او گفتـم چیزی 
بـه نـام طراحـی وجـود دارد کـه از آن 

زد. طغـای می سـا
نجفـی دربـاره انتخـاب افسـانه بایـگان 
بـرای نقـش تـرکان خاتـون نیـز توضیح 

داد: بـرای تـرکان خاتـون هـم از تعـداد 
ر زیـادی تسـت گرفتیـم تـا بـه  بسـیا
افسـانه بایـگان که یـک دختر ۱۹ سـاله 
بود رسـیدیم . یـادم می آید در تابسـتان 
سـال ۶۰ بـه او گفتـم کفش هایـش را 
دربیـاورد و در ریگ هـای گـرم بـدود و 
بـا او تمریـن شمشـیربازی کـردم و سـر 
همـان تمرین هـا دسـت مـن زخمـی 
شـده و تا بـه امـروز جایـش باقـی مانده 
اسـت. بینـی او فـرم خاصـی داشـت بـه 
همیـن دلیـل بـه اکبـر عالمـی گفتـم از 
او عکـس بگیریـد وقتـی عکس هـا چاپ 
شـد نظـرش را پرسـیدم و او گفـت فـرم 
بینـی اش بـه طبیعـی تـر بـودن نقـش 
کمـک می کنـد و گزینه مناسـبی اسـت 
و بدیـن ترتیـب او را بـرای نقـش ترکان 

خاتـون انتخـاب کردیـم.
یـن کارگـردان پیشکسـوت سـینما و  ا
یـادم  کـرد:  خاطرنشـان  تلویزیـون 
می آیـد بـه پـدر افسـانه بایـگان گفتـم 
دختر شـما را بـرای نقش تـرکان خاتون 
انتخـاب می کنـم امـا شـرط دارم؛ اینکه 
ز  دختـر شـما در طـول فیلمبـرداری ا
ابتدا تـا انتها باید حضور داشـته باشـد و 
خـوراک ، رفت و آمـد همه بایـد زیر نظر 
ما باشـد که او هـم پذیرفـت و در نهایت 
از خـودش و پـدرش رضایتنامـه گرفتیم 

و قـرارداد بسـتیم.

جایزه سال ۲۰۲۲ »استاد سینما« در فلورانس 
ایتالیا به اصغر فرهادی کارگردانی ایرانی اعطا 

خواهد شد.
به گزارش ایسنا، اصغر فرهادی جایزه استاد 
Maestri Cinema( فیزوله  سینما )
)منطقه ای در استان فلورانس ایتالیا( را روز 
شنبه ۲5 تیر ماه )۱۶ جولای( در سالن تئاتر 
رومی فیزوله دریافت خواهد کرد و فیلم برنده 
اسکار »جدایی« نیز پس از مراسم برای مخاطبان 

به نمایش گذاشته می شود.
این جایزه مهم سینمایی که با همکاری شهرداری 
فیزوله در فلورانس و سندیکای ملی گروه 
منتقدان فیلم ایتالیا برگزار می شود، پیش از این 
به چهره های مهمی چون »لوکینو ویسکونتی«، 
»آکی را کوراساوا«، »اورسن ولز«، »استنلی 
کوبریک«، »اینگمار برگمن«، »کن لوچ«، »پائولو 
سورنتینو«، »جوزپه تورناتوره« و »تری گیلیام« 
اعطا شده و اصغر فرهادی پس از »کوروساوا« 
دومین چهره غیر آمریکایی و اروپایی است که 

این جایزه را دریافت خواهد کرد.

شهر فلورانس ایتالیا در ادامه ماه جولای برنامه 
مرور آثار اصغر فرهادی را ادامه خواهد که شامل 
نمایش فضای باز آثاری چون »فروشنده«، »همه  
می دانند« و فیلم جدید »قهرمان« در منطقه 

تاریخی این شهر خواهد بود.
این کتاب شامل نوشته هایی از »الیزا بالدینی«، 
»ادواردو بکاتینی«، »دانیلا بروگی«، »داریو 

سیکی«، »والنتینا دامیکو«، »سیمونه امیلیانی«، 
»فدریکو فرونه«، »کاترینا لیورانی«، »مارکو 
لوسری«، »دانیل مونتیجیانی«، »لوئیجی نپی«، 
»کلودیا پورلو«، »گابریله ریزا«، »آنا ساباتینو«، 
»استفانو سوچی«، »سرجیو سوزو«، »آلدو 
اسپینیلو«، »ماسیمو تریا« و »مارکو وانلی« 

خواهد بود.

فرهادی از ایتالیایی ها جایزه ی
 »استاد سینما« می گیرد

روایت ناگفته های
 سریال »سربداران« در موزه سینما

گزارش
ایسنا

رنا
: ای

س
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تهیه کننـده فیلـم سـینمایی »کوچـه ژاپنی هـا« از احتمـال اکـران این 
فیلـم در پاییز سـال جاری خبـر داد.

علـی اکبـر ثقفـی تهیـه کننـده سـینما در گفتگـو بـا خبرنـگار مهـر بـا 
اشـاره اکران فیلم »کوچـه ژاپنی ها« بـه کارگردانـی امیرحسـین ثقفی 
گفـت: بـه تازگـی پروانـه نمایـش فیلـم سـینمایی »کوچـه ژاپنی هـا« 
صادر شـده و در شـرایط مناسـب آن را اکـران می کنیـم، البته بـا توجه 
به شـرایط موجود ایـن فیلم را بـرای پاییـز روی پـرده سـینما می بریم. 
البته بـرای دریافـت پروانـه نمایش مـواردی به مـا تذکر داده شـده بود 

کـه بـا تعامل بـا مدیـران مربوطـه این مسـاله نیـز برطرف شـد.
وی ادامـه داد: در حـال حاضـر مشـغول آمـاده کـردن مـواد تبلیغاتـی 
»کوچـه ژاپنی هـا« هسـتیم تـا اطـلاع رسـانی مناسـبی بـرای اکـران 
داشـته باشـیم. متاسـفانه این روزها بیـش از ۱7۰ فیلـم در نوبت اکران 
قـرار دارد و صاحبـان آثـار تـلاش می کنند تـا فیلم هـای خـود را اکران 

کننـد، امـا متاسـفانه شـرایط بـرای اکران مناسـب نیسـت.
ایـن تهیـه کننـده سـینما تاکیـد کـرد: می تـوان گفـت سـینمای ایران 
درسـت ماننـد یک دریـای طوفانی اسـت کـه می گویند شـنا کـردن در 
آن خطـر دارد، بـه همیـن دلیل اگـر فیلمـی اکران شـود احتمـال غرق 
شـدن آن وجـود دارد. البتـه در ایـن میـان برخـی از فیلم ها کـه فضای 

متفاوتـی دارنـد می تواننـد در جـذب مخاطـب 
موفق باشـند اما از ۱۰۰ فیلـم در سـینمای ایران 

حداقـل ۹۰ فیلـم در خطر اسـت.
وی توضیح داد: بسـیاری از سـینماهای تک سالن 
از فروش هـای بسـیار اندکـی برخـوردار هسـتند 

کـه از آن جمله می تـوان به سـینما آفریقـا، صحـرا و دیگر سـینماهایی 
از این دسـت اشـاره کرد کـه مخاطبـان خـود را از دسـت داده انـد. این 
روزها تنهـا برخـی از فیلم ها کـه بیشـتر کمدی هسـتند تبدیـل به اتاق 

احیـای سـینمای ایران شـده اند.
تهیه کننـده فیلـم »کوچه ژاپنی هـا« بیان کـرد: در این میان سـینمای 
دولتی با توجـه به بودجـه ای کـه در اختیـار دارد، سـرمایه لازم را برای 
ادامـه فعالیـت تزریـق می کنـد. امـا نزدیـک بـه 8۰ درصـد از بخـش 
خصوصی در سـینمای ایران منفعل شـده اسـت چـرا که سـرمایه کافی 

بـرای تولید نـدارد.
وی توضیح داد: مسـاله دیگر بحث افزایش دسـتمزدها در سـینما اسـت 
که مشـکلات بسـیاری را بـرای تهیه کننـدگان و دیگر صنـوف به وجود 
آورده اسـت. ایـن در حالـی اسـت کـه بازگشـت سـرمایه در سـینمای 

ایران چنـدان قابـل توجه نیسـت.

»کوچه ژاپنی ها« پاییر اکران می شود

سینما و یک دریای طوفانی

خبر
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دستیار اول دراگان اســکوچیچ در تیم ملی 
ایران با بیان اینکه از شنیدن خبر تغییر کادر 
فنی ایران شوکه شده است، گفت: اسکوچیچ 
در ایران معجــزه کرد و این موضــوع اخراج 

احتمالی را عجیب تر می کند.
به گزارش خبرنگار مهر، ابهامات و ســوالات 
بی شــمار پیرامون سرنوشــت نیمکت تیم 
ملی فوتبال ایران بعــد از تصمیم کمیته فنی 
فدراســیون فوتبال همچنان برطرف نشــده 
اســت.کمیته فنی چنــد روز پیــش رای به 
برکناری دراگان اســکوچیچ سرمربی کُروات 
ایران داد اما در فاصله ۲۴ ساعت، هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال این برکناری را تایید نکرد.

 در ادامه مقرر شد هیات رئیسه تصمیم گیری 
خود را به جلسه بعد موکول کند و اسکوچیچ 
هم که به ایران آمده بود، کشــورمان را ترک 

کرد.
اما اسکوچیچ در بازگشــت از ایران، به کشور 
اتریش رفت و دیداری با شهاب زاهدی مهاجم 
تیم ملی کشورمان و تیم پوشکاش مجارستان 
داشت که در اتریش اردوی آماده سازی خود 
را برپا کرده اســت.این مســئله باعث ایجاد 
سئوالات دیگری درباره وضعیت اسکوچیچ در 
تیم ملی ایران شد؛ چرا که اقدام او و ملاقاتش 
با لژیونر ایران نشــان می دهد همچنان قرار 

است به کار خود ادامه دهد.
مجموع این اتفاقات باعث ناامیدی و ناراحتی 
اسکوچیچ و دســتیاران کُرواتش شده است 
که قرار بود تیم ایــران را برای حضور در جام 
جهانی آمــاده کنند. »ماریو توت« دســتیار 
اول اســکوچیچ یکی از این نفرات اســت که 
تصمیم احتمالی بــرای برکناری کادر فنی را 
»رادیکال« می داند و تاکید می کند اسکوچیچ 
توانسته »کشتی شکسته« ایران را به ساحل 

امن برساند.
 توت همچنین به بحث حضور احتمالی برانکو 
ایوانکوویچ در تیم ملی ایران واکنش نشــان 
داد و از کاری که اسکوچیچ و دستیارانش در 
عبور تیم ملی از مرحله مقدماتی جام جهانی 
انجام دادند به عنوان یــک »معجزه« نام برد.
سایت 24sata کرواسی در گزارش کاملی 
که اظهارات دســتیار اســکوچیچ هم در آن 
آمده است، به تحلیل شــرایط تیم ملی ایران 
پرداخت:»دراگان اسکوچیچ و کادر فنی اش 
۱5 بازی متوالی بدون شکســت را پشت سر 
گذاشتند و ایران را به جام جهانی قطر و رتبه 
بیست و سوم رنکینگ فیفا رساندند. فوتبال 
داستان های عجیبی می نویسد، یکی از آنها، در 

روزهای اخیر در ایران می گذرد. 

دراگان اسکوچیچ و کادر فنی اش روی نیمکت 
ایران در سال های اخیر کار باورنکردنی انجام 
داده اند، این مربی کروات بدون مشــکل تیم 
ملی را به جام جهانی قطر رساند.در واقع، ایران 
به طرز چشمگیری به عنوان بهترین تیم آسیا 

به جام جهانی امسال راه یافت. 
همه چیــز عالی به نظر می رســید، هواداران 
در آســتانه یک تورنمنت بزرگ دیگر بسیار 
خوشحال و پر از خوش بینی بودند که سپس 

مشکلات شروع شد. 
وضعیت دراگان اسکوچیچ نیز زیر سوال است.

رسانه های ایرانی از هر طرف شروع به مشت 
زدن به مربی کروات کردند که در اســتانبول 
متوجه شد که او به طور غیرمنتظره ای آماده 

رفتن شده است. 
دراگان اســکوچیچ و کادرش )ماریــو توت، 
کرونوسلاو رندولیچ، ملادن زگانیر( عملکرد 
صادق محرمی را در سوپرکاپ مقابل هایدوک 
زاگرب دنبال کردند و سپس قرار شد رندولیچ 
و توت بــه کشــورهای دیگر بروند تا ســایر 
بازیکنان ایران را برای اردوی ســپتامبر زیر 

نظر بگیرند.
ماریو توت در این خصوص گفت: من و دراگان 
درگیر زیر نظر گرفتن بازیکنانی بودیم که قرار 
است در اردوی سپتامبر دعوت شوند. اقامت 
ما در سوپر کاپ کرواســی و سپس رفتن به 

استانبول به شوک و ناباوری تبدیل شد.
 با توجه به ماهیت غیررسمی این خبر، باورش 
سخت است که فردی تصمیم به چنین اقدامی 
رادیکالی داشته باشد. اما سیگنال هایی که به 
ما می رسد این را نشان می دهد.وی افزود: اگر 

این اخبار صحت داشته باشــد مسلماً بسیار 
ناامید و ناراحت خواهیم شد.

 اول از همــه، به دلیل تلاش زیــاد و توجه به 
چگونگی رساندن کشتی شکســته ایران به 
بنــدری آرام. ما همه رکوردهــای تاریخی را 
هم شکســتیم. همچنین، رده بندی تیم ملی 
در جهان به شدت بهبود یافت و در قاره آسیا 
با برتری غیر قابل انکار صدرنشــین هستیم؛ 
جایی که تیم های ملی خوبــی در آن حضور 

دارند.
نوشته شده که سرمربی جدید می تواند برانکو 
ایوانکوویچ باشــد. آیا از او چیزی شنیده اید؟ 
دستیار اسکوچیچ در پاسخ به این سوال گفت: 
البته در چنین شرایطی اســامی مختلفی از 
جمله برانکو مطرح می شود. چرا باید با کسی 
که در کشور دیگری کار می کند تماس بگیریم، 
در حالی که ما روی طرح ها و برنامه های آتی 

متمرکز هستیم که در حال انجام است.
 ما در مورد شرایطی صحبت نمی کنیم که تیم 

ملی ایران نیاز به نجات از بحران داشته باشد.
 بله، بحــران بود، اما فقــط در ابتدای مرحله 
مقدماتی وسپس دراگان اسکوچیچ به همراه 
تیمش، من، وحید هاشــمیان، کریم باقری و 

ملادن زگانیر معجزه کردند. 
این اخراج احتمالی مــا را عجیب تر می کند.

وی با اشاره به حمایت گسترده هواداران ایران 
از اسکوچیچ گفت: هر ساعت ده ها هزار پیام 
می آید که همه آنها پیام های حمایتی هستند، 
اما من به تجربه می دانم که حمایت عمومی و 
نتایج عالی دلیل بر این نیست که شما لزوماً در 
محل کار خود بمانیــد.«در ادامه این گزارش 

آمده است: »جالب اینجاست که ایران تحت 
رهبری دراگان اســکوچیچ به معنای واقعی 

کلمه درخشید. 
ســرمربی کروات در ۱8 بــازی روی نیمکت 
ایران، ۱5 پیروزی، یک تساوی و دو شکست 
را به ثبت رساند. اســکوچیچ در ۱5 بازی اول 
۱۴ برد و یک تساوی با ایران به ثبت رساند و دو 
شکست در نتایج بازی های کم اهمیت مقابل 
کره جنوبی )در مرحله مقدماتی جام جهانی 
قطر که ایران صعودش را قطعی کرده بود( و 
الجزایر )بازی دوستانه( ثبت شد اما این برای 
ایرانی ها کافی نبود...کادر مربیگری از کرواسی 
در ایران نتایج بســیار خوبی به ثبت رساند و 
تعــدادی از رکوردهای تاریخی را شکســت، 
رده بندی تیــم ملی در جهــان را ارتقا داد و 
خیلی ســریع به یکی از بزرگترین قدرتهای 
فوتبال آسیا تبدیل شــد. هواداران امروز در 
شوک هستند. تلفن همراه دراگان اسکوچیچ 
و تمام دســتیارانش پر از پیام های حمایتی 
است و رســانه های ایرانی هم اکنون به سراغ 
یک مربی جدید - برانکو ایوانکوویچ - رفته اند.

ایران با شکست مقابل بحرین و عراق زیر نظر 
مارک ویلموتس کارش را برای صعود به جام 
جهانی آغاز کرد اما سپس دراگان اسکوچیچ 
روی نیمکت آمد و معجزه کرد. تیم ایران بازی 
درخشــانی را به نمایش گذاشــت و در تمام 
مسابقات برتری داشــت. آنها در جام جهانی 
قطر مقابل آمریکا، انگلیس و ولز تست خواهند 
داشت اما ســئوال بزرگ این است که در آن 
زمان چه کسی ایرانی ها را رهبری خواهد کرد. 

دراگان اسکوچیچ یا شخص دیگری…

برکناری ما یک تصمیم رادیکال است

چرا باید با برانکو تماس بگیریم؟
آرن داوودی: به تیم ملی بسکتبال زمان بدهیم

باید سرعت ژاپن را کم کنیم
گارد سابق تیم ملی بسکتبال ایران گفت: از نظر من تیم ملی 
با کادرفنی جدید نیــاز به زمان دارد و نباید به واســطه یک 

باخت این مجموعه را تخریب کرد.
آرن داوودی در گفت وگو با ایســنا، دربــاره عملکرد فنی تیم 
ملی بســکتبال ایران مقابل قزاقســتان در کاپ آسیا ۲۰۲۲ 
نســبت به تقابل دو تیم در انتخابی هــای جام جهانی ۲۰۲۳، 
توضیح داد: بنده درباره باخت اول صحبت نمی کنم، اما درباره 
بازی دوم مقابل قزاق ها که در آســتانه به آن هــا باختیم باید 
بگویم که یک اتفاق بود و بازیکنان با کادرفنی جدید و شرایط 
جدید تیم آشــنا نبودند که نیاز به زمان داشــت. در واقع آن 
مسابقه اولین بازی رســمی تیم ملی با کادرفنی جدید بود که 

کار را سخت کرد.
او افزود: شاید تیم ملی در صربســتان بازی تدارکاتی داشت 
اما شرایط مسابقه رسمی با بازی های دوستانه متفاوت است. 
آن باخت یک اتفــاق بــود و در حقیقت بازیکنــان از لحاظ 
ذهنی آمــاده نبودند که این موضوع را می توانســتیم در آمار 
پرتاب های پنالتی و ســه امتیازی ها به وضوح مشاهده کنیم. 
در بازی امروز اما همه تیم از همان ابتدای مســابقه با تمرکز، 
فشار دفاعی بالا و شــناخت خوب نسبت به هم کار کردند و با 
در اختیار گرفتن نبض بازی یک برد خوب را به دست آوردند.

گارد راس ســابق تیم ملی بســکتبال ایران، در پاسخ به این 
ســوال که  آیا از نظر او بازیکنان تیم با افــکار فنی کادرفنی 
جدید به آشــنایی کامل دســت یافته اند یا همچنــان باید به 
اعضای تیم فرصــت داد؟ اظهار کرد: مســلما تیــم ایران با 
کادرفنی جدید بــه زمان بیشــتری نیــاز دارد و باید به این 
کادرفنی زمان مناســب داد و در آینده درباره عملکرد آن ها 

نظر بدهیم.
او در واکنش به این موضوع که به نظر تیم ملی ایران در پست 
گارد راس و بحث چرخش توپ در زمین ضعف دارد،  توضیح 
داد؟ این مشکل همچنان به چشم می خورد،  اما امروز نسبت 
به دو بازی قبل در این زمینه بهتر بودیم. از نظر من کادرفنی 
ایران می تواند با بیشــتر بازی دادن به مظفری و مشایخی در 
پســت یک و باز کردن فضا برای یخچالی بــه عنوان بازیکن 

پست دو، نتیجه بهتری کسب کند.
داوودی تاکید کــرد: همانطور که می بینیــد بهنام هرگاه در 
پســت دو  قرار دارد از نقطه قوت خود که شــوتزنی اســت، 
بیشترین بهره را به سود تیم ایران می برد. درخشش یخچالی 
در پست دو خیلی بیشتر از پست یک است که می توان از این 

نقطه قوت استفاده بیشتری برد. 
ملی پوش سابق بســکتبال، درباره بازی روز یک شنبه مقابل 
ژاپن نیز اظهار کرد: ژاپن تیم متفاوتی نســبت به این دو تیم 
)سوریه و قزاقستان( است. اگر بتوانیم آن ها را در این مرحله 
شکســت دهیم جایگاه بهتری در گروه کســب می کنیم و با 
مســیری راحت تر می توانیــم به مراحل بعــدی صعود کنیم. 
از الان باید تمام تمرکز خود را روی این بــازی بگذاریم و به 

عنوان یک فینال زودرس به آن نگاه کنیم.
او در پاسخ به این سوال که چه پیشــنهادی در بعد فنی برای 
بازیکنان ایران در بازی با ژاپن دارد؟ اظهار کرد: همانطور که 
می دانید ژاپن یک تیم خیلی ســریع است و سرعت بالایی در 
حمله دارد. باید نحوه بازی و دفاع تیم ما جوری باشد که ژاپن 
را در نقطه قوت خود که سرعت بالا است تضعیف کنیم. باید با 

تدابیر دفاعی خوب سرعت ژاپن را کاهش دهیم.

کاراته کای جوان و با آتیه تیــم ملی، با بیان اینکه 
مهمترین هدفم کسب مدال طلای جهان است، 
گفت: قدر رســیدن به پیراهن با ارزش تیم ملی را 
می دانم.  مرتضی نعمتی در گفتگو با ایسنا درباره شرایط خود در 
اردوی تیم ملی کاراته، اظهار کرد: خدا را شــکر بعد از انتخابی که 
پشت سر گذاشتیم همه تیم با انگیزه بالا آماده حضور در بازیهای 
کشورهای اسلامی هستیم. بچه ها همه یکدل هستیم تا دست 
پر از مسابقات برگردیم. کاراته کای وزن ۶7- کیلوگرم تیم ملی، 
افزود: صبح و عصر تمرینات بدنسازی، هوازی و تمرین کاراته را در 
این اردو داشتیم و واقعا اردوی پرفشاری را زیر نظر کادر فنی پشت 
سر گذاشتیم. یک ماه زمان داریم و ان شاءالله با دعای خیر مردم هر 5 
نفرمان به خوشرنگ ترین مدال ها برسیم و دل مردم و جامعه کاراته 
را شاد کنیم. وی خاطرنشان کرد: خدا را شکر امسال عملکرد خوبی 
داشتم و در ۳ دوره انتخابی کشوری به میدان رفتم و ۳ فیلتر را به 

لطف خدا پشت سر گذاشتم تا به عضویت تیم ملی درآیم.

باشــگاه اســتقلال تاکنون از ۶ سهمیه لیگ 
برتری خود استفاده کرده و تنها مجاز به جذب 

یک بازیکن دیگر از لیگ برتر است.
به گزارش خبرنگار مهر، باشگاه اســتقلال خیلی طوفانی و 
هیجانی وارد بازار نقل و انتقالات نشد و مدیران این باشگاه 
بیشتر تمرکز خود را روی حفظ شاکله اصلی گذاشتند. با این 
حال تا امروز وریا غفوری، محمد دانشگر و رودی ژستد به طور 
قطعی از این تیم جدا شــده اند و گفته می شود امیر حسین 

حسین زاده هم در آستانه جدایی از این تیم قرار دارد.
آبی پوشان در نقل و انتقالات تابســتانی ۶ بازیکن جدید به 
خدمت گرفته اند که هر ۶ بازیکن ایرانی و سهمیه لیگ برتری 
هستند. از این ۶ بازیکن ۴ نفر بزرگسال و ۲ نفر سهمیه زیر 

۲۳ سال هستند.
اولین خرید تابستانی استقلال سجاد شــهباززاده بود که از 
سپاهان به این تیم پیوست و متعاقب او یک سپاهانی دیگر به 

اسم رضا میرزایی در پست وینگر راست جذب این تیم شد.
سپس آبی ها به ســراغ خریدهای جوان و نفتی رفتند و دو 
بازیکن زیر ۲۱ ســال یعنی امید حامدی فر و محمد حسین 
زواره ای را به صورت همزمان جذب کردند. آنها در ادامه یک 
مدافع به اســم محمد حســینی از هوادار گرفتند و آخرین 

خریدشان تا امروز پیمان بابایی است.

مرتضی نعمتی: شاهد ظهور نسل جدید
 در کاراته ایران هستیم

هدفم طلای جهان است

استقلال یک سهمیه
 لیگ برتری دیگر دارد
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خبرخبر

یک کارشناس ارشد مسائل بین الملل، 
با طرح دلایلی پیشــنهاد داد که وزارت 
خارجــه و همچنین ســایر نهادهای 
دینی و دولتــی در مورد اســراییل به 
جای اصطلاح »رژیم صهیونیســتی« 
از اصطلاح »آپارتایدســتان« استفاده 
کنند. به گزارش ایســنا، رضا نصری در 
مطلبی نوشــت: »سال هاست ایران در 
مجامع بین المللی به جای »اسرائیل« از 
اصطلاح »رژیم صهیونیستی« استفاده 
می کند. ایــن اصطلاح کاســتی هایی 
دارد و پیشنهاد می شــود به جای آن از 
اصطلاح »آپارتایدستان« استفاده شود. 
به چند دلیل: اول اینکه اصطلاح »رژیم 
 )Zionist regime( »صهیونیستی
برای مخاطب عام در ســایر کشــورها 
اصطلاح محســوس و ملموسی نیست. 
چه بســا درصد بالایی از مخاطبان عام 
در سایر کشــورها اصولاً متوجه منظور 
ایران از این اصطلاح نشوند. در نتیجه، 
چندان جلب مخاطــب نمی کند.دوم 
اینکه اصطلاح »صهیونیســت« آن بارِ 
منفی و قُبحی که ایــران تصور می کند 
در ذهــن مخاطــب خارجــی متبادر 
نمی کند. به بیان دیگر، نســل فعلی در 
بسیار از کشــورها اصولاً یا با تاریخچه 
»صهیونیسم« آشنا نیست )تا نسبت به 
آن موضع منفی خاصی داشته باشد( یا 
اینکه »صهیونیسم« را صفت ناپسندی 
نمی داند. حتی در واژه »صهیونیست« 
نوعی مشروعیت مذهبی مستتر است 
که با هدف مشروعیت زدایی - که ایران 
در پی آن است - مغایرت دارد. به بیان 
دیگر، از دید مخاطب بین المللی اینکه 
یک »رژیــم« براســاسِ مبانی و اصول 
»صهیونیسم« تشکیل شده باشد - اگر 
امر مثبتی نباشد - دســت کم چندان 
محلــی از اعراب نــدارد! ســوم اینکه 
صهیونیسم از نظر حقوقی نیز - به ویژه 
از منظر حقوق بشر - حساسیت برانگیز 
یا حاوی تاثیر و بارِ منفی خاصی نیست. 
تلاش ها در سازمان ملل برای برابرسازی 
آن با »نژادپرستی« نیز تا حدود زیادی 
عقیم مانــده اســت.چهارم اینکه این 
اصطلاح برای سیاســتمداران غربی و 
حامیان اسرائیل نیز هیچ هزینه حیثیتی 
و سیاســی خاصی ایجاد نمی کند. چه 
بسا بســیاری از آن ها خود را با افتخار 
»صهیونیســت« می خوانند کما اینکه 
آقای بایدن در سفر اخیر خود به اسرائیل 
مجددا بر صهیونیست بودن خود تاکید 
کــرد!در نتیجه، در مجمــوع اصطلاح 
»رژیم صهیونیستی« کارکرد و کارآمدی 
خاصی بــرای ایران نــدارد. در بهترین 
حالت یک اصطلاح خنثی است که غیر 
از قشر خاصی از فعالان سیاسی، کم تر 
کســی متوجه قبح و منظــور ایران از 

استفاده از آن می شود.
حال اینکــه واژه آپارتایدســتان چند 

ویژگی دارد:
۱( اول اینکــه نســل کنونــی و افکار 
عمومــی جهــان بــا واژه »آپارتاید« 
آشــنایی بیش تری دارد و با شــنیدن 
آن بلافاصلــه مفاهیمی مانند تبعیض، 
ظلم و نژادپرســتی در ذهن آن تداعی 
می شــود. در نتیجــه، نســبت به آن 
حساســیت و موضع صریح تری نشان 

خواهد داد.
۳( دوم اینکه تاکید بر واژه »آپارتاید« 
مستعد جلب توجه و حمایت اقلیت ها 
- از جمله کلیمیانی - است که همواره 
از تبعیض و ظلم نــژادی رنج برده اند 
یا بخاطر حافظــه تاریخی یــا مبانی 
اعتقادی خود با آن مخالفت ورزیده اند. 
واژه صهیونیسم چنین تاثیر مستقیم و 

بی واسطه ای ندارد.
۳( ســوم اینکه واژه »آپارتاید« حاوی 
یک بارِ حقوقــی و ناقل یــک مفهوم 
اســتعماری اســت که حتــی - طبق 
حقوق بین الملل - به مردم تحت ستم 
مجوز مبارزه مسلحانه می دهد. یعنی، 
برچسب »تروریســم« برای مبارزان 
با یک رژیم آپارتایــد کارایی به مراتب 
کم تری خواهد داشت.چه بسا کسانی 
که در زمان اســتقرار رژیم آپارتاید در 
آفریقــای جنوبی به حــزب ANC و 
نلسون ماندلا برچســب »تروریست« 
زده بودنــد، امروزه تــلاش می کنند 
ســوابق خود را پنهان کنند یا بابت آن 

عذرخواهی کرده اند.
۴( چهارم اینکه سیاستمداران اسرائیل 
نیز نســبت به این اصطلاح حساسیت 
ویــژه ای دارنــد چــرا کــه می دانند 
انتســاب آن به سیاســتمداران غربی 
و شــرقی - که اســرائیل مدام در پی 
حفظ حمایت شــان است - برای آن ها 
هزینه حیثیتی و سیاســی زیادی در 
بر دارد. حداقل اینکه یک سیاستمدار 
سفیدپوســت اروپایــی یا یــک مقام 
سیاسی ارشد سیاه پوســت در آمریکا 
همــواره بخاطر اتهــام حمایت از یک 
رژیــم آپارتاید در موضــع دفاعی قرار 

خواهند گرفت.

نیه ای  یران در استکهلم در بیا سفارت جمهوری اسلامی ا
عتقاد راسخ به اصول و اهداف مندرج در  ضمن تاکید بر ا
منشور سازمان ملل متحد بویژه در ارتباط با اجرای عدالت 
علام کرد که حکم صادره علیه حمید  لمللی، ا ئی بین ا قضا
نوری توسط دادگاه استکهلم به دلایل ذیل با اصول و اهداف 
یادشده در تضاد بوده، ماهیت و رویکرد سیاسی داشته و 

فاقد وجاهت قضائی است.
به گزارش ایسنا، بخشی از متن این بیانیه به شرح زیر است: 

لی بسمه تعا
عمال صلاحیت جهانی منوط به وقوع جرم  ز آنجایی که ا ا
لمللی است و در پرونده ادعایی حاضر هیچ گونه جرم  بین ا
ه  ین ورود دستگا برا لمللی صورت نگرفته است، بنا بین ا
بری حاکمیت  ین موضوع، ناقض اصل برا قضائی سوئد به ا
دولت ها، عدم مداخله در امور داخلی کشورها و همزیستی 

مسالمت آمیز در روابط بین الملل است.
پیگیری ها و طراحی های منتهی به دام گذاری، دستگیری 
قای حمید نوری توسط یک گروه  نده سازی علیه آ و پرو
م آن سال ها در فهرست  تروریستی شناخته شده که نا
سازمانهای تروریستی اتحادیه اروپا و برخی از کشورها درج 
شده بود انجام گرفته است. لذا غالب شکات و شهود پرونده، 
لمللی  ین گروه تروریستی شناخته شده بین ا عضای ا ز ا ا
یات تروریستی هولناکی شده  هستند که خود مرتکب جنا
اند. مبانی کیفرخواست نیز صرفاً بر اساس کتابهای خاطرات 
و رمان های نوشته شده توسط اعضای این گروه تروریستی 

شکل گرفته که سیاسی بودن دادگاه را اثبات می کند.
در روند بررسی پرونده فوق، به دلایل گوناگون بویژه عدم 
نجام تحقیقات از محل ادعایی وقوع جرم، اصول بنیادین  ا
بری طرفین  ئت، برا نه، برا جهانی همچون: دادرسی منصفا

دعوی و ... نقض گردیده است.
ملًا  ، کا نده تحقیقات صورت گرفته در جریان بررسی پرو
درسی، هیچ گونه  یند دا یک طرفه بوده است. در طول فرا
رائه شده توسط آقای حمید نوری از سوی  مدرک و دلیل ا
دادگاه پذیرفته نشده و اجازه حضور شاهدین و کارشناسان 
در نگردیده  یشان نیز صا ز سوی ا تخصصی معرفی شده ا
است. همچنین برخلاف ادعای دادستان محترم، هیچ گونه 
نجام تحقیقات در  ین سفارت برای ا ز ا درخواست رسمی ا

ایران صورت نگرفته است.

بیانیه سفارت ایران در سوئد
 در محکومیت حکم حمید نوری

آپارتایدستان به جای 
»رژیم صهیونیستی«

خطیب موقـت نمـاز جمعه تهـران با بیـان اینکه 
بایـد از ریختن آبـروی یکدیگـر پرهیـز کنیم، بر 
این نکتـه کـه بایـد در راسـتای نشـاط و پویایی 
مـردم و جامعـه حرکـت کنیـم، تاکیـد کرد.بـه 
لمسـلمین  گـزارش ایسـنا، حجـت الاسـلام و ا
ز جمعـه  کاظـم صدیقـی خطیـب موقـت نمـا
تهـران در نماز جمعـه دیروز در خطبـه اول خود 
بـا تبریـک فرارسـیدن عیـد غدیـر و اهمیـت آن 
اظهـار کـرد: مسـئله غدیـر مسـئله اسـتثنایی 
تاریـخ بشـر و در واقـع نقطـه عطف  اسـت.وی با 
اشـاره به اهمیـت موضـوع ولایت و نقـش آن در 
حفاظـت از دیـن و بقـای آن افزود: ولایـت نقش 
بسـیار  مهمی در تبیـن حقایق دینـی دارد و اگر 
نبـود امـکان تحریـف دین و یـا کم و زیاد شـدن 
آن وجود داشـت. ولایـت الگویی بـرای زندگی و 

حکمرانـی توحیـدی و اسـلامی اسـت.
ز  ا دیگـری  بخـش  در  همچنیـن  صدیقـی 
صحبت هـای خـود در ارتبـاط بـا موضـوع غدیـر 
سـت، مکتـب  تصریـح کـرد: غدیـر فرهنـگ ا
اسـت، جریان زندگـی اسـت ، مـدل حکمرانی و 
سـبک زندگـی اسـت. غدیـر حکومـت عدالـت و 
معرفت اسـت و کلاس همیشـگی بـرای موحدان 
ن در  ز جمعـه تهـرا لم.خطیـب موقـت نمـا عا
بخـش دیگـری از صحبت هـای خـود بـه بیـان 
برخـی از فرمایشـات مقـام معظـم رهبـری در 
ارتبـاط بـا موضـوع غدیـر اشـاره کـرد و گفـت: 
در طـول ایـن سـال ها بنیـاد بیـن المللـی غدیـر 
در راسـتای تبییـن موضـوع غدیـر و اهمیـت آن 

اقدامـات خوبـی انجـام داده اسـت.
ره  شـا ن ا وی بـه مسـئله کمـک بـه مسـتمندا
کرد و یـادآور شـد: ما اکنـون در مـاه ذی الحجه 
هسـتیم مـاه شـادی اسـت و مـاه محـرم و صفـر 
را نیـز در پیـش داریـم و همانطـور که عـزاداری 
عبادت اسـت شـادی نیز عبادت اسـت بایـد  ایام 
ذی الحجـه از جمله عیـد غدیر را جشـن بگیریم 
و شـادی و امید در جامعـه ایجاد کنیـم به کوری 
چشـم کسـانی کـه نمـی تواننـد کرامت، شـادی 

و امیـد ملـت ایـران را ببیننـد. ناامیـدی در بین 
جامعـه تبلیغ مـی کنند تهمـت می زنند شـایعه 
سـازی مـی کننـد و بـه دنبـال ایجـاد اختـلاف 

. هسـتند
ز  ینکـه عیـد  غدیـر یکـی ا صدیقـی بـا بیـان ا
نمادهـای وحـدت ماسـت در بخـش دیگـری از 
صحبت هـای خـود در خطبـه اول نمـاز جمعـه 
تصریـح کـرد: هـر کـس بـر محـور اطاعـت از 
نجـام معصیـت  و  ز ا ونـد حرکـت کنـد و ا خدا
گنـاه پرهیـز کنـد، خداونـد متعـال بن بسـت را 
از پیـش پـای او بر مـی دارد و گـره ها را بـاز می 
کند در جنـگ اقتصادی عـلاوه بر تلاش مسـئله 
تقـوا نیـز مهـم اسـت و رعایـت تقـوا در زندگـی 
فـردی و اجتماعی از عوامـل قطعی گشـایش در 
زندگی ماسـت. صدیقـی به بیـان اینکـه بهترین 
سـرمایه و توشـه مـا تقـوا، خداترسـی ، دوری از 
معصیـت، حفـظ آبـروی یکدیگـر اسـت گفـت: 
بایـد از ریختـن آبـروی یکدیگـر پرهیـز کنیـم 
و در راسـتای نشـاط و پویایـی مـردم  و جامعـه 

حرکـت کنیـم. 
خطیـب موقـت نمـاز جمعـه تهـران در خطبـه 
دوم نمـاز جمعـه بـا اشـاره بـه اهمیـت مسـئله 
حجـاب  و عفـاف گفت: در ایـن ارتبـاط در قرآن 
سـوره مبارکـه نـور و احـزاب تکلیـف بانـوان را 
مشـخص کـرده اسـت و شـما مسـلمانی را پیـدا 
نمی کنیـد کـه آشـنا بـا قـرآن و منکـر وجـود 
حجـاب و عفـاف باشـد.وی با بیـان اینکـه عفاف 
و حجـاب از ضروریـات دین اسـت و همـه بانوان 
نـی  در ایـن زمینـه مکلـف هسـتند گفـت: بانوا
کـه بعضـا در جامعـه مـا در ارتبـاط بـا موضـوع 
عفـاف و حجـاب بعضـا بـی مبالاتـی مـی کننـد 
چنـد دسـته هسـتند؛ یکسـری از ایـن خواهران 
خـوش ذات هسـتند،  اعتقـاد دارنـد، اهـل نـذر 
نـه هسـتند و در  ز و کمـک هـای مومنا و نیـا
ایـن عرصـه عقـب نمی ماننـد و مـن بعضـا مـی 
گویـم کـه برخـی از آنهـا شـاید در روز قیامـت 
ز مـا جلـو بیفتنـد و در نظرسـنجی کـه بیـن  ا

آنها شـده بیـش از 7۰ درصد آنهـا اعتقـاد دارند 
یـن زمینـه قشـنگ نیسـت  رشـان در ا کـه کا
نهـا  دات آ عتقـا بـی بـا ا بـی و بی حجا و بدحجا
ناسـازگار اسـت، ولـی بعضـا در محیـط بـد قرار 
گرفتـه اند.صدیقـی بـا تاکید بـر اینکه خواسـت 
یـران حفـظ حجـاب در تمـام  قاطبـه مـردم ا
ادوار و اعصارهـا اسـت، ادامـه داد: حجـاب برای 
بانـوان یـک کرامت، یـک شـرافت و یـک ارزش 
اسـت قاطبـه بانـوان مـا رعایـت حجـاب و عفاف 
را افتخـار  و آن را ارزش و کرامت مـی دانند من 
در یـک خطبه در نمـاز جمعـه گفتم کـه حجاب 
بانـوان مثـل لبـاس روحانیـت اسـت و خـودش 
تبلیـغ دین اسـت. امـام جمعـه موقت تهـران در 
بخـش دیگـری از صحبت هـای خـود در ارتبـاط 
بـا موضـوع عفـاف و حجـاب تاکید کـرد: حجاب 
انزوا نیسـت و انقلاب اسـلامی به بانـوان خدمت 
کـرد و در طـول تاریـخ ایـران چنیـن خدمتی به 
بانـوان نشـده اسـت، مـا اکنـون بانـوان فراوانی 
نـی کـه در رشـته هـای  نوا ریـم با مجتهـده دا
تخصصـی فعالیـت مـی کننـد و بعضـا در دنیـا 
جـزو مفاخـر محسـوب مـی شـوند.  مـا شـاهد 
حضـور بانوان مـان در عرصـه هـای سیاسـی و 

عـی هسـتیم. جتما ا
 انقـلاب اسـلامی جامعـه زنـان در ایـران را احیا 
کـرد و بـه آنهـا اعتبـار داد.وی بـا بیـان اینکـه 
زنان بعضـا کرامت هایـی دارند کـه احیانـا مردم 
کمتـر بـه آنهـا دسترسـی دارنـد، گفـت: برخـی 
در مـورد مسـئله حجـاب و عفـاف مـی گوینـد 
کـه کاری بـه کسـانی کـه بـی حجابی مـی کنند 
نداشـته باشـیم و از کنار ایـن موضوع رد شـویم 
در صورتـی کـه رعایـت حجـاب و عفـاف جـزو 
قانون و شـرع اسـت و تحمل کردن خلاف شـرع 
و سـکوت کـردن در برابـر آن خـلاف دیانـت و 

انصـاف اسـت.
 برایـن اسـاس کشـف حجـاب جـزو تخلف هـای 
قانونـی اسـت و ملـت مـا ملـت متمدنـی اسـت 
که بـر رعایت قانـون تاکیـد دارد و قانـون دارای 

کرامـت اسـت.صدیقی در همین راسـتا با اشـاره 
بـه برخـی تبلیغاتی کـه علیـه حجـاب در فضای 
مجازی مطـرح مـی شـود ، تصریح کـرد: در این 
زمینـه مقابلـه بـا ایـن تبلیغـات مهـم اسـت، مـا 
از مسـئولان شـورای عالی مجـازی توقـع داریم 
که فضـای مجـازی را مدیریـت کننـد و مدیریت 
عـی  جتما نـه نسـبت بـه شـبکه هـای ا حکمیا
اعمـال شـود. در زمینـه تبلیـغ بـرای عفـاف و 
حجـاب و تبییـن ارزش آن  و همچنیـن اعتـلای 
مرتبـه بانوان در ایـن زمینـه صداوسـیما و دیگر 

نهادهـای مسـئول  وظیفـه دارنـد.
 فقـط در اینجـا بحـث مقابلـه بـا بـی حجـاب و 
بدحجـاب نیسـت، بلکـه ارزش و اهمیـت حجاب 
تبییـن شـود.وی بـا اعتقـاد بـر اینکـه دشـمن 
ز طریـق فرهنگـی و تبلیغـات  هـد ا مـی خوا
نظـام حجـاب و عفـاف را در جامعـه برهـم بزنـد 
گفـت: در همین راسـتا آنهـا علیه حجـاب تبلیغ 
می کننـد و بانـوان محجبه را مسـخره مـی کنند.  
مـات  قدا یـن گونـه ا دشـمنان آمدنـد کـه بـا ا

بنیـان خانـواده را بـه هـم بزننـد.
صدیقـی همچنیـن بـا اشـاره بـه همایشـی کـه 
چنـدروز پیـش در اسـتادیوم ۱۲ هـزار نفـری 
در ارتبـاط بـا موضـوع عفـاف و حجـاب برگـزار 
شـده بود،افزود : ایـن مانـور عظیمی بـود این ها 
قشـون امام زمان)عـج( بودنـد و در برابر شـایعه 
پراکنـی و تبلیغـات، هویـت ایرانی و اسـلامی را 
بـه نمایـش گذاشـتند.خطیب موقت نمـاز جمعه 
تهـران تاکیـد کـرد: مقابلـه بـا شـایعه پراکنی و 
کسـانی که بـه آبـروی مـردم متعرض می شـوند 
در کنـار اینکـه وظیفه دولـت نهادهـای مربوطه 
و رسـانه ها اسـت خـود مردم نیـز در ایـن زمینه 

مسـئول هسـتند.
وی افـزود: اگـر در جنگ نظامـی دشـمنان علیه 
کشـور مـردم مشـکل گشـا بودنـد در جنـگ 
اقتصـادی و مقابله بـا ایـن تبلیغات و فضاسـازی 
هـا مـردم نقـش مهمـی دارنـد و بایـد در ایـن 

عرصـه مشـارکت داشـته باشـند.

خطیب موقت نماز جمعه تهران: 

باید از ریختن آبروی یکدیگر پرهیز کنیم

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

شماره  راي  برابر 
دوم  هيات   140160319012000878
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالكانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
بلامعارض متقاضي خانم فاطمه مسلمي 
شناسنامه  بشماره  عباس  فرزند  زاده 
باب  يك  در  سیرجان  از  صادره   179
مترمربع   661/40 مساحت  به  خانه 
شیخ  بلوار  در  واقع  اصلي   98 پلاك 
بخش  اندیشه  شهرک  نوری  الله  فضل 
رسمي  مالك  از  خريداري  کرمان   36
گرديده  محرز  ملتجی  دخت  لعیا  خانم 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا 

در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
به  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در  شود 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي  اولين 
از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم 
نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع 
و  مذكور  مدت  انقضاي  صورت  در  است 
مقررات سند  اعتراض طبق  عدم وصول 

مالكيت صادر خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
دوم  هيات   140160319012000825
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
محسن  آقاي  متقاضي  بلامعارض 
بشماره  حمدالله  فرزند  پور  شهرياري 
سیرجان  از  صادره   11234 شناسنامه 
 98/22 مساحت  به  خانه  باب  يك  در 
مترمربع پلاك 588 اصلي واقع در آباده 
مالك  از  خريداري  کرمان   36 بخش 
یزدی  آباده  علی  احمد  آقاي  رسمي 
اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز 
فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم 

كه  صورتي  در  شود  مي  آگهي  روز   15
مالكيت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص 
مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي 
به  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند 
اين  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
قضايي  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم 
وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي 
مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض 

صادر خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
اول  هيات   .140160319012000756
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي 
ثبت  ثبتي حوزه  واحد  رسمي مستقر در 
ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض 
فرزند  عسكری  محمد  آقاي  متقاضي 
ايرج بشماره شناسنامه 3479371574 
به  خانه  باب  يك  در  سیرجان  از  صادره 
 430 پلاك  مترمربع   221/85 مساحت 
اصلي واقع در روستای حسن آباد شیخ 
های بخش 36 کرمان خريداري از مالك 
ذکریا  شیخ  العابدین  زین  آقاي  رسمي 

محرز گردیده است.
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 

شود  مي  آگهي  روز   15 فاصله  به  نوبت 
به صدور  نسبت  اشخاص  در صورتي كه 
داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند 
اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  مي  باشند 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
تسليم  تاريخ  از  ماه  يك  مدت  ظرف 
مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض، 
در  است  نمايند.بديهي  تقديم  قضايي 
صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر 

خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
اول  هيات   140160319012000343
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
دادالله  بهروز  آقاي  متقاضي  بلامعارض 
پور فرزند غلامحسین بشماره شناسنامه 
0 صادره از سیرجان  در سه دانگ مشاع 
به مساحت  خانه  باب  از ششدانگ یک 
اصلي    334 پلاك  مترمربع   241/98
واقع در انتهای بلوار دکتر صادقی بخش 
36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي 
است. گردیده  محرز  کاظمی  شعبانعلی 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 

شود  مي  آگهي  روز   15 فاصله  به  نوبت 
به صدور  نسبت  اشخاص  در صورتي كه 
داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند 
اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  مي  باشند 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
تسليم  تاريخ  از  ماه  يك  مدت  ظرف 
مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض، 
در  است  نمايند.بديهي  تقديم  قضايي 
صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر 

خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
اول  هيات   140160319012000735
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
پوراله  آقاي محمد  متقاضي  بلامعارض 
شناسنامه  بشماره  اسمعيل  فرزند  داد 
قطعه  يك  در  سيرجان  از  صادره   471
مترمربع   22783/32 مساحت  به  باغ 
پلاك 1784 اصلي واقع در محمد آباد 
میل دو سر بخش 36 کرمان خريداري 
آباده ای   ابراهیم  از مالك رسمي آقاي 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم 

صورتي كه  در  شود  مي  آگهي  روز   15
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي 
به  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند 
اين  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
قضايي  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم 
وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي 
مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض 

صادر خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
اول  هيات   140160319012000731
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
اسمعيل  آقاي  متقاضي  بلامعارض 
بشماره  اكبر  فرزند  نژاد  زيدآبادي 
در  سیرجان  از  صادره   13 شناسنامه 
 39/85 مساحت  به  مغازه  باب  يك 
در  واقع  اصلي   2272 پلاك  مترمربع 
خیابان خواجه نظام الملک بخش 35 
آقاي  مالك رسمي  از  کرمان خريداري 
گردیده  محرز  پور  آبادی  نجف  علی 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا 

در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
به  شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  صدور سند 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي  اولين 
از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم 
نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع  به 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
دوم  هيات   140160319012000879
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
بلامعارض متقاضي خانم فاطمه مسلمي 
شناسنامه  بشماره  عباس  فرزند  زاده 
باب  يك  در  سیرجان  از  صادره   179
مترمربع   144/43 مساحت  به  خانه 
شیخ  بلوار  در  واقع  اصلي   98 پلاك 
بخش  اندیشه  شهرک  نوری  الله  فضل 
رسمي  مالك  از  خريداري  کرمان   36
گرديده  محرز  ملتجی  دخت  لعیا  خانم 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا 

در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
به  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در  شود 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي  اولين 
از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم 
نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع 
و  انقضاي مدت مذكور  است در صورت 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
اول  هيات   140160319012000342
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
بلامعارض متقاضي خانم كبری پاريزي 
 1082 شناسنامه  بشماره  عليجان  فرزند 
مشاع  دانگ  سه  در  سیرجان  از  صادره 
از ششدانگ يك باب خانه به مساحت 
اصلي   334 پلاك  مترمربع   241/98
واقع در انتهای بلوار دکتر صادقی بخش 
رسمي  مالك  از  خريداري  کرمان   36
گردیده  محرز  کاظمی  شعبانعلی  آقاي 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا 

در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
به  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در  شود 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي  اولين 
از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم 
نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع 
و  انقضاي مدت مذكور  است در صورت 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

شماره  راي  برابر 
اول  هيات   140160319012000806
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
علي كاظمي  آقاي  متقاضي  بلامعارض 
 487 شناسنامه  بشماره  احمد  فرزند 
صادره از سیرجان در يك باب خانه به 
 333 پلاك  مترمربع   233 مساحت 
 36 بخش  آباد  صدر  در  واقع  اصلي 
آقاي  از مالك رسمي  کرمان خريداري 
محرز  )علوی(  بیشگر  حسن  سید 
گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 

آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
از  توانند  مي  باشند  داشته  اعتراضي 
مدت  به  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ 
اداره  اين  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو 
ظرف  رسيد،  اخذ  از  پس  و  تسليم 
مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
قضايي  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم 
وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي 
مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض 

صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1351۰6۲

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1351114

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 13511۲8

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1351۰68

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1351116

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۰9/ 14۰1/۰5

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 135113۰

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 13511۰5

تاريخ انتشار نوبت اول :۰4/۲5/ 14۰1 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 13511۲7

تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰4/۲5 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 14۰1/۰5/۰9

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1351133
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نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

به مناسبت دهه امامت و ولایت برگزار شد
توزیع 3۰۰۰ سری لوازم ضروری منزل

بین خانواده های نیازمند کرمان آغاز شد 
توزیع ۳۰۰۰ سری لوازم ضروری منزل توسط کمیته امداد استان کرمان 

بین خانواده های مددجو و نیازمند سراسر استان آغاز شد.
د استان کرمان در این مراسم که   ناصر عسکری نژاد مدیر کل کمیته امدا
با حضور فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش، مدیر کل تبلیغات 
اسلامی استان و جمعی از مسئولان استان برگزار شد، گفت: کمیته امداد 
امام خمینی )ره( وظیفه خود می داند در زمینه امیدآفرینی و شادی و نشاط 

خانواده های تحت حمایت اقدام کند.
فزود: ۳۰۰۰ سری لوازم ضروری منزل به ارزش ۱۳ میلیارد و ۶۰۰  و ا ا
میلیون تومان در ایام دهه امامت و ولایت در اقصی نقاط استان کرمان توزیع 
و خدمات دیگری هم در این ایام به مددجویان و خانواده های محروم ارائه 

می شود.
عسکری نژاد تصریح کرد: لوازم مذکور در مجموع شامل دو هزار و ۱۴۴ کولر، 

۶8۰ یخچال، ۱۰۰ منبع آب، ۳۰۰ بخاری و جاروبرقی است.
رگاه  نده قرا ز فرما نی ویژه ا د استان کرمان با قدردا مدا مدیرکل کمیته ا
تی جنوب شرق کشور به جهت همکاری در رزمایش های مشترک  عملیا
کمک های مومنانه؛ افزود: ۳۰۰۰ سری لوازم این دوره نیز توسط لجستیک 
قرارگاه جنوب شرق ارتش در بین جامعه هدف توزیع می شود. او با اشاره 
به اینکه اهداف امداد در دو مقوله “حمایتی و معیشتی” و “توانمندسازی” 
دنبال می شود؛ افزود: علاوه بر کمک های موردی، ماهانه مبلغی از 5۰۰ تا 
ر در قالب مستمری به  نوا ر تومان بر اساس بعد خا یک میلیون و ۳۰۰ هزا

حساب مددجویان واریز می شود.
عسکری نژاد اظهار کرد: احداث مسکن، توزیع جهیزیه، کمک های تحصیلی 

و … از دیگر خدمات امداد به مددجویان است.
یی گفت:  ا شتغال ز د در زمینه ا مدا ز عملکرد کمیته ا رشی ا ئه گزا ا ر و با ا ا
استان کرمان سال گذشته با جذب ۱۰5 درصد تسهیلات، رتبه برتر را در 
زمینه ایجاد اشتغال در بین ادارات کل کمیته امداد در سراسر کشور کسب 

کرده است

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

.

کودکی که یک بهله دلیجه را تحویل محیط زیست استان کرمان داده 
بود، مورد قدردانی قرار گرفت.

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان کرمان گفت:در پی تحویل یک بهله پرنده شکاری )دلیجه( 
از سوی یک کودک دوست دار حیات وحش به اداره حفاظت محیط 
زیست استان کرمان و رهاسازی این پرنده به دامان طبیعت، با اهدای 

جوایزی از این کودک قدردانی شد.
غفاری افزود: هدف از اهدای این جوایز،تشویق و ترغیب آحاد مردم به 
حمایت از حیوانات و توجه بیشتر شهروندان به حیات وحش و محیط 

زیست است.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان کرمان می گوید: قدردانی از این کودک، یکی از حداقل 
کار های ممکن  برای بالابردن سطح آگاهی مردم و جلب مشارکت 

شهروندان در حفاظت و حمایت از حیات وحش استان کرمان است.

معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهردار کرمان، از تامین برق آرامستان بهشت 
کریمان در آینده ای نزدیک خبر داد. مهدی نیکویی گفت: اقدامات لازم برای 
انتقال برق به آرامستان  بهشت کریمان در حال انجام است.  او می گوید: پایه چراغ ها 
خریداری شده و با انتخاب پیمانکار با صلاحیت، روشنایی آرامستان به زودی 
تأمین می شود. به گفته معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهردار کرمان بهسازی 
روشنایی بلوار جمهوری اسلامی، حدفاصل میدان پرواز تا سه راهی هوانیروز 
در دستور کار است و برای اصلاح روشنایی این محدوده، پایه های روشنایی 
خریداری شده و به زودی در محل های در نظر گرفته شده نصب می شود.  او 
اظهارداشت:جابه جایی تیر های برق ابتدای جاده هفت باغ در دستور کار قرار دارد.  
به گفته نیکویی اجرای پیاده راه سازی خیابان شهید تجلی و اهمیت اجرای مناسب 
این طرح در بافت تاریخی، در دستور کار است و سیستم برق کشی و کابل کشی 
در محدوده این طرح به صورت زیرزمینی اجرا می شود.  او ادامه داد:جمع آوری 
تیر های برق و جابه جایی تجهیزات برق از سطح زمین در خیابان شهید تجلی با 

انتخاب پیمانکار مناسب در دستور کار قرار دارد و به زودی انجام می شود.

از  سرمایه گذاری در بخش انرژی های تجدید پذیر در استان کرمان حمایت 
می شود.

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی کرمان از اختصاص زمین برای 
سرمایه گذاران در زمینه انرژی های نو و تجدید پذیر خبر داد.

میجانی افزود:از ابتدای سال ۱۴۰۱ شرکت شهرک های صنعتی استان اقدام به 
واگذاری زمین به صورت ۱۰ساله برای احداث نیروگاه های خورشیدی کرده است.

او بیان کرد: واگذاری زمین به صورت ۱۰ ساله و قیمت بسیار کم است و در نواحی 
صنعتی انجام می شود و سرمایه گذاران با قیمت ناچیز در دریافت زمین بهترین 
بهره وری را از این نواحی خواهند داشت.  مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی 
کرمان تصریح کرد: متقاضیان در زمینه سرمایه گذاری در نیروگاه های خورشیدی 
در نواحی،چون راور،بردسیر و مناطق جنوبی زمینه  سرمایه گذاری را دارند.  او 
تاکید کرد: برای احداث هر نیروگاهی ۱۲۰۰ تا ۲هزار متر مربع زمین اختصاص 
 kasme.ir می یابد و متقاضیان می توانند جهت دریافت و ثبت نام به آدرس

وب سایت شرکت شهرک های صنعتی مراجعه و درخواست خود را ثبت کنند.

حمایت از سرمایه گذاری در انرژی های تجدیدپذیر در کرمانبرق آرامستان بهشت کریمان تامین می شودقدردانی از کودک دوستدار حیات وحش در کرمان

عکس نوشت

مدیر کل بیمه سلامت گفت: با بیمه رایگان سلامت تا 
7۰ درصد هزینه های دارویی، 7۰ درصد هزینه های 
سرپایی و ۹۰ درصد هزینه های بستری بر عهده بیمه 

سلامت قرار دارد.
محمد جعفری در خصوص اطلاعیه اخیر بیمه سلامت 
برای بیمه شدگان این صندوق در سراسر کشور افزود: 
تاریخ اعتبار برخی بیمه نامه به اتمام رسیده و برخی از 

شهروندان برای تمدید اقدام نکرده اند.
او اظهارداشت:از آنجایی که دفاتر بیمه نیز جمع آوری 
شده اند، در نتیجه مردم ممکن است آگاهی نداشته باشند 
که تاریخ بیمه آن ها تمام شده؛بنابراین پیشنهاد می شود 
بیمه شدگان به پنل شهروندی سازمان بیمه سلامت 
 Www.bimehsalamatiranian.ir به آدرس
مراجعه کرده یا در ساعات اداری به دفاتر پیشخوان طرف 
قرارداد بیمه سلامت مراجعه  کنند و بیمه نامه خود را 
تمدید کنند. جعفری ادامه داد:ما بر آن هستیم دغدغه 
هزینه های دارویی و درمان را از دوش شهروندانی که بیمه 
ندارند برداریم و برعهده بیمه سلامت قرار دهیم.به همین 
دلیل چنانچه شهروندی بیمه نامه نداشته یا از تاریخ 
بیمه نامه اش با  خبر نیست، حتما مراجعه کند و نسبت به 

تمدید بیمه رایگان اقدام کند.
او تاکید کرد:در آینده نزدیک ممکن است بیمه شدگان 

مجبور به تحمل هزینه برای تمدید بیمه نامه خود شود.
مدیرکل بیمه سلامت استان کرمان تصریح کرد:با 
بیمه رایگان تا 7۰ درصدهزینه های دارویی،  7۰ درصد 
هزینه های سرپایی و ۹۰ درصد هزینه های بستری برعهده 

بیمه سلامت قرار دارد.

رییس سازمان جهاد کشاورزی کرمان گفت: 
بیش از ۹7 هزار هکتار انواع سامانه های نوین 
آبیاری در اراضی کشاورزی این استان اجرا شده 

و یا در حال اجرا است.
محمد خیراندیش افزود:سال گذشته سطحی 
معادل چهار هزار هکتار آبیاری نوین در اراضی 
کشاورزی شمال استان کرمان اجرا و تحویل 

بهره برداران این بخش شده است.
او اظهار داشت:اجرای سامانه های نوین آبیاری 
به منظور افزایش بهره وری در منابع آبی در 
بخش کشاورزی است، رئیس سازمان جهاد 

کشاورزی استان کرمان تصریح کرد: به ازا هر 
مترمکعب آب مصرفی، تولید در باغ های پسته 
در آبیاری سطحی ۰.۱، در قطره ای ۰.۳ کیلوگرم 
و در ذرت از ۰.۶ به ۱.8 کیلوگرم رسیده است. او 
بیان کرد:طی سال گذشته ۲5۰ رشته از قنات 
استان کرمان مورد عملیات بازسازی و نوسازی 

قرار گرفت.
خیراندیش توضیح داد:همچنین در سال ۱۴۰۰ 
اجرای عملیات خطوط انتقال آب به صورت لوله 
گذاری و کانال با حجم عملیات 5۰ کیلومتر در 
اراضی کشاورزی استان کرمان انجام شده است.

کرمان  استان  آموزش و پرورش  مدیرکل 
سال  تصمیم گیری ها  آخرین  گفت:طبق 
تحصیلی از ابتدای مهر ماه به صورت حضوری 

برگزار می شود.
رضا رضایی بیان کرد:رعایت پروتکل های 
بهداشتی و استفاده از ماسک در مدارس 
ضروری است و در زمینه برگزاری کلاس های 

تقویتی تابستانی این امر رعایت می شود.
او عنوان کرد: طبق آخرین تصمیم گیری ها 
کلاس های درس از ابتدای مهر ماه به صورت 

حضوری برگزار می شود.

او گفت: مدیران مدارس در زمان ثبت نام نباید 
تزریق واکسن را برای دانش آموزان اجباری 

کنند و این کار خلاف قانون است.
رضایی بیان کرد: نظارت های بهداشتی مسلماً 
از ابتدای مهر ماه سخت تر انجام می شود و هم 
اکنون نیز کار بررسی وضعیت مدارس در حال 
انجام است و هزار و ۳۰۰ مدرسه رصد شده اند.

او تاکید کرد:هیچ مدیری در زمان ثبت نام حق 
دریافت هزینه بیشتر از مقدار مصوب ندارد و از 
والدین می خواهیم در صورت برخورد با مواردی 

در این زمینه مراتب را اطلاع رسانی کنند

ری کرمان با  ندا ستا قتصادی ا مور ا ونت هماهنگی ا  سرپرست معا
اشاره به استقبال از سرمایه گذاران در کرمان گفت: ۲۰۰ پروژه در 

این زمینه تعریف شده است.
 حسین مهرابی در همایش دو روزه معرفی فرصت های سرمایه گذاری 
استان کرمان بیان کرد: استان کرمان پتانسیل های بالایی برای جذب 
سرمایه دارد و تمام پتانسیل های استان نیز در خدمت سرمایه گذاران 

قرار می گیرد که با آسایش خاطر اقدام به  سرمایه گذاری کنند.
فرصت های   ز  ا زدید  با ی  برا خصوصی  بخش  ز  ا دعوت  با  و  ا
ه   پروژ  ۲۰۰ فزود:  ا کشور  ستان  ا بزرگترین  در  ری  یه گذا سرما
سرمایه گذاری در کرمان احصا و معرفی می شود که شامل زمینه های 
مختلف  سرمایه گذاری است همچنین کارگاه ها و پنل های مختلف در 
این همایش برگزار می شود که امیدواریم نتایج و خروجی این همایش 

قابل توجه باشد.
او از تدوین اطلس  سرمایه گذاری در کرمان خبر داد و گفت: مراحل 
نی  نجام شده است و اطلاعات به روز رسا ین اطلس ا لیه تدوین ا و ا

می شود.
او یکی از اولویت های مدیریت استان را برداشتن موانع در مسیر راه 
قتصاد  ران به مسیر ا فزود: سوق دادن سرمایه گذا نست و ا تولید دا

دانش بنیان از راهکارهای ما برای توسعه اقتصادی است

جشنواره ورزش های آبی - بوشهر

جشـنواره ورزش هـای آبـی بـا حضـور 
ورزشـکاران در ۱۱ رشته ورزشـی آبی در 
سـاحل شـغاب بندر بوشـهر برگزار شـد.

مدیر کل بیمه سلامت:

بدون پرداخت وجه، بیمه شوید
۹۷ هزار هکتار سامانه نوین آبیاری 
در اراضی کشاورزی کرمان اجرا شد

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:
مدارس طی سال تحصیلی جدید در کرمان حضوری است

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری کرمان:
خبرتدوین اطلس  سرمایه گذاری در کرمان

مشاور امور بانوان شهرداری تهران در نشست مشترک با 
شهردار رفسنجان فعالیت های صورت گرفته در محلات 
را مطلوب ارزیابی کرد و از حصول نتایج آن در آینده ابراز 
امیدواری نمود.  در این جلسه که روسای کمیسیون های 
فرهنگی و بانوان شورای شهر و مسئول فرهنگ سرای بانوان 
شهرداری حضور داشتند، مهندس کهنوجی به بیان گزارشی 
از فعالیت های مدیریت شهری در محلات پرداخت و گفت: 
رویکرد مدیریت شهری در این دوره افزایش مشارکت 
شهروندان در فعالیت های شهرداری است. او با بیان اینکه در 
حال حاضر شهروندان در تصمیم گیری ها نقش مؤثری دارند و 
از طریق شورای محلات مطالبات شهروندی را انتقال می دهند، 
اظهار کرد: دیدارهای مردمی در محلات و برقراری ارتباط 

دوسویه با شهروندان از مهمترین اولویت های شهرداری و 
شورای شهر است. مهندس کهنوجی بهره گیری از ظرفیت های 
موجود برای گسترش فعالیت های حوزه بانوان را حائز اهمیت 
دانستن و از سازماندهی امور بانوان در شهرداری رفسنجان خبر 
داد. دکتر مریم اردبیلی نیز با بیان اینکه شهرداری نزدیکترین 
نهاد به مردم است، از اقدامات صورت گرفته توسط شهرداری 
رفسنجان در محلات ابراز امیدواری کرد و افزود: ضریب 
تأثیر شهرداری ها در تحقق مشارکت مردمی بسیار بالاست 
که مصادیق اجرایی در شهرداری رفسنجان گواه آن است. 
مشاور امور بانوان شهرداری تهران با بیان اینکه راه حل مسائل 
شهروندی را باید از زاویه دید آنها پیدا کرد، گفت: در بحث محله 
محوری مسیر درستی  را آغاز کرده اید و ان شاءالله ثمراتش را 

در آینده خواهیم دید. او با اشاره به اینکه خانواده های عامل در 
بهبود وضعیت شهری مؤثرند و تحول پایدار با حضور زنان به 
عنوان قلب خانواده رخ می دهد، توضیح داد: توانمندی خانم ها 
می تواند خود و خانواده را از انفعال خارج کند. دکتر اردبیلی 
خاطرنشان کرد: اگر در حکمرانی بتوانیم قدرت پیشرانی زنان 
را جهت بدهیم و زن درون ساختار نظام فرصت شکوفایی خود 
و خانواده را پیدا کند، بزرگترین فرصت جهش آینده ما خواهد 
بود.  مشاور امور بانوان شهرداری تهران حرکت های مدیریت 
شهری در رفسنجان را موجب تغییر رویکرد محلات در آینده 
عنوان کرد و ادامه داد: دختران و زنان در محله ها می توانند 
تغییر رویکرد در جهش شهر را به لحاظ اجتماعی و فرهنگی 

ایجاد کنند.

تمجید اقدامات مدیریت شهری در محلات رفسنجان
 از سوی مشاور امور بانوان شهرداری تهران

نام کتاب:  روزگار سخت
نویسنده:  چارلز دیکنز
مترجم:  حسین اعرابی

ناشر چاپی:  انتشارات نگاه

کتاب روزگار سخت اثر چارلز دیکنز، در سال ۱85۴ منتشر 
در  صنعت  وضع  درباره  دیکنز  مشاهدات  حاصل  و  شده 
با  شهر منچستر و پرستون  و زندگی کارگران و روابط شان 

کارفرمایان است.
 Hard( هم عنوان کتاب و هم روند داستان روزگار سخت
Times(، هر دو نشانگر علاقه و آشنایی دیکنز به دردها و 

آلام مردمان عادی است.

فراخوان رقابت بین المللی داستان 
 Summer Short کوتاه
Story 2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۶ شهریور ۱۴۰۱
یک   ،  The Masters Review توسط  مسابقه  این 

مجله ادبیات آمریکایی و ناشر کتاب برگزار می شود.
چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

شرکت برای نویسندگان نوظهور و نویسندگانی که داستان و 
رمان هایی با تیراژ کم دارند آزاد است.

لینک ها و دانلود ها:
 Summer کوتاه  داستان  بین المللی  رقابت  وبسایت 

Short Story

کتاب

فراخوان 


